
Domoznanski oddelek
35
NAŠ glas 
2008

352(497.12 Videm)

6004539,2

GLASILO OBČINE VIDEMŠTEVILKA 2 - LETNIK 13 - JUNIJ 2008

« hT
It U-r>



Stran 2 ___

Vabimo Vas na prireditve ob praznovanju 
25-obletnice Folklornega društva Lancova vas.
V treh dneh bomo v družbi spominov, načrtov za prihodnost in 
Vas, dragi prijatelji, pripravili pester kulturni program.

Vabljeni v Vaški dom Lancova vas in prireditveni šotor ob njem.

Pelji. 20 junij 2008
ob 18. uri 
Otvoritev razstave 
»Naše odrske postavitve«

ob 20. uri 
Slavnostni koncert
Folklornega društva Lancova vas »Naših 25 let*

Nedelja, 22. jtmi/ 2008
ob 16. uri
Srečanje folklornih skupin:
• Folklorno društvo Anton-Jože Štrafela, Markovci
• Folklorna skupina FD Rožmarin, Dolena
• KUD Triglav slovenski Javornik, Jesenice
• Folklorna skupina Stična
• Kulturno umjetničko društvo Prigorec. Republika Hrvaška
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Spoštovane občanke, dragi občani!

V naši občini je v tem času zelo delovno, zaključujemo nekatere investicije v cestni infra
strukturi, saj smo začeli že zelo zgodaj, v aprilu in maju, zelo zgodaj pa smo imeli priprav
ljene in tudi potrjene projekte. Omenil bi dva večja cestna odseka: Skorišnjak-Mala Varnica 
in Ljubstava-Majski in Dravinjski Vrh, v Lancovi smo zaključili z izgradnjo hodnikov za 
pešce, tudi v Trnovcu v KS Sela zaključujemo z modernizacijo ceste, prav tako v Lancovi 
vasi. To so tudi prve investicije, s katerimi smo uspeli v prvih razpisih, ostali razpisi pa so 
vezani na investicije, ki so posebej planirane po krajevnih skupnostih. Iz regionalnih raz
vojnih spodbud smo sredstva prejeli že za prej omenjena daljša cestna odseka, pa tudi za 
cesto Velika Varnica-gasilska trojka-Gruškovje, kjer je odsek dolg okrog 4 kilometre. 
Želel bi poudariti, da imamo zelo obsežen cestni program, ki ga bomo seveda izpolnili in v 

kilometrih to pomeni, da bomo samo letos modernizirali okrog 20 kilometrov cest. Pravkar 
se pripravljamo na pričetek izgradnje kanalizacije v Vidmu pri Ptuju, kjer smo lani dejansko 
zaključili, en del kanalizacije bomo širili tudi v Boršt, z gradbenimi deli pa začenjamo v 
poletnih mesecih.
Na prostorskem planiranju tečejo priprave v smeri skrajšanja postopkov ureditve obrtne 

cone, prostora, kjer bomo gradili dom za starejše, trudimo pa se tudi za stanovanjsko po
dročje v Pobrežju. Prav tako so še pobude, ki jih uvrščamo v ta sklop, in upam, da bomo tudi v tem uspešni, saj so bile potrebne mnoge 
dopolnitve, predvsem zaradi kmetijskih zemljišč. Ob tem pa je potrebno poudariti, da so kriteriji, tako na kmetijskem kot tudi na okoljskem 
ministrstvu, zelo strogi.
Želim omeniti, da smo na uspešni poti tudi do pričetka izgradnje še zadnjih kilometrov vodovoda v Halozah, v naselju Velika Varnica. 

Tudi tukaj tečejo že zaključni postopki na ministrstvu za okolje in prostor, odločbo za izbiro izvajalca pričakujemo v poletnih mesecih in 
če bo šlo vse po načrtih, potem bi lahko že jeseni pričeli z deli ... In nenazadnje, če bomo uspeli vse to izpeljati, potem lahko že trdim, da 
smo uresničili zelo ambiciozno zastavljene načrte, sicer pa želim, da tako ostane tudi v prihodnje.
Pestro, delovno je tudi na področju društvenih dejavnosti, kjer smo pred časom prav tako že razdelili sredstva za redno dejavnost, seveda 

pa pričakujem, da bomo tudi na tem področju izpeljali kako investicijo. Tako na primer načrtujemo ureditev igrišča z umetno travo v Vidmu. 
Prijavili smo se na razpis in seveda pričakujemo pozitiven odgovor, tribune so tako že narejene in potem bi lahko bil športni park v Vidmu 
zares sodobno urejen. Na občinskem svetu smo tudi že podprli projekt ureditve športnega parka v Tržcu in teče postopek za nadaljnje 
aktivnosti.
V tem času se pripravlja tudi projekt za osnovno šolo na Selih. Idejni načrt smo že pogledali in ga tudi dopolnili, to temo smo obravnavali 

na občinskem svetu in lahko zagotovim, da kandidiramo tudi za sredstva na ministrstvu za šolstvo in šport. Če bomo uspeli in dobili 
sredstva iz države, potem bomo za obnovo zagotovili tudi svoj del iz občinskega proračuna in želim si, da bi prihodnje leto uresničili tudi 
to veliko željo v naši občini.
Med tem časom je bil tudi razpis za izbiro ravnateljaZ-ice zavoda OŠ Videm, o tem seje veliko govorilo in pisalo, tudi v štajerskem Ted

niku, iz sestavkov pa je bilo mogoče razbrati, daje bila to očitno zelo »vroča« tema. Kot župan sem bil velikokrat vključen v to zgodbo, 
kar pa sem tudi javno zanikal, dejstvo pa je, da kot župan te pristojnosti nimam in ne morem odločati. Zato imamo svet zavoda šole, člane 
in ti potem odločajo o kandidatih. Želel bi le povedati, da sem zadovoljen, da se je ta šolska zgodba zdaj zaključila, novi ravnateljici pa 
želim, da bi si v obdobju, ko bo vodila šolo in vrtec, lažje zastavila dolgoročne plane. Prepričan sem, da bodo tudi v šoli zdaj stopili skupaj 
in delali v prid naših najmlajših, na katerih tudi gradimo našo skupno prihodnost. Vsem želim predvsem uspešnega dela in dobrega sodelo
vanja z občino.
V dneh, ko je bil Naš glas že v tisku, pa se je sestal tudi svet občine in to je bila tudi naša zadnja redna seja pred poletnim dopustom. V 

občini si bomo lahko vzeli le kratek dopust, kajti v občinski upravi nas tudi v poletnih mesecih čaka precej dela in tudi občanom bomo 
ves čas na razpolago.
Ker pa se končuje še eno šolsko leto, želim vsem osnovnošolcem predvsem dober uspeh, nato pa prijetne in sproščene počitnice. Prepričan 

sem, da bodo v poletnih mesecih pridobili tudi veliko novih prijateljstev, izkušenj in tudi dozoreli, potem pa bo jeseni spet lažje v šolo. Na
šim učencem, ki zaključujejo osnovno šolanje, pa želim predvsem uspešno šolanje vnaprej in izbiro poklica, ki si ga sami najbolj želijo. 
Vidovo, praznik naše fare, je že mimo, za nami je še eno prijetno druženje, vsem vam, drage občanke in občani, pa na pragu poletnih 

počitnic in dopustov želim sončne in sproščene dni, pa prijeten dopust, kjer koli ga boste preživeli.
Iskrene čestitke tudi ob 25. juniju, dnevu državnosti.

Vaš župan Friderik Bračič

Glasilo izdaja občina Videm, Videm pri Ptuju 54, tel.: 761 94 00, e-pošta: info@videm.si. Odgovorna urednica: Tatjana Mohorko. Člani uredništva: Petra 
Krajnc, Jože Junger, Nataša Zagoranski, mag. Janez Merc, Franc Koderman, Stanka Letonja, Andreja Zemljak in Mojca Kmetec. Oblikovanje 
in priprava za tisk: Vejica, Rado Škrjanec s. p., Ul. Lackove čete 3, Ptuj, 040 355 047; tisk: Grafis Rače. Na osnovi mnenja urada vlade za informiranje 
RS št.: 23/90-541/96-12 se za glasilo plačuje 8,5 % davek. Glasilo NAŠ GLAS je vpisano v evidenco javnih glasil, ki jo vodi urad vlade RS za informiranje, 
pod zaporedno številko 1332 in razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo za kulturo RS, pod zaporedno številko 356. Glasilo je brezplačno in ga prejmejo 
gospodinjstva v občini Videm. Naklada 1900 kosov.
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Iz sej Sveta Občina Videm
Na 14. redni seji, kije bila 25■ marca 

2008, je Svet Občine Videm potrdil

- Poslovno poročilo Občine Videm za 
leto 2007,
- Odlok o spremembah Odloka o pro

računu Občine Videm za leto 2008,
- povišanje cen odvoza odpadkov v 

Občini Videm.

Na 15■ redni seji, kije bila 20. maja
2008, je Svet Občine Videm potrdil
- Sistematizacijo delovnih mest za vrtce v 

Javnem vzgojno-izobraževalnem zavo
du OŠ Videm,

- povišanje cen programov predšolske 
vzgoje v Javnem vzgojno-izobraževal
nem zavodu OŠ Videm,

- pozitivno mnenje prijavljeni kandidat

ki ge. Dragici Majhen za ravnateljico 
zavoda OŠ Videm,

- dokument identifikacije investicijskega 
projekta za nabavo športne opreme za 
športno igrišče Tržeč,

- pristop v Združenje občin Slovenije.

Občinska uprava

Na podlagi 31. člena Zakona o vrtcih (Uradni list RS, št. 
100/05 - uradno prečiščeno besedilo), Zakona s spremembah in 

dopolnitvah Zakona o vrtcih (Zvrt-D) (Uradni list RS, št. 25/08), 
Pravilnika o plačilih staršev za programe v vrtcih (Uradni list 
RS, št. 129/06), Pravilnika o metodologiji za oblikovanje cen 
programov v vrtcih, ki izvajajo javno službo (Uradni list RS, 
št. 97/03, 77/05 in 120/05) in 16. člena statuta Občine Videm 
(Uradno glasilo slovenskih občin, št. 7/2007) je Občinski svet 

Občine Videm na 15. redni seji dne 20. maja 2008 sprejel

SKLEP
o cenah programov predšolske vzgoje 

v Javnem vzgojno-izobraževalnem zavodu OS Videm.

I.
Cene programov predšolske vzgoje v Javnem vzgojno-izobraže
valnem zavodu OŠ Videm so sledeče:

- prva starostna skupina (od 1. do 3. leta) 428,00 €
- druga starostna skupina (od 3. do 6. leta) 296,00 €
- kombinirani oddelek 326,00 €

II.

Ta sklep začne veljati naslednji dan po objavi v Uradnem glasilu 
slovenskih občin, uporablja pa se od 1. 6. 2008 dalje.

Številka: 602-2007/08-00 
Datum: 26. 5. 2008

Friderik Bračič,
župan Občine Videm

OBČINA VIDEM, TD KLOPOTEC LESKOVEC V HALOZAH, AKTIV ŽENA LESKOVEC, KGZS ZAVOD PTUJ - KMETIJSKA 
SVETOVALNA SLUŽBA

RAZPISUJE

TEKMOVANJE ZA NAJLEPŠE UREJEN DOM V OBČINI VIDEM 
POD NASLOVOM

UREDIMO NAŠE PODEŽELJE

Z namenom, da bi imeli čim lepšo okolico domov in bi ohranjali kulturno in arhitekturno dediščino naših vasi, bomo letos enaj
stič izvedli ocenjevanje najlepše urejenih domov v Občini Videm.
Izbrali bomo najlepše urejen dom, najlepše urejeno kmetijo, najlepše urejen poslovni objekt in podelili priznanja za ohranjanje 

kulturne dediščine.
Prijave za tekmovanje najlepše urejenih domov, kmetij in poslovnih objektov pošljejo Krajevne skupnosti in turistična društva v 

Občini Videm na naslov: OBČINA VIDEM, Videm pri Ptuju 54, 2284 VIDEM PRI PTUJU.
Rok za prijave je 4. julij 2008, komisija bo obiskala vse prijavljene domove do 25. julija.

Pri ocenjevanju bodo upoštevana naslednja merila:
1. Urejenost doma in okolice s cvetjem in zelenjem
- krajini in svojevrstnosti arhitekture doma prilagojena ureditev zelenja;
- izkoriščanje danih možnosti ureditve s cvetjem in zelenjem glede na letni čas;
- ohranjanje krajevne tipike pri urejanju okolja (ograje, brajde, ute, vodnjaki, tla).

2. Kakovost arhitekture
- glede arhitekturnih rešitev; pri starejših obnovljenih domačijah ohranjene sestavine značilne stavbne dediščine in tistih znač

ilnosti, ki določajo stavbi pokrajinsko in naselbinsko razpoznavnost; arhitektura nove stavbe se mora vključevati v stavbno tipiko 
svojega okolja, uporabljeni materiali ali prostorske in likovne rešitve pa naj bi bile usklajene z lokalno in regionalno tipiko itd.

Organizacijski odbor

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM -JUNIJ 2008



LAS - Lokalna akcijska skupina Haloze

Stran 5 ___

Naloge predsednika LAS Haloze so: 
zastopa in predstavlja LAS Haloze, 
zastopa in predstavlja odgovorno 
osebo za urejanje vsehpravno-admi- 
nistrativnih zadev, sklepa pogodbe 
in podpisuje finančne transfere, 
vodi sestanke organa odločanja in 
finančnega organa ter podpisuje vse 
dokumente. Naloga LAS Haloze je 
priprava in izdelava lokalne razvoj
ne strategije in je odgovorna za nje
no izvedbo. Razvojni program pode
želja za Haloze je skupen razvojni 
načrt na geografsko, turistično, zgo
dovinsko, kulturno in gospodarsko 
zaokroženem obmejnem območju, 
ki ga sestavlja sedem občin: Zavrč, 
Gorišnica, Cirkulane, Videm, Pod
lehnik, Žetale in Majšperk. Vse, ki 
vam je mar za lasten razvoj in raz
voj Haloz, vabimo k sodelovanju in 
k vključitvi v LAS Haloze.

KAJ JE LAS HALOZE?
Za potrebe izvajanja Razvojnega progra

ma za Haloze 2007-2013 je bila decem
bra 2006 v Žetalah ustanovljena Lokalna 
akcijska skupina Haloze. LAS Haloze 
predstavlja lokalno javno-zasebno part
nerstvo na opredeljenem podeželskem 
območju Haloz. Pri oblikovanju LAS 
Haloze je upoštevana tripartitna sestava 
(javni, ekonomski in zasebni sektor). 
Razvojni program podeželja za Haloze 

2007-2013 temelji na izhodiščih uredb 
Evropske unije in uredb Ministrstva za 
kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Repu
blike Slovenije. Celoten program temelji 
na nacionalnem nivoju na tako imeno

vanih 4 oseh, ki zajemajo več kot 40 
različnih ukrepov pomoči za kmetijska 
gospodarstva, občine, društva, podjetja 
na podeželju v Sloveniji, kamor seveda 
spadajo tudi Haloze. Poglavitna naloga 
LAS Haloze je izvajanje partnerskega pri
stopa k lokalnemu razvoju.

ČLANSTVO V LAS HALOZE
Član LAS Haloze lahko postane vsak 

prebivalec območja, pravna ali fizična 
oseba na območju in druge organizacije, 
ki imajo sedež izven območja, vendar v 
okviru svojih pristojnosti, del in nalog 
obravnavajo oz. delujejo na območ
ju. Član LAS Haloze izpolni in podpiše 
izjavo o pristopu v članstvo LAS Haloze. 
Izjava o pristopu v članstvo LAS Halo
ze je dosegljiva na sedežu LAS Haloze, 
v Cirkulanah 56, in na občinah Zavrč, 
Gorišnica, Cirkulane, Videm, Podlehnik, 
Žetale in Majšperk. Članstvo je prosto
voljno in brezplačno. Vsak član LAS 
Haloze ima pravico izstopiti s pisnim 
sporočilom/izjavo LAS Haloze.

ORGANIZACIJSKA STRUKTURA 
LAS HALOZE
Člani LAS Haloze so: organ odločanja 

LAS Haloze, finančni organ LAS Haloze, 
predsednik LAS Haloze in upravljalec 
LAS Haloze. Na seji LAS Haloze, dne 25. 
4. 2008, so bili izvoljeni naslednji organi 
in člani posameznega organa, za dobo 
2 let:
1. organ odločanja: iz javnega sektor

ja mag. Darinka Ratajc (Občina Videm), 
Stanko Skledar (Občina Žetale), Jože 
Klinc (Občina Cirkulane); iz ekonom-

Mag. Darinka Ratajc, pred. LAS Haloze

skega sektorja Zvonko Arnečič (Kmetija 
AS, Gradišča), Aleksandra Dobič (Albin 
Promotin, Breg), Ema Širec (Žerak, Pod
lehnik); iz civilne družbe Franc Stopaj- 
nik (posameznik, Strmec pri Leskovcu), 
Darinka Kodrič (TD Žetale), Edi Hojnik 
(Društvo vinogradnikov in sadjarjev 
Haloze);
2. predsednik LAS Haloze: mag. Darinka 

Ratajc, Občina Videm;
3. finančni organ LAS Haloze: mag. 

Darinka Ratajc (Občina Videm), Irena 
Horvat Rimele (Občina Zavrč), Sonja 
Golc (PRJ Halo, Cirkulane).
Dodatne informacije o LAS Haloze 

dobite na sedežu upravljalca PRJ HALO, 
Cirkulane 56, na spletnih straneh www. 
halo.si, po e-pošti info@halo.si ali na tel. 
št. 02 795 32 00.

Novosti na področju javne uprave
V mesecu maju je minilo leto dni, 

odkar upravne enote po vsej Slo
veniji poslujejo tudi ob vsaki prvi 
delovni soboti, kar je ugodno pred
vsem za tiste, ki med tednom zaradi 
delovnih obveznosti nimajo časa za 
urejanje raznih upravnih postop
kov.
V kratkem bomo zamenjali osebne 

izkaznice (tiste, ki so še veljavne, bodo 
ljudje lahko zamenjali, če bodo to žele
li), ki bodo hkrati zdravstvene, vozniško 
dovoljenje, ipd.
Že lep čas deluje tudi E-uprava za vse 

tiste, ki jim je urejanje zadev preko sve
tovnega spleta lažje in hitrejše od obič

ajnega.
Načelnik UE Ptuj mag. Metod Grah je 

dejal, da je prišlo na področju javne upra
ve do kar nekaj sprememb. Po novem se 
bodo v času volitev overitve podpisov 
zbirale po krajevnih uradih, ki so med 
sabo računalniško povezani, prav tako 
bo po krajevnih uradih potekalo zbiranje 
podpore za referendum. Povečan obseg 
dela je pri sprejemu ponudb za prodajo 
kmetijskih zemljišč. Do sprememb pa 
je prišlo tudi na področju zakonodaje 
o graditvi objektov, saj je s 15. aprilom 
2008 začela veljati novela Zakona o gra
ditvi objektov. Ta deli objekte glede na 
zahtevnost na: zahtevne, manj zahtevne,

nezahtevne, enostavne.
Gradbeno dovoljenje se uvaja za vse 

objekte, razen za enostavne. Po Uredbi 
o vrstah objektov glede na zahtevnost z 
dne 15. maja je za gradnjo nezahtevnega 
objekta (drvarnica, kmečka lopa, senik, 
kozolec, gnojišče, zbiralnik gnojnice, 
ograja, garaža, škarpa, začasni objekti, 
namenjeni sezonski turistični ponudbi) 
po novem potrebno pri pristojnem upra
vnem organu pridobiti gradbeno dovo
ljenje. Vloge lahko občani oddajo na 
krajevnih uradih. Gradbeno dovoljenje 
za gradnjo takšnega objekta se izda po 
skrajšanem postopku.

Stanka Letonja
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CaTV Videm
Podaljšan rok za vračilo pogodb

Digitalna
kabelska televizija

Več slovenskih in tujih programov 
Kristalno čista slika
Enostaven in prijazen način izbiranja programov 
Različni programski paketi

Ko dobite več, 
kot ste pričakovali!
J Televizija $1 Internet ■ Telefonija

Ponudba velja v omrežjih:
• UPC Telemach • KRS Rotovž/Triera • KRS Tabor/Triera • Ljubljanski kabel 

• KRS Velenje • Polzela • CATV Murska Sobota in Gornja Radgona.

0802288
www.upctelemach.si

UPC

Na zadnji seji Komisije za CaTV smo 
ugotovili, da so uporabniki vrnili preko 200 
pogodb in prišli do zaključka, da se akcija 
podaljša do 15. 5. 2008. Organizirali smo 
tudi odprto sejo, na kateri smo odgovar
jali vsem tistim, ki še vedno ne vedo, kaj 
narediti s svojim priključkom. Kljub temu 
da tudi komisija ni zadovoljna z dediščino, 
da sočustvujemo z vsemi, ki so bili pošteni 
in so poravnali vse obveznosti, pa hkrati 
ugotavljamo, da bi razprava o preteklosti 
prinesla še več krivic in problemov. Cilj 
komisije je, da konča z nerešenim stanjem 
CaTV, da se vsaj za naprej napravi red, kajti 
za nazaj lahko le peremo umazano perilo. 
Za naprej je predlog in sklep komisi

je jasen: naročnikom se predlaga, da se 
vključijo v akcijo in prodajo priključek 
po dogovorjeni ceni. Cena velja samo za 
čas akcije. Komisija ni sprejemala nobenih 
sklepov o stanju premoženja občanov, ki se 
ne bodo odzvali na akcijo in je to njihova 
poslovna odoločitev. Podpisane pogodbe 
lahko občani posredujejo tudi v sprejemni 
pisarni občine Videm.

NAJVEČKRAT POSTAVLJENA 
VPRAŠANJA
Zakaj se ne razčistijo neporavnane pogod

bene obveznosti? Trenutno 
imamo stanje pri Telemachu, 
ni pa dokumentov iz tistih 
KS, ki so najbolj problema
tične. Rok za hrambo večine 
dokumentov je pet let. Ob 
takšnem stanju, kjer lahko 
ocenimo, da podatki niso pri
merljivi, še težje pa dokaz
ljivi, bi pomenilo odpiranje 
vseh grehov preteklosti, brez 
jasne možnosti, da se doseže 
skupna korist.
Zakaj je sistem tako malo 

vreden, če vemo, kakšna je 
bila cena priključkov? Velja 
ugotovitev, daje zastarevanje 
tovrstne tehnike zelo hitro, 
kar lahko opazimo tudi sami, 
ko kupujemo primerljivo 
opremo. Spreminja se tudi 
struktura opreme, pri čemer 
je nekoč bila največ, skoraj 
80-odstotkov vredna spre
jemna postaja, danes pa sploh 
ni več potrebna. Cene najema 
si je operater določal sam, 
tako tudi porabo, ker sistema 
ni nadzoroval nihče s strani 

uporabnikov.
Cena sistema je izražena na 
osnovi cenitve ustreznega 
cenilca in je tudi posledica 
podpisanih pogodb in njiho
ve realizacije.
Kaj bo s tistimi naročniki, 

ki ne bodo želeli spremeniti 
pogojev najema? Vsi tisti, ki 
so z obstoječim stanjem za
dovoljni, ga bodo lahko tudi 
v bodoče obdržali. Analogni 
programi bodo do uvedbe 
digitalnih. Minimalnih digi
talnih programov bo nekaj 
čez 50, po najnižji ceni cca 
11 €. Za vsa dodatna naročila 
bo nova pogodba. V novi po
godbi bo možno naročiti raz
lične pakete TV programov, 
različne pakete za telefonijo 
in internet. Več informacij si 
lahko zainteresirani pridobijo 
na internetu pri UPC Tele
mach.
Kdaj bo možno pristopiti 

k vsem novostim? Po pro
gramu UPC Telemach bi naj 
imeli do sredine leta optiko 
do Vidma, do konca leta pa 
bi naj imeli v večini možnost

priključitve na vse novosti. Izjema so lahko 
najbolj oddaljene točke.
Kdaj bo začel brezhibno delovati lokalni 

TV program? Po posodobitvi sistema. Pred
videva se, da takoj, ko bo optična povezava 
do občinskega prostora, v katerem je po
trebna oprema za nadaljnjo produkcijo. 
Kako bo z mediji v bodoče? V nekem 

času bo konkurenca medijev tudi na tem 
področju naredila svoje — ustrezne cene 
in ponudbo. Popolna konkurenca bo sicer 
ovirana z oddaljenostjo od urbanega centra, 
kjer bo največ medijev, nato pa se bo, od
visno od števila zainteresiranih porabnikov, 
tudi zmanjševala. Občan bo lahko izbiral 
med različnimi ponudbami več ponudnikov. 
Storitev bo na trgu in odvisnost od priključ
ka bo vse manjša.
Komisija pričakuje dobro sodelovanje tako 

naročnikov kot tudi UPC Telemacha, ki bo 
moral vidno investirati v sistem za naslednja 
desetletja. Ob močnem razvoju konkurence 
je zelo spodbudna pripravljenost UPC Tele
macha za investicije, ki hitro zastarijo in se 
dolgoročno vračajo.

Mag. Janez Merc,
predsednik komisije za CaTV
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Poslanski kotiček z Brankom Mariničem

Vpreteklem obdobju je bilo sprejeto 
veliko število zakonov, ki obsegajo 
različna področja. Največji pouda
rek je bil na zakonih, ki vplivajo na 
standard davčnih zavezancev, na 
zakonu s področja dohodnine in 
drugih davčnih obremenitev. Poveč
ale so se olajšave za tiste z najnižji
mi dohodki, povečali otroški dodat
ki, olajšave za otroke, varstveni 
dodatki za upokojence, minimalna 
plača se je nominalno povišala za 
28 evrov, ipd. Pomembno je pouda
riti, da so bili zakoni sprejeti ravno 
na tistih segmentih, kjer je bilo to 
najbolj potrebno, s katerimi se izbo
ljšuje kvaliteta življenja državljank

in državljanov, otrok, mladostnikov,
upokojencev, skratka slehernega
izmed nas.
Sprejeti zakoni po obdobjih:
MAREC:

- Zakon o ratifikaciji Lizbonske pogod 
be,

- Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o sistemu plač v javnem sek
torju,

- Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o zdravstveni dejavnosti,

- Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o brezplačni pravni pomoči,

- Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o Kmetijsko gozdarski zbornici 
Slovenije,

- Zakon o spremembah in dopolnitvah 
zakona o vrtcih,

- Zakon o udeležbi delavcev pri dobič
ku.

APRIL:
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o varnosti cestnega prometa,
- Zakon o dopolnitvi zakona o določitvi 

minimalne plače,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o organizaciji in financiranju 
vzgoje in izobraževanja

- Resolucija o Nacionalnem programu za 
kulturo 2008-2011,

- Zakon o sodnih taksah.
MAJ:

- Zakon o spremembah in dopolnitvah

zakona o zemljiški knjigi,
- Zakon o subvencioniranju dijaške pre

hrane,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o sodiščih,
- Zakon o kmetijstvu,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o potnih listinah,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o osebni izkaznici,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o tujcih,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o javnih cestah,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o notariatu,
- Zakon o spremembah in dopolnitvah 

zakona o pravdnem postopku.
Sprejetih je bilo še več zakonov, to so le 

tisti najpomembnejši. Če ne bi bil izgla
sovan veto, bi se na tem mestu nahajala 
še Kazenski zakonik in Zakon o odvet
ništvu. Kazenski zakonik bistveno zao
struje boj proti korupciji, ščiti šibkejše v 
družbi, prinaša večjo zaščito zaposlenih 
pred šikaniranjem, podaljšuje roke za 
zastaranje posameznih kaznivih dejanj. 
Zakon o odvetništvu pa bi bistveno 
znižal odvetniške tarife, da bi te posta
le dostopne vsem, ki jih potrebujejo in 
koristijo.

Stanka Letonja

Bliža se čas dopustov. Preživite ga v prijetnem, sproščenem vzdušju, naužijte se sonca, oddahnite si od dela
in naporov ter si naberite novih moči za nadaljnje izzive.

Podatke o mojem delu lahko najdete na moji spletni strani: www.brankomarinic.sds.si. Lahko mi tudi pišete na el. naslov: 
branko.marinic@dz-rs.si ali me pokličete na tel. št.: 01/478-99-62.

Branko Marinič, poslanec DZ RS

Narodi sveta nova knjiga založbe In obs medicus
V založbi In obs medicus, d. o. o., je izšla 

nova knjiga - NARODI SVETA, ki doka
zuje, kako pisan je svet, koliko bogastva in 
zanimivih podob se skriva okoli nas.
Avtorji v tem slikovitem delu najprej pri

kažejo zgodovinski razvoj človeštva - od 
avstralopiteka do modernega človeka in 
prvih visokih kultur -, nato pa nam po
nujajo neverjeten vpogled v življenje in 
navade ljudstev oziroma narodov na vseh 
celinah. Podrobneje predstavljajo vse ev
ropske narode (med drugim tudi Slovence), 
nato pa nas popeljejo na potovanje po 
Afriki, Aziji, Severni in Južni Ameriki ter 
Avstraliji in Oceaniji. Izpostavijo zgodo

vino določenega naroda, opišejo njegove 
najpomembnejše navade in običaje, vse to 
pa obogatijo s kakovostnimi fotografijami. 
NARODI SVETA prinašajo vrsto prispev
kov o zanimivih temah, o religijah in 
verskih obredih, praznikih in šegah, tele
snem okrasju in poslikavah. Posebej so 
izpostavljena avtohtona ljudstva, o katerih 
smo do sedaj vedeli bolj malo, npr. ljud
stvo Janomami v Južni Ameriki, Aborigini 
v Avstraliji ali pleme Samburu v Afriki. 
Tako lahko bralec iz naslonjača potuje po 
svetu in srečuje zanimive ljudi, hkrati pa 
se nauči veliko novega o človeštvu. Ob 
tem spoznava, da smo si ljudje kljub na

videz dmgačnemu načinu življenja (jeziku, 
kulturi, religiji) podobni. NARODI SVETA 
bralca navdušijo s približno 400 odličnimi 
barvnimi fotografijami, pogosto velike
ga formata, in pregibnimi panoramskimi 
stranmi, ki to knjigo spremenijo v napet 
kalejdoskop kultur. Knjiga ima 144 strani 
in format 235 x 295 mm, njena cena je 
29,90 EUR.

NZ

Bralci Našega glasu lahko knjigo na
ročijo na telefonski številki 02 794 86 
20 z 10-odstotnim popustom.
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V nedeljo, 22. junija, referendum o pokrajinah
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Že vse od sredine prejšnjega dese
tletja se v državnem zboru nadaljuje 
zgodba o pokrajinah. Bilo je veliko 
govora o decentralizaciji Slovenije z 
ustanovitvijo pokrajin, vendar se to 
do sedaj žal še ni zgodilo.
Vsi, ki živimo v krajih, oddaljenih od 

centra Slovenije, se dobro zavedamo, kaj 
pomeni živeti na obrobju. In Ljubljane še 
lep čas ne bomo dohiteli, če ne bo prišlo 
do uvedbe pokrajin. Ustanovitev pokra
jin za državljanke in državljane pomeni

prerazporeditev 1.300.000,000,00 evrov 
iz državnega proračuna na pokrajine, 
garancijo za hitrejši in skladnejši regio
nalni razvoj Republike Slovenije, enako
merno ustvarjanje več delovnih mest, 
lažje koriščenje evropskih sredstev in še 
veliko drugih prednosti.
22. junija se bomo torej odločali o 

pokrajinah, vsak o svoji pokrajini. To je 
pošteno do ljudi. Če se ljudje na kakem 
območju ne bodo odločili za pokrajino, 
bo tisto območje priključeno sosednji

pokrajini. Ne glede na to, da bo tudi ta 
referendum posvetovalne narave in za 
poslance v državnem zboru ne bo obve
zujoč, in ne glede na to, ali bo pokrajin
ska zakonodaja sprejeta v tem ali nasled
njem mandatu, je dejstvo, da bo sprejeta 
odločitev odločitev ljudi. Tega pa ne bo 
mogoče kar tako prezreti.

Stanka Letonja

Služba Vlade Republike Slovenije za lokalno samoupravo in regionalno politiko

POKRAJINE - GIBALO RA
fSKA (PREKMURSKO-PRLBKAl

tORSKA (OSREDNJEŠTi
KOROŠKA

JTA JERSKA tPTUJSKO-OI
SAVINJSKO-ŠALEŠKA

GORENJSKA

CELJSKA

iORIŠKA (SEVERNOPI
POSAVSKA

OSREDNJESLOVENSKA

KRANJSKA

IŠKA (JUŽNOPfdMORSKAl

Novo Mesto, 5. junij 2008

Obisk poslanske skupine SDS na Ptujsko-Ormoškem območju
V ponedeljek, 14. aprila, je naše kraje 

obiskala poslanska skupina SDS. Z obis
ki pokrajin, ki jih poslanci opravljajo že 
od januarja, srečujejo krajane, župane, 
svetnike, gospodarstvenike in spoznava
jo njihove težave. Dejanska situacija na

terenu dokazuje, kako zelo si vsi ti po
samezniki želijo sprememb na področju 
preoblikovanja Slovenije.
Uvodni govor na novinarski konferenci 

je imel župan občine Destrnik in poslanec 
DZ RS Franc Pukšič. Izrazil je veselje ob

dejstvu, da se problematika na podeželju 
le izboljšuje in da so podeželja vsekakor 
bolj razvita kot pred leti. Velika zasluga gre 
ravno poslankam in poslancem, ki tak raz
voj podpirajo in se trudijo razumeti, zakaj je 
regionalizacija tako pomembna. Poudaril je
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tudi, da bi bil razvoj podeželja drugačen, če 
bi regionalizacijo že sprejeli.
V desetih letih se je kljub velikim ra

stem v vseh okoljih zaostanek za osrednjo 
Slovenijo povečal za 100 %. Državo je 
treba preoblikovati, če želimo kakršen koli 
napredek v smislu zmanjšanja teh razlik. 
S sprejetjem pokrajinske zakonodaje bi se 
pokrajine same odločale o prioritetah in 
investicijah, iz državnega proračuna pa bi 
bilo pokrajinam namenjeno 300 milijonov 
evrov.
Poslanec Branko Marinič je izpostavil 

vlaganje v javno železniško infrastrukturo. 
Gre za največja vlaganja v le-to na tem 
območju po tem, ko je bila proga predana 
svojemu namenu (Pragersko Ormož). Prav 
tako je poudaril ostala vlaganja na tem 
območju, kot so novi hotel Primus, hotel 
Park, hotel Mitra, velika so tudi vlaganja v 
državne ceste. V tem obdobju je tudi Puhov 
most dobil končno podobo. Veliko je bilo 
postorjenega na področju šolstva (prehod na 
enoizmenski pouk ŠC Ptuj - stara vojašnica 
na Ptuju). Na tem območju so bile zgrajene 
tri nove policijske postaje, sodobni mejni 
prehodi, skratka zajeten kup investicij.

POSLANCE SPREJEL TUDI 
VIDEMSKI ŽUPAN
Po zaključku novinarske konference se je 

poslanska skupina razdelila na pet skupin in 
v eni izmed teh skupin so bili Branko Ma
rinič, Alenka Jeraj, Daniel Krivec, Marijan 
Pojbič in Bojan Rugelj, ki so obiskali ob
čine Videm, Hajdina, Kidričevo, Podlehnik, 
Žetale, Majšperk, Cirkulane in Zavrč.
V občini Videm so si najprej ogledali 

Osnovno šolo Sela, ki jo je štiri leta obis
koval tudi poslanec Branko Marinič, nato 
Osnovno šolo Videm in novi vrtec ter 
športni center Videm. Sprejel jih je župan 
občine Videm Friderik Bračič. Spregovorili 
so o investicijah v občini in kakšni so načrti 
za nadaljnje delo. Županje pohvalil sodelo
vanje med občino, svetniki in poslancem 
Mariničem, saj je razvoj občine možen le s 
skupnim sodelovanjem in delom. Ob koncu 
so si ogledali tudi občinsko vinsko klet. 
Sledil je še obisk občine Cirkulane in

Zavrč, ob 19. uri pa je PS SDS zaključila 
obisk z nogometno tekmo, ki jo je proti 
ekipi predstavnikov SDS iz regije odigrala 
neodločeno s 3 : 3. Zadnji gol je za poslance 
priborila poslanka Alenka Jeraj.

Stanka Letonja

Poslanski obisk so začeli na Destrniku s tiskovno konferenco.

Obiskali so tudi šolo na Selih, ki je potrebna temeljite obnove ... Foto: Stanka Letonja
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Letna konferenca 00 SDS Videm

Vodstvo občinskega odbora SDS na letni konferenci o volilnem letu

V petek, 28. marca, je potekala redna 
letna konferenca OO SDS Videm. Člani 
občinskega odbora so se konference ude
ležili resnično v velikem številu in tako še 
enkrat pokazali, da z vso vnemo sodelujejo 
pri sooblikovanju naše prihodnosti. 
Uvodoma je predsednik OO SDS Videm 

Stanko Simonič nagovoril navzoče in na 
kratko strnil dogajanje preteklega leta, ob 
tej priložnosti pa se mu je za njegovo po
žrtvovalno in korektno delo zahvalil tudi 
poslanec DZ RS Branko Marinič, ki se je 
konference udeležil kot gost. Slednji ni mo
gel skriti navdušenja nad novimi, predvsem 
mladimi obrazi, tako da se za prihodnost ni 
bati, če gre verjeti reku, da na mladih svet 
stoji.
Sledila so podana poročila o preteklem 

delu s strani predsednika, blagajnika, taj
nika in nadzorne komisije, s katerimi so 
navzoče seznanili s preteklimi in aktualnimi 
vsebinami.
Predsednik Stanko Simonič je poudaril 

izredno pomembno vlogo poslanca Branka 
Mariniča, ki je bil dejaven na številnih 
področjih in se njegovega doprinosa ne da 
opisati z nekaj besedami. OO SDS Videm 
je tako po njegovi zaslugi gostil predsed
nika vlade RS in predsednika stranke SDS 
Janeza Janšo, ministra za šolstvo in šport 
dr. Milana Zvera, ministra za gospodarstvo 
Andreja Vizjaka, tajnika stranke Dušana 
Strnada in še veliko je teh, ki so obiskali

občino Videm. Po poslančevi zaslugi je pri
šlo tudi do prijateljskih vezi s Folklornim 
društvom BC iz Bovca, katerega župan je 
Danijel Krivec, prav tako poslanec DZ RS. 
Veliko je bilo storjenega in tega se najbolj 
zavedajo tisti, ki so do sedaj brez vsega 
tega živeli. Preteklo leto je bilo resnično 
dejavno, delo svetniške skupine SDS in 
poslanca pa je bilo predstavljeno tudi v 
božično-novoletni zloženki.
Leto, kije pred nami, je volilno leto. Za 00

SDS Videm seje to leto začelo že takrat, ko 
so se končale prejšnje državnozborske vo
litve. Za njimi je veliko storjenega, a ker ne 
gre spati na zaslugah, je pred njimi še veliko 
ciljev in nalog. Vsi načrti so bili potrjeni v 
programu dela za leto 2008.
Po končani konferenci je sledilo prijetno 

druženje, kjer se je zagotovo porodila še 
kakšna ideja za nadaljnje delo.

Besedilo in foto: Stanka Letonja

Predsednik SMS Darko Krajnc na obisku vTržcu
Lokalni odbor SMS Videm je v soboto, 31. 

maja, pripravil družabno srečanje svojih 
članov. Prireditev je potekala na igrišču v 
Tržcu, zbrani pa so lahko uživali v skrbno 
in okusno pripravljeni hrani društvenih 
kuharskih mojstrov, vse to pa poplaknili s 
primerno ohlajeno pijačo.
Med povabljenimi je bil tudi predsednik 

stranke SMS mag. Darko Krajnc, tajnik 
stranke Jože Vozelj in predsednik LO Ptuj 
Robert Križanič. Prav zato so srečanje izko
ristili za delovni sestanek pred bližajočimi 
se državnozborskimi volitvami. Na volitvah 
bodo nastopili skupaj s stranko SLS, zato so 
morali doreči nekatere zadeve, ki se tičejo 
te skupne kandidature. Končne odločitve še 
ni bilo, saj morajo kandidaturo uskladiti na 
več področjih. Bo pa vse znano že v prvi 
polovici junija.
Po napornem sestankuje sledil bolj druža

ben del, na katerem seje za hip ustavil tudi 
župan Friderik Bračič in pozdravil goste. 
Predsednik Darko Krajnc, ki je v oddaji

»Zvezde pojejo« razkril tudi svoj pevski in zapel nekaj pesmi.
talent, pa je pozneje poprijel tudi za kitaro Besedilo in foto: JJ

Darko Krajnc se je srečal z vodstvom lokalnega odbora SMS.
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Letna konferenca občinskega odbora DeSUS

Na letošnji DeSUS-ovi letni konferenci v Vidmu

Demokratična stranka upokojencev Slo
venije OO Videm je imela 3. 4. 2008 v 
gostišču Pa! v Vidmu redno letno konfe
renco. Konferenco je odpri predsednik 
stranke Franc Kirbiš, ki je pozdravil vse 
navzoče, posebej pa še vabljene goste, med 
katerimi so bili podpredsednica stranke 
Marija Gjerkeš, predsednik pokrajinskega 
odbora stranke Karel Fridl in predsednik 
pokrajinskega odbora upokojencev za Sp. 
Podravje Franc Koderman.
Predsednik stranke Franc Kirbiš je v svo

jem poročilu opisal delo stranke čez vse leto 
in ugotovil, da je bilo vse načrtovano delo 
tudi realizirano tako s strani upravnega kot 
tudi nadzornega odbora in članstva. Udelež
ba članov na sestankih je bila zadovoljiva. 
Vodstveni organi stranke so se udeleževali 
vseh sestankov stranke tako na republiškem 
kot tudi pokrajinskem nivoju. Sproti so bili 
obveščeni tudi o delu poslancev DeSUS-a 
in so z njihovim delom zadovoljni, kljub 
temu da bi lahko bili še bolj učinkoviti. 
Tudi delo v občinskem svetuje teklo dobro 
in oba svetnika stranke zelo dobro zastopata 
stranko in društva ter celoten razvoj naše 
občine.
V nadaljevanju je Kirbiš podal in pred

stavil tudi načrte dela stranke za leto 2008, 
ki je volilno leto, in je pozval vse prisotne, 
da se polnoštevilno vključijo v volitve in da 
v naj večji meri podprejo kandidata za po
slanca iz našega volilnega okraja, kajti le če 
bomo imeli svoje poslance v vladi, se bodo 
naše upokojenske pravice tudi zagovarjale 
in izboljševale. Spregovoril je tudi kandidat 
stranke za poslanca Srečko Lah, ki je ob
ljubil, da se bo trudil, da bi stranka pridobila 
čim več glasov, v primeru, če bo izvoljen, 
pa bo v državnem zboru zagovarjal pro
gramske usmeritve stranke DeSUS.
Tudi predsednik pokrajinskega odbora 

stranke Ptuj-Ormož Karl Fridl je pohvalil 
delo videmske stranke in poudaril, da se

moramo na jesenskih volitvah čim bolje 
odrezati, predvsem pa bi morali vsi upo
kojenci kot tudi ostali volivci svoj glas 
zaupati stranki DeSUS. Fridl je pohvalil 
tudi sodelovanje stranke s predsednikom 
Društev upokojencev Sp. Podravja Francem 
Kodermanom, ki se na vseh srečanjih upo
kojencev trudi, da bi jih prepričal, da je to 
naša stranka in ji je treba na volitvah dati 
svoj glas.
Koderman je k temu dodal, da se trudi za 

stranko, vendar opaža, da še veliko upo
kojencev ni v stranki oziroma so drugače 
opredeljeni in jih je velikokrat težko pre
pričati. Predlagal je tudi, da bi se vodilni 
stranke - tako občinski, pokrajinski kot 
tudi republiški - morali večkrat predstaviti 
občinstvu, predvsem upokojencem, na nji
hovih številnih srečanjih. S svojo predsta
vitvijo bi postala stranka bolj prepoznavna 
in upoštevana, in če bo imela dober volilni 
program, bo tudi uspela na volitvah. 
Republiška podpredsednica stranke Marija

Gjerkeš je izrekla iskrene čestitke občnemu 
zboru, predvsem pa je bila presenečena 
nad tako velikim številom članov in članic 
stranke v Vidmu. V nadaljevanju je pouda
rila, da se bomo morali vsi skupaj zavzemati 
za večjo socialno varnost upokojencev, saj 
je v večini slaba, predvsem za tiste, ki imajo 
še vedno pod 400 evrov pokojnine in živijo 
na robu revščine. Gjerkešova je poudarila še 
pomembnost stranke v vladi, saj če nas tam 
ne bi bilo, nas tudi ne bi upoštevali v naših 
zahtevah. Prav tako je vse navzoče in ostale 
upokojence povabila na jesenske volitve z 
željo, da zaupajo svoj glas stranki DeSUS. 
Predlagala je tudi, da se predsednika stranke 
v Vidmu Franca Kirbiša predlaga za repu
bliško priznanje stranke DeSUS.
Po zelo delovnem uradnem delu je nato 

sledilo še veselo druženje članic in članov 
z gosti.

Besedilo in foto: Franc Koderman

Okrogla miza »VARNOST V CESTNEM PROMETU - NAŠA SKUPNA
ODGOVORNOST«

O varnosti v cestnem in skupni odgo
vornosti do tega področja je 12. maja 
v Vidmu potekala okrogla miza, katere 
gosta sta bila poslanec DZ RS Branko 
Marinič in državni sekretar na Ministrstvu 
za notranje zadeve mag. Zvonko Zinrajh. 
Da pa gre za perečo temo, so s svojim obis
kom pritrdili tudi župan občine Friderik 
Bračič, predsednik OO SDS Vdeni Stanko 
Simonič, predsednik SPVCP v MO Ptuj

Franc Kozel, vodja izpitnega centra Ptuj 
Stanislav Letonja, ravnateljica OŠ Videm 
Dragica Majhen in ostali zbrani.
Državni sekretar je uvodoma predstavil 

poglavitne cilje novega zakona, nato pa 
izpostavil tisto, kar je že leta in leta enako 
— vzroki za prometne nesreče. Ti so pre
velika hitrost, alkohol, neupoštevanje pro
metnih predpisov, itd. Poudaril je, da v času 
srednjega šolanja prihaja do štiriletnega

vakuuma, ko so mladostniki o varnosti v 
cestnem prometu zelo slabo poučeni ali pa 
sploh ne. Še preden je bil zakon sprejet, 
je bilo veliko govora o novih globah in 
točkovnih razmerjih. Tu je bilo treba najti 
neko sorazmerje med samim prekrškom 
in kaznijo. In dejstvo je, da so se znatno 
zvišale globe za hujše prometne prekrške, 
da se vozilo ne zaseže nekomu, ki je po
zabil nakazati smernik, temveč tistim, ki
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so bili v nekem časovnem obdobju večkrat 
kaznovani.
Novi zakon prinaša tudi večja pooblastila 

občinskim redarjem, ki bodo lahko kon
trolirali promet in tako preverjali varnost 
v cestnem prometu na območju lokalnih 
skupnosti. V slabih štirinajstih dneh, odkar 
velja nov zakon, je bilo izrečenih veliko 
glob, pridržanih preko dvesto ljudi in ob 
tem se človek vpraša, do kje seže člove
ška objestnost, kakšna je prometna kultura 
voznikov, morda celo, ali sploh cenimo 
človeško življenje tako zelo, kot to sicer 
poudarjamo.

Branko Marinič je poudaril, da so bile 
spremembe potrebne, saj se mora morija 
na slovenskih cestah ustaviti. Sledila je 
misel, ki bi morala vsakega posameznika 
predramiti: »Ko sedemo za volan, posta
nemo potencialni morilci.« Zal se vsi tega 
premalo zavedamo. Poudaril je tudi pomen 
prometne vzgoje in raznih preventivnih 
akcij, s katerimi bi morali osveščati že 
otroke v vrtcih, nato v osnovnih šolah in 
tudi v času srednjega šolanja. Poslanec je 
predstavil tudi delček iz področja železniške 
infrastrukture, saj se je na našem območju 
stanje le-te izboljšalo, izginjajo nivojski

prehodi, postavljene so bile nove opozorilne 
table, skratka veliko vloženega, da bi iz
boljšali varnost preko železniških prehodov. 
Na področju cestne infrastrukture se je na 
našem koncu zgradilo kar nekaj krožišč, 
ki prav tako vplivajo na varnost v cestnem 
prometu, saj se prometne situacije odvijajo 
bolj tekoče.
Mi sami smo tisti, ki moramo skrbeti za 

varnost. Mi smo tisti, ki se moramo zave
dati, daje sesti za volan zelo odgovorna na
loga; če je ne zmoremo, je bolje premisliti, 
preden obrnemo ključ avtomobila.

Besedilo in foto: Stanka Letonja

O varnosti sta govorila državni sekretar Zvonko Zinrajh in posla- Zanimivi in nadvse aktualni temi so prisluhnili tudi nekateri gostje, 
nec Branko Marinič. svetniki, ravnateljica OS Videm in drugi.

Policija dosledno nadzira določila novega ZVCP
V letošnjem letu je do 2. junija 2008 za 

posledicami prometnih nesreč umrlo 87 
oseb, lani v enakem obdobju 102. V mesecu 
maju je v prometnih nesrečah umrlo 15 
oseb, kar je manj od povprečja tega meseca 
v preteklih letih (2007 - 23,2006 - 28, 2005 
- 19, 2004 - 25).
V zadnjem vikendu (30. 5. 2008 do 1. 6. 

2008) je v prometnih nesrečah življenje 
izgubilo 5 oseb. Po prvih podatkih, s kate
rimi razpolagamo, je bil domnevni vzrok 
omenjenim prometnim nesrečam prevelika 
in neprilagojena hitrost ter nepravilno pre
hitevanje.
Policisti so od uveljavitve sprememb in 

dopolnitev Zakona o varnosti cestnega 
prometa (ZVCP) resno in odgovorno pri
stopili k izvajanju nadzora. K tej nalogi 
so razporejeni vsi razpoložljivi policisti in 
vsa tehnična sredstva, pri čemer je največ 
policistov v službi v dneh, ko se statistično 
zgodi največ prometnih nesreč (največkrat 
je to prav obdobje med petkom in nedeljo). 
Z natančnim številom vseh ugotovljenih 
kršitev v mesecu maju 2008 ta trenutek sicer

še ne razpolagamo, lahko pa povemo, da 
smo najhujšim in najbolj agresivnim krši
teljem cestnoprometnih predpisov po novih 
določbah ZVCP zasegli že preko 70 vozil 
in jim na ta način tudi fizično onemogočili 
nadaljnje kršenje prometnih predpisov in 
ogrožanje drugih udeležencev v prometu. 
Dosledno nadziramo tudi vožnjo pod 

vplivom alkohola. Od začetka uveljavitve 
sprememb in dopolnitev ZVCP smo zaradi 
vožnje pod močnim vplivom alkohola pri
držali preko 750 voznikov. Ostalim kršite
ljem, ki so vozili pod vplivom alkohola, pa 
smo začasno odvzeli vozniško dovoljenje in 
jim prepovedali nadaljnjo vožnjo.
V zvezi ocenjevanja vpliva sprememb in 

dopolnitev ZVCP na stanje prometne varno
sti je potrebno povedati, daje vloga policije 
predvsem zagotovitev doslednega nadzora 
nad njenim spoštovanjem.
Pred nami so letna turistična sezona in 

ugodne vremenske razmere. Vse udele
žence v prometu zato ponovno pozivamo, 
da tudi sami, z lastnim vsakodnevnim 
ravnanjem v prometu, pripomorejo k

boljši varnosti na naših cestah.

PREDVIDENE KAZNI ZA 
VOŽNJO POD VPLIVOM 
ALKOHOLA

1. VOZNIK ZAČETNIK, POKLICNI 
VOZNIK:

- do 0.24 mg/l alkohola globa 150 EUR, 3 
KT (kazenske točke)

- od 0.24 do 0.38 mg/l alkohola globa 400 
EUR, 7 KT

- od 0.38 do 0.52 mg/l alkohola globa 500 
EUR, 9 KT in obvezno pridržanje vozni
ka za najmanj 6 in največ 12 ur

- več kot 0.52 mg/l alkohola globa 800 
EUR, 10 KT, obvezno pridržanje voznika 
za najmanj 6 in največ 12 ur in obdolžilni 
predlog na Okrajno sodišče

2. OSTALI VOZNIKI:
- do vključno 0.24 mg/l alkohola globa 180 

EUR, 3 KT
- od 0.24 do 0.38 mg/l alkohola globa 400 

EUR, 7 KT
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- od 0.38 do 0.52 mg/l alkohola globa 570 
EUR, 9 KT

- več kot 0.52 mg/l alkohola globa 950 
EUR in obvezen odvzem prostosti za 
najmanj 6 in največ 12 ur

GLOBE ZARADI PREKORAČITVE 
HITROSTI VOŽNJE

1. Prekoračitve v naselju:
- do vključno 10 km/h globa 80 EUR
- nad 10 do vključno 20 km/h globa 250 

EUR in 3 KT

- nad 20 do vključno 30 km/h globa 500 
EUR in 5 KT

- več kot 30 km/h globa 1000 EUR, 9 KT in 
prepoved vožnje vozila

- več kot 50 km/h globa 1000 EUR, prene
hanje veljavnosti vozniškega dovoljenja

2. Prekoračitve hitrosti izven naselja
- omejitev 90 km/h:
- do vključno 20 km/h globa 60 EUR
- nad 20 do vključno 30 km/h globa 120 

EUR in 3 KT
- nad 30 do vključno 40 km/h globa 240

EUR in 5 KT
- več kot 40 km/h globa 380 EUR, 9 KT in 

prepoved vožnje

Zakon omejuje, da varuje! Hitrost - po
časneje je varneje!

Skupaj za varnost, vaša policija!

Miran Brumec,
vodja policijskega okoliša
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Znameniti nadvoz pri Turnišču »padel«
Trasa avtoceste od Slivnice do Dražencev je zadnje mesece eno 

samo gradbišče. Dela potekajo v okviru terminskih planov, ponekod 
naj bi celo prehitevali roke, sicer pa naj bi bila trasa za promet od
prta že v letu 2009. V sklopu gradbenih del, ki potekajo na AC, pa

je tudi izgradnja novega, daljšega nadvoza pri Turnišču, ki meji z 
naseljem Draženci. Obvoz skozi Dražence in ob železniški progi do 
hajdinske železniške postaje pa bo trajal še kar nekaj mesecev.

Besedilo in foto: TM

Nadvoz pri Turnišču je »padel« v začetku maja, gradijo pa že Pot po stari cesti iz Dražencev do Turnišča še nekaj mesecev ne
novega. bo mogoča.

Do Habjaničevih asfaltna cesta

Pri Malčkovih, kot v Sovičah pravijo družini Habjanič, so se v 
aprilu veselili nove pridobile ob hiši. Občina Videm jim je namreč 
po dolgih letih prizadevanj pomagala do nekaj metrov asfaltne 
ceste, sami pa so pripravili manjše slavje in nanj povabili župana 
Friderika Bračiča, predsednika KS Soviče-Vareja-Dravci Marjana 
Jelna in člane občinskega ter krajevnega sveta in še mnoge 
druge.
Za Soviče je bila to še ena od pridobitev v zadnjih letih, Jelen pa 

je dejal, da je kljub majhnosti zelo pomembna. Župan Bračič je 
poudaril, da je lahko tudi majhen košček asfalta pomemben za do
stojen dovoz do hiše. Obljubil je, da bo takih kratkih moderniziranih 
odsekov cest v občini zagotovo še več, občina pa da bo pomagala pri 
pripravljalnih delih, če bodo le občani pripravljali dodati svoj delež 
za asfalt. Druženje iz Sovič so Habjaničev! prestavili malo višje, 
v svojo zidanico, kjer so slavju primemo pripravili praznovanje z 
bogato obloženo mizo, manjkala pa ni niti frajtonarica iz družine 
Butolen.

Besedilo in foto: TM Slovesno s trakom na kolesih ...
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Delovna akcija v Trdobojcih
Nekoč stvarnost, danes redkost

Mnoge oblike stare prakse, ki so nekoč po
menile preživetje, so danes zamenjali novi 
običaji. Tako je vsem skoraj samoumevno, 
da za lokalne ceste odgovarja občina. Se 
več, nekaterih niti ne moti, če na občinski 
cesti tudi pred domačo hišo najdeš veliko 
lužo, kamenje ali kakšno drugo oviro. 
Naselje Trdobojci je le eno številnih naselij 

v KS Leskovec, ki se drži lepih običajev in 
potreb iz preteklosti, ko se večji del kraja
nov in vikendašev iz dela naselja zbere na 
delovni akciji, ki smo ji nekoč po domače 
rekli »kulok«. Takšen način dela in druženja 
v Trdobojcih traja že vrsto let.
Letošnja delovna akcija je bila v soboto, 

7. 6. 2008. Deževno vreme, ki se je odprlo 
le za nekaj ur dela, je v tokratno akcijo pri
tegnilo 15 krajanov in drugih uporabnikov 
ceste. Pomemben cilj akcije je ureditev 
ceste. Ta doživi v tistem delu, ki je predmet 
akcije, pravo generalko. Naj navedemo, 
da sicer režijski obrat opravi del čiščenja, 
vendar je prav, da se vsaj enkrat na leto 
dobro uredijo tudi okolica ceste, mulde, ka

nali in vse, kar vpliva na njeno prevoznost. 
Če k temu dodamo odstranitev ostankov 
zimskega vzdrževanja in tistega, kar s seboj 
prinesejo neurja in prispeva okolica, velja 
ugotovitev, da dela kar noče zmanjkati. 
S takšnimi akcijami vidno prispevamo k 
trajnosti in uporabnosti ceste, pri čemer pa 
so tudi pričakovanja krajanov, da se uredijo 
tudi tiste zadeve, ki so povezane z vzdrže
vanjem in popravilom asfalta.
Iz nekdanje samo delovne akcije pa se je s 

časom povečevala želja po druženju, ki se 
nadaljuje po končani delovni akciji. Tako se 
vsako leto dobimo pri drugi družini ali pa 
tudi v bližnjih kleteh in s tem krepimo tisto, 
česar nam s sodobnim časom vedno bolj pri
manjkuje. Vrednote druženja in domačnosti 
so sodobni mediji in hiter tempo življenja 
skoraj izbrisali, prav pa je, da se zavedamo, 
da ta nova popolnost nosi nove pasti in 
osiromašenje. Vse manj smo tako krajani, 
sokrajani in prijatelji, vse manj je čustev, ki 
bi to krepila, in vse več je praznine. Tudi o 
teh vrednotah moramo razmisliti, dokler še

jih premoremo, kajti ko bomo doma tujci 
v duši, bo življenje izgubilo del svojega 
pomena in lepote.
Letošnja akcija na cesti je tako uspela in že 

so ideje ter želje, kako naj bo v naslednjih 
letih. Velja pa zahvala vsem, ki so s svojo 
pripravljenostjo in dobro voljo prispevali k 
javnemu dobru in prijetni družbi. Za tiste, ki 
pa se sramežljivo izmaknejo, pa povabilo k 
spremembam, kajti naše početje je koristno 
za kraj in posameznika, in tisti, ki to zmo
rejo in znajo doživeti, tak način vzamejo 
za svojega. Beg od takšnih vrednot pomeni 
beg od ljudi, beg v sebe, pri nas pa je vse 
manj drugih. Glede na število sodelujočih 
se za delo in vrednote vsaj za prisotne ni 
potrebno bati, tistim, ki pa jim tega manjka, 
pa naj velja, da nikjer na naših cestah in v 
okolju ne manjka dela, v človeški duši pa ne 
manjka potreb.

Mag. Janez Merc

Utrinki iz delovne akcije

Župan Bračič na zboru krajanov v Poleni
KRAJEVNA SKUPNOST 

TRŽEČ

Napovednik poletnih dogodkov:
- splavarjenje: 2. avgust,
- vaški turnir v malem nogometu: 23. 

avgust,
- praznik krajevne skupnosti: 30. av

gust, kjer bodo predstavljene pridobitve 
zadnjega obdobja.

JJ

Na pobudo krajanov naselij Dolena, Po
povci in Zg. Pristava ter Sveta KS Dolena 
je v prostorih Doma krajanov v Bolečki 
vasi 9. maja potekal zbor krajanov KS 
Dolena, ki ga je na podlagi 77. člena Sta
tuta Občine Videm sklica! župan Friderik 
Bračič.
Zbora se je udeležilo manj krajanov, kot 

smo pričakovali glede na potrebo po zboru. 
Po uvodni predstavitvi realizacije dose
danjega dela in planov investicij v občini 
Videm in v sami KS, ki jo je podal župan

Bračič, se je razvila razprava o potrebah 
in željah naših krajanov. Seveda pa so bile 
dane tudi številne pripombe, na katere je žu
pan skupaj s člani sveta KS podal ustrezne 
obrazložitve.
Krajani so se po končanem zboru razšli 

zadovoljni, saj so dobili odgovore na za
stavljena vprašanja in informacije, ki jim 
bodo v prihodnje pomagale pri reševanju 
določenih vprašanj.

Marija Belšak, predsednica KS Dolena
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V KS Lancova vas bodo 
praznovali

20. junija prvo srečanje krajanov
Anton Jus, predsednik sveta KS 

Lancova vas, se skupaj s člani 
sveta pripravlja na veliko praz
novanje. V Lancovi vasi bodo 
v petek, 20. junija, druženje 
začeli z odprtjem asfaltne ceste 
v Popovcih, (dober kilometer), 
nadaljevali pa z druženjem pod 
šotorom, ko bodo javno predsta
vili tudi grb in zastavo Lancove 
vasi (v grbu so združili simbole: 
korantovo kapo, reko Polskavo 
in tri zvezde, ki predstavljajo 
tri vasi, združene v KS). Ob 
15-letnici delovanja KS pa bodo 
podelili še zahvale in priznanja. 
Poskrbeli bodo tudi za dan od
prtih vrat doma krajanov, FD 
Lancova vas pa ob jubileju pri
pravlja posebno razstavo. 21. 
in 22. junija bo v vasi še veliko 
slavje ob jubileju FD Lancova 
vas.
Anton Jus o pomembnih pri

dobitvah za KS Lancova vas: 
»Vesel sem, da je skozi celo

Lancova vas cesta modernizi
rana, izgrajen pločnik, urejena 
javna razsvetljava, na okrog 
tisoč metrih pa smo zamenjali 
tudi vodovodne cevi. Preplastili 
smo še nekatere krajše odseke 
cest, tudi v Popovcih, ki so se 
nam nazadnje priključili. Vas 
je urejena in na to sem zelo 
ponosen. V prihodnje želimo 
modernizirati in razširiti cesto 
Hentak-remiza, predvidena je 
tudi izgradnja kolesarske steze, 
v načrtuje ureditev avtobusnega 
postajališča, pričeli smo z zbira
njem podpisov za glavni vod 
kanalizacije, edina zamera, ki 
jo imamo ta trenutek in jo želim 
povedati na glas, pa je zamera 
do občine, saj nam ni omogoči
la, da bi imeli vsaj enega člana 
v komisiji za avtocesto.«

TM

3. tradicionalno srečanje 
Šturmovčanov

V sklopu praznovanja občin
skega praznika Občine Videm 
poteka tudi tradicionalno sreča
nje Šturmovčanov.
Veseli smo, da lahko to sreča

nje že drugo leto zapored pri
pravimo na Petrovi domačiji, 
ki je v preteklem letu postala 
prostor našega dela in druženja. 
Pohvalimo se lahko, da imamo v 
vasi zelo pridne roke, saj je pri
bližno 80 ljudi v letu 2007 in v 
prvi polovici leta 2008 opravilo 
več kot 2200 ur prostovoljnega 
dela. Popolnoma smo obnovili 
klet, iz svinjskega hleva smo 
uredili lep in prijeten prostor za 
druženje in nam hkrati služi za 
priročno delavnico. Ponosni pa 
smo na lepo obnovljen vkopan 
studenec z novim kolovratom 
in nadstreškom, iz katerega smo 
na srečanju potegnili nekaj ste
klenic prijetno ohlajene penine. 
Za lep zaključek domačije smo 
odstranili staro in naredili novo 
ograjo, pridne ženske roke pa so 
poskrbele in nasadile rože. Da 
ne bi bilo preveč suhih grl, smo 
obnovili tudi brajde.

Sproščena druščina seje zbrala 
ob 17. uri na dvorišču domači
je. Čeprav so oblaki nakazovali 
deževen dan, nam je uspelo pod 
streho spraviti vse goste. Veseli 
Jožeki so popestrili program, 
goste je nagovoril predsednik 
KS Videm, gospod Andrej Rož
man. Povabilu pa se je odzval 
tudi poslanec DZ RS, gospod 
Branko Marinič, s svojim pri
spevkom in čestitkami ob našem 
praznovanju ter nam zaželel, da 
nas družita veselje in radost 
v naših skupnih prizadevanjih 
za razvoj in napredek našega 
kraja.
Kljub deževnemu večeru pa 

se je veliko vaščanov zadržalo 
do poznih jutranjih ur. Temu 
dobremu vzdušju se moramo še 
posebej zahvaliti našemu redne
mu muzikantu, gospodu Jožetu 
Topolovcu.
Ker smo svoje praznovanje 

razdelili na dva dela, nam pre
ostane še blagoslov obnovlje
nega križa, ki ga načrtujemo za 
28. junij.

Laura Rožman

VabilO
Spoštovani krajani Krajevne skupnosti Lancova vas! 

Prisrčno vas vabimo na naše
1. SREČANJE KRAJANOV KS LANCOVA VAS, 

ki bo v petek, 20. junija 2008.

PROGRAM SREČANJA:
•ob 16. uri (Popovci) - svečano odprtje novega asfaltnega odseka (Pečnik-Kozel) 

• ob 17. uri (šotor ob vaškem domu, Lancova vas)
-pozdrav gostov

-beseda predsednika KS Lancova vas 
- kulturni program

- razvitje zastave in grba KS Lancova vas 
- podelitev priznanj in zahval 

- beseda gostov
- pogostitev z družabnim srečanjem

Pridite in praznujmo skupaj! 
Za pijačo, jedačo 

in glasbo bo poskrbljeno!
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V GZ podpisane pogodbe in aneksi
V petek, 25. aprila, smo v občini Videm 

podpisali pogodbo o lokalni gasilski javni 
službi. Po tej pogodbi občine zagotavljajo 
gasilcem materialne pogoje za delo, gasilci 
pa prevzemajo obveznosti pri opravljanju 
gasilske javne službe. Zraven rednih stro
škov, ki zajemajo vse materialne stroške, 
stroške zavarovanj, izobraževanj, opre
mljanj in druge strokovne naloge, je po
membno omeniti tudi nekatere investicije. 
Tako bo PGD Žetale zaključilo investicijo 

v nadgradnjo gasilskega vozila GVC 24/50, 
PGD Podlehnik nadaljuje nabavo manjšega 
gasilskega vozila z vodo, PGD Leskovec 
prav tako nadaljuje z investicijo v gasilsko 
vozilo GVC 24/50. V občini Videm je tudi 
dogovorjen vrstni red nabave gasilskih vo
zil in opredeljena dinamika nabave. Občina 
Videm je v proračunu zagotovila tudi sred
stva za postopno menjavo salonitnih streh 
na gasilskih domovih. Vrednost podpisanih 
aneksov znaša 125.000,00 €, vrednost vseh 
sredstev v proračunih občin za požarno 
varnost pa znaša okrog 200.000.00 €. Vse 
investicije v gasilska vozila in drugo opre
mo pa niso le pridobitev za eno društvo, 
ampak za celotno gasilsko zvezo, saj je v 
vseh večjih intervencijah predvidena med
sebojna pomoč. Tako napredek vsakega 
društva pomeni napredek na področju var
nosti cele občine.
Na podpisu so bili vsi župani, ki spre

jemajo odgovornost za naloge gasilcev, ki 
niso le na požarnem področju, ampak na 
področju vseh naravnih in drugih nesreč. 
Te nesreče se neprestano ponavljajo in v 
manjših občinah so gasilci tisti paradni 
konj, ki prevzema premnoge naloge javne 
službe. Premnoge naloge, ki so povezane z 
veliko tveganji se tako prenašajo na gasilce,

na njih pa je, da prevzamejo predvsem tiste 
naloge, za katere so usposobljeni. Naj nave
demo, da usposabljanje ne glede na prosto
voljno plat gasilskega dela ni poceni, saj je 
za uspešno usposabljanje potrebno opraviti 
zdravstveni pregled, zagotoviti prevoz in 
pokriti stroške izobraževanja na Igu in k 
temu dodati še refundacije plač. Tako lahko 
izobraževanje enega gasilca po eni special
nosti znese tudi do 400 €. Glede na to, da 
eden za intervencijo ni nič in daje potrebna 
tud rezerva, vse skupaj pa ne more brez 
dobre opreme, lahko zaključimo, kakšna je 
cena gasilskega dela. Ob tem pa moramo 
omeniti, da po vsaki pridobitvi specialnosti 
sledi nadaljevalno usposabljanje, pri ključ
nih pa tudi zdravstveni pregled na tri oz. pet

Videmski župan Friderik Bračič je pogod
be podpisal z vodstvi štirih PGD.

let. In začudeni se vprašamo, ko nekateri 
gasilce mešajo z vsemi različnimi društvi, 
ko pa sta cena pripravljenosti za delo in 
tveganje v delu tako zelo različna. Kdo več 
tvega, lahko primerljivo ocenimo takrat, ko 
vidimo, kaj kdo dela in kaj kdo misli.
Tudi veterani so nadaljevali z lani za

četo obliko druženja, tako je bilo v petek, 
25. aprila, srečanje gasilskih veteranov v 
gostišču Ribnik v Podlehniku. Kar 30 ude
ležencev srečanja je v uvodu s spomini 
pogledalo na prehojeno pot. Taje bila zelo 
težaka, seveda pa tudi današnja pot, ko je 
več sredstev kot nekoč, ni lahka. Potrebne 
so nove oblike gasilskega dela, menjajo 
se temeljne vrednote in še težje je prido
biti nove člane kot nekoč. Kljub temu pa 
moramo vsi ceniti rezultate opravljenega 
dela v naših društvih, ki je sicer od društva 
do društva drugačno.
Tudi mi smo rezultat te preteklosti, kar se 

vidi v bolj ali manj delovni vlogi, z jasnim 
izročilom in zahvalo za vse narejeno in z 
vedno vidnimi pričakovanji po bogatih iz
kušnjah, ki jih nosijo le naši veterani.Na podpisu pogodb v gostišču Majolka
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NAPOVEDUJEMO GASILSKA 
TEKMOVANJA, OBLETNICE 
DRUŠTEV
Tak gasilski teden pa nakazuje priprave 

na tekmovanje zveze, ki bo 25. junija, in 
na dan gasilcev, ki bo v drugi polovici leta. 
Gasilci pa bodo vmes opravili vrsto nalog 
na področju izobraževanja, vaj, urejanja 
materialnih podlag in preventive. Pred nami 
so obletnice društev in predaje vozil pri 
PGD Žetale in PGD Leskovec, društva ob 
tem želijo urediti svoje gasilke domove, se 
zapisati v kroniko in opraviti z vsem tistim, 
česar si nihče ne želi, ko nas sirena prebudi. 
Tudi ta počasi ugaša, saj način aktiviranja 
preko pozivnikov in GSM vmesnika naredi 
to, kar je nekoč vzbujalo naš strah ali kalilo 
našo radovednost. To pa je le del za varnost 
in srečo občanov, drugi del mora vsak na
rediti pri sebi, šele takrat lahko upravičeno 
pričakuje pomoč drugih.

Mag. Janez Merc, foto: TM
Na Florjanovo nedeljo pred videmsko cerkvijo. (Franjo Kirbiš)

VID Klopotec Leskovec vedno kaj zanimivega
TD Klopotec iz Leskovca je ob prazniku 

dela organiziralo pohod. Letošnjo orga
nizacijo prvomajskega pohoda so prevzeli 
Marica Bratušek, Kristina Orlač in Jakec 
Habjanič, ki so pred prvomajskimi prazni
ki prehodili in si podrobno ogledali traso 
pohoda.
Pohodniki so se zbrali prvega maja na 

dvorišču pri Miciki in Jakecu Habjanič, 
kjer so pohodnikom pripravili obilen zajtrk. 
Od Habjaničev so se preko Jurošaka od
pravili proti Ljubstavi. Po kratki hoji jih 
je v Ljubstavi pričakala Olga Vindiš, ki 
jih je presenetila z okusno malico, pa tudi 
iz nahrbtnikov so se izvlekli priboljški. Po 
postanku za malico so pot nadaljevali preko 
Strmca proti Leskovcu, kjer je bil njihov 
cilj.
Na cilju v zgradbi, kjer so novi prostori 

TD Klopotec Leskovec, so jih pričakali 
Frančka, Mišo, Pepi, Lojz, Dušanka, Branč 
in Ivanka, ki so poskrbeli za dobrodošlico. 
Člani so tako prvič koristili svoje nove 
prostore, na katere so zelo ponosni. Poleg 
njihovih prostorov bo v novi zgradbi v 
bližini šole našla prostore tudi pošta in ne
kaj stanovanj. Slavnostna otvoritev prostor 
društva bo septembra in člani se že sedaj 
veselijo nove pridobitve.

NZ
Foto: NZ, Franjo Bratušek

Novi prostori TD Klopotec Leskovec, ki jih Modernizirana cesta v Leskovcu, 
bodo uradno odprli v septembru.
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V Borštu postavili svoje prvomajsko drevo
Praznovanje L maja ima zelo pisano sim

boliko. Označen je kot dan, ko se prične 
prebujati narava, stari Rimljani so na ta 
dan slavili prihod novega letnega časa, na 
ta dan se pričnejo tudi majniške pobožnosti 
v čast Mariji, ki jih poznamo pod imenom 
šmarnice.
Zagotovo pa je najpomembnejše opravilo 

v čast 1. maju postavljanje prvomajskega 
drevesa, t. i. mlaja. Slednji je lahko iz 
drevesa breze, topola, bora ali smreke,

pri čemer se ravno na smrekov mlaj pod 
smrekovino oblikuje še venec iz zelenja. 
Ker je bila tekmovalnost med vasmi zelo 
velika, so mlaj fantje stražili, zato da ga ne 
bi kdo ukradel.
Po uspelem fašenku v Borštu so se vaščani 

odločili, da bodo ohranjali tudi tradicijo po
stavljanja prvomajskega drevesa in postavili 
svojega. Tako so po starih običajih fantje 
sami postavili drevo z golimi rokami, brez 
strojev in modemih pripomočkov. Spletli

so tudi venec in drevo okitili še z zastavo. 
Žene so nadebudno spremljale dogajanje 
in po končanem postavljanju poskrbele za 
jedačo in pijačo. Zbrani so se okrepčali z 
bogračem, slastnim slanim pecivom in mjno 
kapljico. Druženje bi verjetno trajalo do 
jutranjih ur, a je malce nagajal veter. So pa 
se zbrali še naslednji dan in veseli dogodek 
ponovili.

Stanka Letonja

V Borštu združili moči in postavili majsko drevo Zbrana druščina, ki napoveduje že nova druženja v zaselku Boršt.

Gozd in gozdarstvo na območju občine Videm
Občina Videm po gozdnatosti spada med 

manj gozdnate občine v Sloveniji. Z do
brimi 30 % gozdnatosti je približno 27 % 
pod nacionalnim povprečjem (gozdnatost 
v Sloveniji znaša 58 %). Podrobni pogled 
pokaže, da ima občina Videm pravzaprav 
dva obraza, ali bolje, da leži v dveh tipih 
krajin. Približno 4/10 občine leži v rav
ninski krajini severno od Dravinje. Tam 
je gozdnatost le 16-odstotna. Preostalih 
6/10 občine leži južno od Dravinje v gri
čevnati krajini Haloz• Tam je gozdnatost 
42-odstotna, kar pa je še zmeraj nekaj pod 
slovenskim povprečjem.
Gozd je v Halozah tako rekoč vseprisoten. 

Porašča pretežno severna pobočja, v odro
čnih in težko dostopnih terenih tudi druge 
za kmetijstvo manj primerne terene. In se 
širi. V zadnjih treh desetletjih s hitrostjo 1 
% na vsaka 4 leta. Vendar ne povsod enako 
hitro. Zaraščanje je še posebej izrazito v 
hribovitem in slabše dostopnem zaledju ob
čine, to je na območju Trdobojcev, Male in 
Velike Varnice, tudi Dolene, Ljubstave ... V 
kolikor prihodnost ne bo prinesla bistvenih 
sprememb v kmetijski rabi in obdelavi 
drugih zemljišč, se bo delež gozda v pri
hodnosti v Halozah še povečeval.

Površina občine Videm znaša 8.016 ha, 
gozd jih porašča 2.550 ha. Okoli 2.070 ha 
oz. 81 % jih je v zasebni lasti, okoli 430 ha 
oz. 17 % v državni in 40 ha v cerkveni lasti. 
V povprečju na vsakem hektarju gozda zra
ste približno 7 m3 lesa na leto. Na območju 
občine Videm letno torej priraste okoli 
17.800 m3 lesa. Z gozdnogospodarskimi 
načrti (v nadaljevanju GGN), kijih na 10 let 
pripravljamo gozdarji, sprejme pa jih mini
ster za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, 
je predpisana najvišja možna količina lesa 
za posek. Le-ta je v skladu z državnim pro
gramom razvoja gozdov omejen na okoli 
70 % prirastka. Z zadnjima GGN, ki na 
območju Vidma veljata od leta 2004-2013 
in 2005-2014, znaša naj višji možni posek 
110.730 m3 lesa, kar pomeni 11.073 m3/ 
leto. Dovoljeno nam je torej posekati nekaj 
manj, kot pa dejansko priraste.
Koliko na območju občine dejansko seka

mo? Po uradnih evidencah krajevne enote 
Ptuj, Zavoda za gozdove, se je dejanska 
sečnja lesa v videmskih gozdovih med leti 
1997 in 2002 gibala okrog 4.000 m3/letno, 
torej komaj kakšnih 35-40 % tiste zgornje 
najvišje možne količine lesa, dovoljene z 
gozdnogospodarskimi načrti. Po letu 2002

pa se sečnja, na račun dragih fosilnih go
riv, postopoma povečuje vse do rekordnih 
8.520m3 v letu 2006. V letu 2007 je bila 
sečnja nižja najverjetneje zaradi mile zime 
2006/07 in znaša vsega 4.160 m3.
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Kaj nam podatki o dejanskem izkoriščanju 
gozdov na območju občine Videm povedo? 
Povedo, daje dejansko izkoriščanje gozdov 
tudi v najbolj obremenjenem letu še daleč 
pod mejo dovoljenega, pri čemer nam je 
že tako ali tako dovoljeno le 70 % tistega, 
kar priraste. Če vzamemo v obzir, da se 
v državnih gozdovih seka redno in vsako 
leto dosledno 1/10 dovoljene lesne mase 
za posek, potem ugotovimo, daje dejansko 
izkoriščanje gozdov v zasebni lasti še manj
še. Za povrh je treba poudariti, da so inter
esi v zasebnih gozdovih povsem različni 
in imamo na eni strani lastnike, ki svoje 
gozdove preintenzivno obremenjujejo, in 
na drugi strani lastnike, ki za svoj gozd 
sploh ne vedo, kje je, kaj šele, da bi z njim 
aktivno gospodarili. Posledica tega dejstva 
je neenakomerna akumulacija lesne zaloge, 
slaba negovanost gozdov in večanje deleža 
mrtve biomase. Razlogi za neaktivnost in 
apatijo zasebnih lastnikov so kompleksni, 
med pomembnejše pa gre šteti predvsem 
drobno in razpršeno gozdno posest, s katero 
je dejansko težko sistematično in načrtno 
gospodariti. Povprečna gozdna posest na 
enega lastnika namreč na območju občine 
Videm znaša le 0,88 ha. Zaradi majhnosti

gozdne posesti lastniki tudi 
niso ekonomsko odvisni 
od svojega gozda. Pogosto 
predstavlja težavo še neod- 
prtost gozdov s traktorskimi 
vlakami, pa medsosedski od
nosi v zvezi s spravilom in 
transportom lesa in predvsem 
povsem zgrešena stereotip
na predstava, da se slabšega 
lesa, ki ga je v naših gozdo
vih največ in ki je dejansko 
najbolj potreben sečnje, ne 
izplača sekati.
Zaključimo lahko, da je 

občina Videm sorazmerno 
bogata, kar se tiče porašče
nosti z gozdovi, da pa zaradi 
narave gozda samega, lastni
ških in demografskih razmer 
v občini gozd ne predstavlja 
pomembne gospodarske ka
tegorije. Je le naravna vred
nota, katere prave vrednosti 
ne znamo izkoristiti.

Igor Kopše,
vaš revirni gozdar

ZAVOD za GOZDOVE 
SLOVENIJE

Območna enota Maribor

Obvestilo vsem lastnikom gozdov in 
gozdnih površin

V skladu z določbami 17. člena Zakona o gozdovih 
(Uradni list RS, št. 30/93) si je lastnik pred posegom 
v gozd dolžan pridobiti odločbo o odobritvi poseka iz
branih dreves, ki mu jo po predhodnem skupnem ogledu 
gozda in označitvi dreves (odkazilu) izda revirni gozdar 
Zavoda za gozdove Slovenije. Odkazilo je plačila upra
vne takse prosto in je obvezno za vse vrste nameravanih 
sečenj, tudi če gre za domačo rabo (drva, tehnični les). 
Lastniki lahko kontaktirajo krajevno pristojne gozdarje 

pisno na naslov krajevne enote na Ptuju (Zoisova pot 5, 
2250 Ptuj), osebno ali ustno po telefonu v času uradnih 
ur, to je v ponedeljek in sredo med 7. in 9. uro, na tel. 
št.: 02 78-00-170.

Koncert videmskih tamburašev
V soboto, 14. junija, so vi

demski tamburaši pripravili 
svoj letni koncert. Pred tokrat 
maloštevilnim občinstvom so 
se v prvem delu predstavili z 
zasanjanimi podoknicami in 
romancami. Letos so v goste 
povabili duet Deux copains ali 
po slovensko Dva kompanjona, 
ki ga sestavljata Edi Klasinc, ki 
igra akordeon, in Matija Puž,

ki se predstavlja kot interpret 
šansonov. Njun nastop je ob
segal šest šansonov nepozabne 
Editli Piaf. Po aplavzu sodeč je 
njuna glasba je osvojila srca 
občinstva.
V tretjem delu so videmski 

tamburaši nadaljevali z bolj ži
vahnim repertoarjem, ki pa je 
bil mednarodno obarvan, saj so 
se predstavili z italijansko ljud

sko in dalmatinskimi ljudskimi 
pesmimi. Pri pesmi Vela Luka 
se jim je kot solist pridružil 
tenorist Dejan Krajnc.
Ob tej priložnosti so bile po

deljene tudi bronaste in zlate 
Gallusove značke za dolgoletno 
delo na glasbenem področju. 
Podelila jih je Mateja Kuharič 
z Območne izpostave Javnega 
sklada Republike Slovenije za 
kulturne dejavnosti. Bronaste 
Gallusove značke so prejeli 
Uroš Auer, Romana Križanič, 
Jurček Lamot in Jože Topolo
vec, zlate Gallusove značke za 
več kot 25 let ukvarjanja z glas
beno dejavnostjo pa Alojz Čeh, 
Biserka Selak in Jože Šmigoc, 
dirigent videmskih tamburašev. 
Vsem dobitnikom iskrene če
stitke!

Tekst in foto: Manja Vinko

: Dobitniki Gallusovih značk z Matejo Kuharič

Svetovni dan 
okolja

Vsako leto 5. junija obele
žujemo svetovni dan okolja. 
Bistvo dneva je prepričanje, 
da ima vsak posameznik pra
vico do čistega zraka, čiste 
vode in življenja v biološko 
raznovrstnem okolju.
S tem želijo Združeni narodi 

spodbujati okoljevarstveno 
zavedanje širom sveta, po
zornost politike na pomen 
okoljevarstva in delovanje 
vlad v korist okolja.
To je dan slehernega med 

nami, in tak naj bo vsak dan, 
ne samo 5. junij.
Letošnji svetovni dan okolja 

je posvečen nizkoogljičnemu 
gospodarstvu.
Ali smo pred III. industrij

sko revolucijo?

IB
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Ob dnevu Zemlje delili drevesca

V želji, da bi bila narava občine Videm čim bolj zelena in urejena, 
je skupina ljubiteljev narave z mag. Ivanom Božičkom in ob 
pomoči videmske občine 22. aprila, ob svetovnem dnevu Zemlje, 
uspešno izpeljala še eno ozelenitveno akcijo. Občanom so razdelili 
500 sadik listavcev, ker so ti bolj odporni, delili pa so rdeči hrast, 
lipo, brezo in divjo češnjo.
Božičko je na srečanju z občani poudaril, da obstajajo pravila 

zdravega načina življenja in da imamo vsi pravico do le-teh, župan 
Bračič pa je poudaril, da se mu zdi zelo smiselno, da dajemo dreve
som toliko pozornosti. In zaključil, da si kot prvi mož občine želi, 
da bi bilo poslej drugače in bi bolj odgovorno razmišljali o naravi 
in življenju v njej.
Sicer pa sta Božičko in župan Bračič ozelenitveno akcijo dopolnila 

v trenutku, ko sta na obrežje Dravinje posadila novo drevo - letos 
rdeči hrast.

Besedilo in foto: TM

V počastitev dneva Zemlje sta Božičko in Bračič posadila novo 
drevo.

Pobudnik akcije Ivan Božičko se je županu z drevesci zahvalil za 
pomoč pri že tradicionalni akciji.

Občani so z veseljem sprejeli drevesca, ki verjetno krasijo že mar
sikatero zelenico in vrt v občini.

Okolje in človekove pravice
V razvit(ejš)ih sodobnih demokracijah se 

vlada in državna uprava vedno bolj odpirata 
javnosti in civilni družbi ter državljanom 
omogočata različne oblike vključevanja v 
procese priprave vladnih gradiv oziroma 
aktov. Takšne smernice so po eni strani 
neizogiben spremljevalec razvijajočega se 
intelektualnega in informacijskega družbe
nega okolja, po drugi strani pa predvsem 
odraz zavestne odločitve demokratičnih 
oblasti, da svojo zakonodajno in drugo 
dejavnost približajo javnosti. Vključevanje 
zainteresiranih civilno-družbenih skupin 
oziroma organizacij in posameznikov v 
proces priprave vladnih, pokrajinskih in ob
činskih aktov pomeni za organe upravljanja 
dodaten napor in strošek. Toda takšno so/de
lovanje oziroma demokratično partnerstvo

med oblastjo in javnostjo dolgoročno vodi v 
izrazito prevlado pozitivnih rezultatov, ki se 
kažejo v višji stopnji kakovosti, legitimnosti 
in učinkovitosti sprejetih oblastnih aktov, ki 
se nanašajo na posege v prostor - okolje 
Vse premalo se zavedamo dejstva, daje bila 

leta 2004 ratificirana Arhuška konvencija, ki 
je povezala okoljske pravice s človekovimi 
pravicami, znan je rek, da je varstvo okolja 
šola demokracije, ki naj zajema:
• prost dostop do okoljskih informacij,
• možnost sodelovanja v postopkih odloča

nja, ki vplivajo na okolje,
• prost dostop do pravnih sredstev za var

stvo pravic.
Država je vspostavila ustrezne vzvode, ki 

zavezujejo izvršilno oblast na vseh nivojih 
vladanja k upoštevanju ustrezne zakonodaje,

zlasti zakona o varstvu okolja, ki predpisuje 
in ureja postopek celovite presoje vpliva na 
okolje, za vsa področja, razen prostorskega 
načrtovanja, namen zakona j e preprečiti ozi
roma zmanjšati škodljive vplive na okolje, 
prebivalstvo in zdravje, kulturno dediščino, 
tla, vodo in varovana območja narave (Na
tura 2000), s čimer se želijo doseči načela 
sonaravnega razvoja.
Kako ravnati v primeru, ko si oblast/po

sameznik uzorpira delni ali popolni nadzor 
nad odločanjem in razpolaganjem z oko
ljem, v smislu gospodarskega razvoja (pod 
krinko javnega interesa) prikriva določene 
posege v okolje in s tem krši temeljno člo
vekovo pravico, pravico do pravočasne in 
objektivne obveščenosti in protizakonitega 
posega v življenski prostor skupnosti? Dr-
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žavljani imamo pravico do neposrednega ali 
posrednega - poslancev, županov, občinskih 
svetnikov - sodelovanja pri upravljanju 
javnih zadev. Najpreprostejša oblika opo
zarjanja na samovoljo organov upravljanja 
o zadevi, ki se nanaša na interese večjega 
štvila ljudi, je peticija.
Peticija mora biti v pisni obliki in se naslovi 

na organ, ki je nosilec javnega pooblastila, 
ta je dolžan na vloženo peticijo v zglednem

času odgovoriti.
Nadzor nad izvajanjiem sprejete zakono

daje iz področja okolja izvaja inšpekcija za 
okolje in narvo.
Kako ravnati, ko opazimo onesnaževanje 

okolja? Opravimo prijavo z zahtevo po 
obvestilu o ukrepih na Inšpektorat Repu
blike Slovenije za okolje in prostor — ob
močna enota (http://www.iop.gov.si), če v 
razumnem roku ni odgovora, se obrnemo

na Varuha človekovih pravic (el. pošta: 
info@varuh-rs.si) in na Upravno inšpekcijo 
(el. pošta: gp.mju@gov.si).
Državljani si želimo, da se kmalu tudi v 

praksi prične izvahjati Arhuška deklaracija, 
ki izenačuje okoljske pravice s človekovimi 
pravicami.

Mag. Ivan Božičko

__________ Stran 21 ____

Trubarjevo leto
V mesecu juniju se je pred 500 leti na 

Raščici pri Turjaku na Dolenjskem rodil 
oče slovenskega jezika, Primož Trubar. To 
leto je UNESCO razvrstil na seznam svojih 
obletnic.
Trubar je napisal prvi slovenski knjigi, 

Abecednik in Katekizem, ki sta izšli leta 
1550 in s tem postavil temelje slovenskemu 
jeziku. Vse do sredine 16. stoletja je na
mreč slovenski jezik živel v obliki narečij 
in redkih rokopisov. Že takrat je Trubar v 
Slovencih želel prebuditi narodno zavest 
in jih izobraziti v slovenskem jeziku. V 
Katekizmu je zapisal »Stati inu obstati« in 
slovenski narod opominjal na pomembnost 
duhovne pokončnosti in zavedanja svojih 
korenin. Danes lahko ponosno rečemo, da 
smo Slovenci in da govorimo slovenski

Primož Trubar 

jezik.
V mesecu aprilu pa smo obeležili tudi sve

tovni dan knjige in avtorskih pravic. Pri nas 
smo ga praznovali kar cel teden ob akciji 
»Podarimo knjigo«. Običaj seje k nam pre
selil iz Katalonije v Španiji, kjer si na ta dan 
že vrsto let podarjajo knjigo in vrtnico.
Iz knjig smo se naučili brati, otrokom 

pripovedujemo pravljice, izpovedujemo 
ljubezen ... Ni lepšega in bolj intimnega 
poklona, kot je knjiga. Razodeva čarobnost, 
skrivnostnost, tihe misli in nas hkrati pušča 
v nevednosti. Je topel stisk roke, je prijatelj, 
tudi ko ni nikogar v naši bližini ...

Berite knjige, saj je njihovo poslanstvo, da 
so brane ...

Stanka Letonja

Letni koncert mešanega pevskega zbora KD Videm
Mešani pevski zbor KD Franceta Pre

šerna Videm letos praznuje že 57 let delo
vanja. Zadnjih nekaj let ga vodi mlada 
zborovodkinja Mateja Purg. Ob koncu 
sezone so v nedeljo, 20. aprila, pripravi
li tradicionalni koncert »Srečo dobiš, če 
srečo deliš« v cerkvi sv. Vida v Vidmu. 
Koncert sta povezovali Suzana Lovrenko 
in Nuša Sitar.
V goste so povabili učence 1. razreda OŠ 

Videm, ki so pod mentorstvom Biserke Se
lak in ob klavirski spremljavi Teje Mlakar 
zapeli in zaplesali pet pesmic. Videmski 
zbor je letos presenetil z repertoarjem. Za
čeli so s sakralno pesmijo Ave Maria v sodo
bni priredbi. Kanonu v latinščini je sledila 
še prijetna Gallusova Resonet in laubidus, 
kjer so solisti Metka Ostroško, Alexandra 
Ferilč, Dejan Krajnc in Tadej Premužič 
kot odmev obogatili petje ostalega zbora. 
Pevci in pevke so zapeli tudi v istrskem in 
koroškem narečju. Prvi del so zaključili s 
panonsko narodno Stoji mi polje. MePZ Videm
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Osrednji gostje koncerta so bili mladi fant
je moške vokalne skupine Mladi veseljaki, 
ki so obiskovalce in gostitelje razveselili s 
sedmimi pesmimi. Mladi veseljaki delujejo 
pod vodstvom Franca Lačna, letos pa so 
obeležili že svojo desetletnico delovanja.
V drugem delu nastopa domačega pevske

ga zbora so najprej zazvenele slovenske 
zimzelene popevke Na vrhu nebotičnika in

___Stran 22 ___________

Ne čakaj na maj, ki gaje ob spremljavi Teje 
Mlakar zapel ženski del zbora, v popevki 
Brez besed pa so se priključili tudi moški. 
Sledila je zanimiva pesem neznanega izvora 
Voro Ivanečki, ki je spominjala na kakšno 
rusko ljudsko in ki so jo pevci in pevke po
pestrili z zanimivo koreografijo. Nato so vse 
povabili na ples, odpeli češko Tancuj, tancuj 
in koncert zaključili s priredbo skladbe

Elvisa Presleya Srečo vsem, katere verzi so 
služili za naslov koncerta.
Če ste koncert zamudili, pa nekaj verzov v 

tolažbo: »Če osamljen si, če te tro skrbi, sre
če ne dobiš, če sreče ne deliš. In zato nudim 
ti roko. le sprejmi jo, morda nam lepše bo.«

Manja Vinko 
Foto: Jože Smigoc

k\ trn
4 J

Učenci 1. razreda z mentorico Biserko Selak Odlični glasovi solistov

Korajža velja
Takšen je bil naslov prireditve, ki jo je za 

vse otroke in mlade pripravilo Društvo pri
jateljev mladine Videm. Prireditev je bila v 
petek, 16. maja, v dvorani občine Videm, 
takoj za mednarodnim dnevom družin.
Na prireditvi, ki sta jo povezovali Nuša 
Sitar in Alexandra Ferlič, se je predstavilo 
44 otrok, tri deklice so bile iz vrtca, ostali 
pa so osnovnošolci. Največ otrok je bilo iz 
občine Videm, svoji predstavnici pa so imeli 
tudi Podlehničani in Ptujčani. Nastopajoči

so se kot posamezniki, v parih ali skupinah 
predstavili s petjem, plesom in igranjem na 
različna glasbila, pri čemer je seveda pred
njačila harmonika, slišali pa smo tudi klari
net, saksofon, sintisajzer, klasično kitaro in 
piščalko. Zvrstilo seje kar 23 točk.
Vsi nastopajoči so prejeli pohvale, saj so 

pokazali zares neizmerno veliko korajže, 
prva tri mesta pa so z glasovanjem na 
posebnih glasovnicah določili obiskovalci 
prireditve, ki so do zadnjega kotička napol-

Člani DPM Videm pa ne počivamo. 
Konec junija oziroma v začetku julija 

pripravljamo kolesarski izlet za družine 
in vse mlade. Že sedaj prisrčno vab

ljeni!

Divji levi so na odru ustvarili pravo rokovsko vzdušje in ogreli Zmagovalci s predsednico DPM in vodjo projekta (od leve: Deja
občinstvo. Milošič, Simon Weingartner in pet članov skupine Divji levi)
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nili občinsko dvorano in ustvarili prijetno 
vzdušje, ki se je stopnjevalo vse do raz
glasitve prvih treh. Oddanih je bilo kar 94 
glasovnic.
Tretje mesto je zasedel harmonikar Simon 

Weingartner, ki nas je presenetil z izvrstno 
odigranim valčkom Ne prižigaj luči. Drugo 
mesto si je s skladbo Dan ljubezni zaneslji
vo pripela Dej a Milošič s Ptuja. Prvo mesto 
pa je zasedla skupina prvošolcev osnovne

šole Videm, ki so se poimenovali Divji levi 
in so občinstvo navdušili s kostumi, glas
bili in zanimivo interpretacijo evrovizijske 
skladbe Hard Rock Hallelujah. Zmagovalci 
so prejeli posebna priznanja in nagrade, ki 
sta jih podelili predsednica DPM Videm Na
taša Varnica in vodja projekta mag. Manja 
Vinko.
Iskreno se zahvaljujemo vsem, ki so s svo

jimi prispevki pripomogli, da je prireditev

uspela; to so Občina Videm, Krajevna skup
nost Videm, podjetje MIT Aleša Horvata 
iz Pobrežja, Avtoelektrika Bračič Renata 
Bračiča iz Jurovcev, papirnica Papirus Elvi
re Ratajc iz Vidma, gostišče Pal Dragice Pal 
iz Vidma in Jože Topolovec, ki je poskrbel 
za ozvočenje.

Besedilo in foto: Manja Vinko

__________ Stran 23____

Pri svetem Vidu zborovsko srečanje
V župnijski cerkvi sv. Vida v 

Vidmu pri Ptuju so v nedeljo, 
6. aprila, prvič gostili revijo 
cerkvenih pevskih zborov deka
nij Ptuj in Zavrč. Organiziral 
jo je referent za liturgijo in 
cerkveno glasbo, pater Slavko 
Stermšek, gvardijan videmske
ga minoritskega samostana.
Na letošnji reviji, katere na

men je bil, da bi zbori naredili 
pregled celoletnega dela, se 
je predstavilo osem odraslih 
in otroški pevski zbor, ženska 
skupina in kvartet. Večinoma so 
bili stari znanci revij, prvič pa 
sta se letos predstavila pevski 
zbor župnije Stoperce in kvartet 
Sion s podružnice sv. Družine 
na Selih.

S pevci je nazdravljal tudi svetovno znani tenorist Janez Lotrič.

IHF

p

Gostitelj revije, videmski žup
nik moderator, pater Tarzicij 
Kolenko, je na začetku srečanja 
številnim pevcem izrekel svoje 
prepričanje, da pojejo zato, ker 
verujejo v to, kar prepevajo. 
Zbranim j e dobrodošlico zaželel 
v imenu občine in tamkajšnjih 
vernikov tudi župan Friderik 
Bračič. Pozdravila sta tudi 
dekana, Marjan Fesel in Emil

Dre v. Slednji je v krajšem na
govoru izrazil hvaležnost za 
mnogo truda, ki ga pevke in 
pevci ter zborovodje vlagajo na 
rednih pevskih vajah. Revijo je 
vodila Zdenka Hliš, na koncu 
pa so se gostujoči zadržali še ob 
prigrizku in prijetnem druženju 
v sosednji občinski dvorani.

FM
Foto: Andrej Rašl

Up

Moja uboga, bolna duša, kam tako bežiš? 
Kje najdeš mir svobode, da spet mi oživiš? 
Kje pomladna, v cvetju peta pesem je za 
tebe,

da v milini sprejmeš veličanstvo - samo 
sebe?

Razgrnite škrlatne vse preproge, posujte s 
cvetjem

miselne zablode. Recite mojim mislim: 
»Stop!«

In v valove ponesite osivelo vso zamrznjeno 
črnino,

da najdem pot v poletje za moje bližnje ter 
za sebe.

MZ
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Ljudski pevci DU Videm praznovali prvo obletnico
V občini Videm je veliko pevk in pevcev, skupin, kjer se družijo in 

ohranjajo ljudsko izročilo. Vse to je pohvalno, tudi zato, ker imajo 
nekateri v tem že dolgo tradicijo, spet drugi pa so šele začeli. Tako 
bi lahko dejali tudi za skupino ljudskih pevcev DU Videm, ki so 8. 
junija proslavili prvo obletnico delovanja.
Praznovanje so videmski pevci pripravili v občinski dvorani, v 

prijetnem pevskem druženju pa so se predstavili s prijatelji iz oko
liških krajev. Posebej sojih pozdravili tudi videmski župan Friderik 
Bračič, poslanec Branko Marinič in predsednik DU Videm Franc 
Koderman, ki je bil v resnici tudi glavni pobudnik za ustanovitev 
pevske skupine. Pevci pa so si samo v enem letu zbrali lepo število 
nastopov, prepevali so marsikje in nič drugače ne bo tudi letos. 
Potem ko je praznovanje zanje že mimo, pa jih bomo kmalu videli 
in slišali na katerem od upokojenskih srečanj, sicer pa jim pod 
mentorskim vodstvom Silve Kajtezovič lahko le zaželimo veliko 
nastopov in dobrih pesmi.
Ob koncu pa le še zahvala pevcev pridnim gospodinjam, ki so pri

pravile in spekle dobrote za praznovanje, in tudi vsem sponzorjem 
hvala za pomoč in vzpodbudo.

TM

Pevci DU Videm (od leve proti desni): Milica Bedrač, vodja skupi
ne, Milena Maroh, Lizika Vindiš, Katica Svenšek, Janko Bedrač, 
Martin Bedrač, Franc Sitar, Rafko Svenšek.
Foto: F. Koderman

Priznanja in nagrade mladim ustvarjalcem natečaja Naravne in
druge nesreče

Mladi ustvarjalci - dobitniki nagrad, ki so v tem šolskem letu pesnili in slikali na temo 
Suša.

Uprava RS za zaščito in reševanje za
dnjih nekaj let pripravlja državni natečaj 
Naravne in druge nesreče in letos je ta 
potekal na temo Suša. Odziv šol in vrtcev 
po Sloveniji je bil zelo dober, tudi na ptuj
skem območju, je na zaključku in podelitvi 
nagrad najboljšim na OS Hajdina povedal 
Jože Korhan, vodja izpostave ptujske upra
ve za zaščito in reševanje.
Rdeča nit slovesne podelitve nagrad in raz

glasitve najboljših na Ptujskem je bil slogan 
»Življenje rešujemo skupaj«, Korban pa je 
poudaril, da je bila tema, povezana s sušo, 
dobro izbrana, saj je navsezadnje to odraz 
dogodkov v zadnjih letih. Dodal je, daje to 
tudi priložnost, da mlade seznanijo z narav
nimi in drugimi nesrečami, ki se dogajajo iz 
leta v leto, in osnovni namen je, da mladim 
tudi povedo, kako v takih primerih odre- 
agirati in kako se nasploh vesti, če se zgodi 
nesreča. Sicer pa seje Korban zahvalil prav 
vsem, ki so se potrudili, v likovna in lite
rarna dela pa vložili veliko svojega truda. 
Pomagali pa so jim tudi mnogi mentorji in 
tudi njim seje zahvalil za sodelovanje.

MED NAGRAJENCI TUDI UČENCI 
IZ OŠ VIDEM IN LESKOVEC
Med šolami in sedmimi vrtci s ptujskega 

območja so nekateri posebej izstopali, so
delovali so v štirih kategorijah, in si ne
kateri prislužili tudi državno nagrado. Med 
dobitniki zahval in nagrad so tudi mladi

ustvarjalci iz Vidma: Domen Širovnik, Blaž 
Glogovčan - OŠ Videm, Andrija Šmigoc, 
Dominik Voglar, Aleksander Belšak, Timi 
Kmetec (že lani nagrajen za spis) - vsi 
OŠ Leskovec in Monika Ostroško, Dorotej 
Horvat, Laura Kovačec, Katja Furek, Katja 
Žunkovič. Vse pohvale pa tudi njihovim 
mentorjem.
OŠ Hajdina pa je bila proglašena za naj

aktivnejšo šolo, poleg nje pa tudi vrtec 
Markovci. In s temi nagradami bo verjetno 
tudi zaključek šolskega leta lahko še lepši in 
bolj doživet, je bilo razumeti ravnatelja OŠ 
Hajdina Jožeta Laha, ki je bil seveda vesel 
nagrad in pohval.

Besedilo in foto: TM
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odprioči
ORATORIJ2008

i Oratorij župnije w. Vida od4. do 8. julija
Dragi starši!

Zahvaljujemo se Vam, ker nam boste tudi v letošnjem 
letu v času oratorija zaupali svoje otroke. Zanje nas 
bo letos skrbelo okrog 18 mladih - animatorjev. 
Doslej smo imeli z animatorji že več pripravljalnih 

srečanj. S svojim navdušenjem želimo polepšati poletne dni vašim otrokom.

Prosimo, da spodbudite otroke, da izpolnjeno prijavnico oddajo v župnišče do 
nedelje, 22. junija. S pravočasno prijavo nam boste pomagali pri pripravi zadostne 
količine materialov za delavnice. Skupaj z izpolnjeno prijavnico naj otroci oddajo 
tudi izbrani prispevek, ki znaša na enega udeleženca 15 €, na dva otroka iz iste 
družine 25 €, za tri otroke iz iste družine pa 35 €.

V ceno je vključen vsakodnevni topel obrok, piknik v naravi, izlet, pripomočki, 
spominki, material za delavnice, kratka majica in vse ostalo.

Pridi, ne bo ti žal!

V župniji sv. Vida dve nedelji proslavljali s prvoobhaianci

Prvoobhajanci v Vidmu ... (Foto Tone) in prvoobhajanci po slavju v podružnični cerkvi na Selih.
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Obhajilo in birma - kako pripraviti slavje
Oba praznika se največkrat praznujeta v 

ožjem družinskem krogu. Sedaj se slavlje
nec že zaveda, daje v središču pozornosti, in 
naj sodeluje pri načrtovanju in pripravah. 
Praznična pojedina je pogosto opoldne, in 
sicer po obredu v cerkvi. Če gostje pripo
tujejo od daleč, lahko praznično pojedino 
pripravimo tudi na predvečer.

Morda lahko svojemu otroku dovolite, da 
povabi nekaj svojih prijateljev - razen če 
je krog sestričen in bratrancev dovolj velik. 
Če bo namreč edini otrok ali mladostnik na

svojem slavju, mu bo lahko kljub vsemu 
trudu dolgčas.

Na obhajilo ali birmo pisno povabite 4-6 
tednov prej. Sprejema praviloma ni. Lepo 
je, če na kartice z imeni gostov nalepite fo
tografijo slavljenke/slavljenca ali če obliku
jete jedilne liste, nanje nalepite fotografije 
slavljenke/slavljenca in pripišete imena, npr. 
babi, dedi, botra ... Kartice z imeni gostov 
naj slavljenka/slavljenec napiše sam/-a. Kar
tice ali jedilni listi so osebni in gostje lahko 
vzamejo s seboj droben spomin na slavje.

Dekoracija mize je tradicionalno bela s 
svetlo modrimi ali z rožnatimi barvnimi po
udarki. Lep dekorativni element je lahko til 
ali svilen papir. Najpomembneje je, da miza 
deluje sveže in nežno.
Meni, ki mora biti tak, da gaje mogoče pri

praviti vnaprej, naj izbere vaš otrok, razen 
če se vam zdi kaj preveč preprosto. Meni 
izberite tako, da boste nekatere jedi lahko že 
vnaprej pripravili in jih servirali (kanapeji, 
solate ...), še preden sedejo gosti za mizo.

Vir: Praznične dobrote

Kanapeji
S SALAMO

Sestavine za 20 kosov:
4 posušeni ali v olje vloženi paradižniki,

1 šopek drobnjaka, 2 trdo kuhani jajci,
60 rezin na zraku sušene salame (160 g), 

20 tolarjev iz kruha s sončnicami

Čas priprave: 15 minut 
Na porcijo: 430 kJ/100 kkal

5 g beljakovin, 5 g maščob, 11 g ogljiko
vih hidratov

Iz paradižnika in malo olja pripravite pire. 
Drobnjak zrežite na drobno. Jajci sesek

ljaj-te. Rezine salame zarežite do polovice. 
Kruh premažite s pirejem. Salamo zvijte v 
škmiclje.Po 3 škmiclje položite na tolarje. 

Okrasite z jajci in drobnjakom.

S PAPRIKO IN ŠKAMPI
Sestavine za 20 kosov:

2 žlici oljčnega olja, 'A žličke soli, 2 žlici 
suhega vermuta, 60 g kuhanih, olupljenih 

škampov, 1 šopek bazilike, 5 strokov 
česna, 300 g marinirane rdeče paprike (ali 
paradižnikaste paprike), 20 rezin bagete

Čas priprave: 25 minut 
Na porcijo: 240 kJ/60 kkal

4 g beljakovin, 1 g maščob, 7 g ogljikovih 
hidratov

Zmešajte oljčno olje, sol in vermut, dodaj
te škampe, pokrijte in jih pustite 10 minut 

v marinadi. Baziliko operite. Obtrgajte 
lističe. Česen olupite. Škampe odcedite. Iz 
bazilike, česna in marinade za škampe pri
pravite bazilikino pašteto. Papriko odcedite 
in jo zrežite na za prst široke rezance. Re

zine bagete na tanko premažite z bazilikino 
pašteto in jih okrasno obložite s škampi, 

papriko in z bazilikinimi lističi.

AL TONO
Sestavine za 20 kosov:

300 g tunine v lastnem soku (pločevinka), 
VA neškropljene limone, 50 g kaper, črni 

poper, 20 majhnih listov solate batavia, 20 
rezin ržene bagete, 125 g zeliščnega masla

Čas priprave: 20 minut 
Na porcijo: 390 kJ/90 kkal

5 g beljakovin, 6 g maščob, 6 g ogljikovih 
hidratov

Tunino dobro pretlačite. Limono operite 
z vročo vodo. Pol limone ožmite. Kapre 

grobo nasekljajte in jih dodajte ribi. Tunino 
pašteto izboljšajte s poprom in z limoninim 

sokom. Solato operite. Kruh premažite z 
zeliščnim maslom, vsako rezino obložite 

s solatnim listom, nanj porazdelite tunino. 
Preostalo limono zrežite na tanke rezine in 
jih zarežite do polovice. S spiralasto ob
likovanimi rezinami obložite kanapeje.
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Odličnjaki pri županu
Župan Friderik Bračič in direktorica ob

činske uprave mag. Darinka Ratajc sta 12. 
junija v občinski hiši pozdravila odličnjake 
iz OŠ Videm in podružnice Leskovec, ki 
so bili v vseh letih osnovne šole odlični. 
Sprejema se je udeležila tudi ravnatelji
ca Dragica Majcen. Odličnjaki, ki so se 
vpisali v knjigo petič videmske občine: 
Patricija Bračič, Špela Chomicki, Barbara 
Čeh, Nastja Flabjanič, Dorotej Horvat, Jure 
Horvat, Sergeja Korpar, Andrež Šilak, Janja 
Tramšek, Tadeja Korošec, Klemen Love
njak, Amadeja Šmigoc.

TM
Foto: U. Matjašič

Pridni bralci OŠ Videm in podružnice Leskovec spoznavali Potrča
Po Potrčevi poti, je rekla men

torica bralne značke, ga. Tanja 
Potočnik. Naši pridni bralci od 
7. do 9. razreda si zaslužijo 
neko nagrado za svojo ljubezen 
do branja, čeprav si že s samim 
branjem nabirajo zaklade, ki 
se jih ne da kupiti in tudi ne 
izgubiti. Mlajši pridni bralci, 
učenci od L do 6. razreda, so 
si pred nekaj tedni ob zaključku 
bralne značke ogledali lutkovno 
Predstavo, starejši pa so torej 
odšli po poti, koder je mla
di Potrč hodil v šolo. Uživali 
smo v cvetju in zelenju prijazne 
narave, se prijetno ohlajali v 
gozdu in tudi nekoliko namučili 
na vročem soncu. Menim, da 
smo kar dobro podoživeli vsa
kodnevno pot mladega Ivana, 
ki nam je preko vodičke ge. 
Habičeve spregovoril, kako so 
Se pred skoraj stoletjem otroci 
igrali ženitve, kako so se med 
njimi rojevale prve simpatije, 
kako je bilo življenje otrok pa 
tudi odraslih precej drugačno od
današnjega.
Pohod po kulturni poti smo za

ključili v knjižnici Ivana Potrča, 
kjer smo izvedeli še kaj o njego- 
Vem življenju in delu. Nato pa 
so naši zlati bralci, to so učenci 
9- razreda, ki so vsa leta pridno 
brali in ob koncu leta osvojili

bralno značko, prejeli priznanja 
in še knjižno darilo, ob romanu 
Poletje na okenski polici še po
učno in zanimivo knjigo Primož 
Trubar.doc, katerega 500-letni- 
co rojstva praznujemo prav v 
teh dneh.
V tem šolskem letu je bralno 

značko osvojilo 200 mladih 
bralcev OŠ Videm ter podružnic 
Leskovec in Sela. Posebej pa 
naj še pohvalimo vse tiste, ki so 
se za bralno značko trudili celih 
osem let. Letošnji zlati bralci 
so: Patricija Bračič, Barbara 
Čeh, Gregor Kmetec, Špela 
Chomicki, Nataša Ferk, Petra 
Ban, Urška Kamenšek, Janja 
Tramšek, Sergeja Korpar, 
Tjaša Podgoršek, Jure Horvat, 
Andraž Šilak, Sabina Mlakar, 
Nastja Habjanič, Sandi Vau
potič, Dorotej Horvat in Tadej 
Korošec ter Klemen Lovenjak 
iz leskovške podružnice.

Naj jim knjige za vedno ostane
jo dobre prijateljice!

Vesna Voglar

Naši zlati bralci

Na Potrčevi domačiji
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Eko dan - zdravilne travniške rastline
V ponedeljek, 21. aprila 2008, smo na OŠ 

Leskovec izvedli eko dan z vsebino Biotska 
pestrost - zdravilne travniške rastline. 
Sodelovali so vsi učenci in učiteljice 

razredne stopnje. Prvi razred je preuče
val regrat, drugi marjetice, tretji ozkolistni 
trpotec, četrti trobentice in peti koprive. 
Izvedli smo terensko delo, spletli venčke, 
izdelali plakate, peti razred je celo spekel 
rženi kruh s koprivami. V tem dnevu smo 
omenili tudi svetovni dan Zemlje, 22. april,

ob katerem zbiramo odpadni papir. Zbrani 
denarje namenjen fundaciji PISMO SRCA, 
ki štipendira slovenske dijake. Ob zaključku 
naravoslovnega dne smo pripravili še pred
stavitev, ki je bila zelo živa, zanimiva, pre
predena s pesmijo in uživanjem ob toplem 
rženem kruhu s koprivami.
Druga in tretja triada je izvedla eko dan v 

sredo, 23. aprila. Najprej so izmenjali nekaj 
misli o zemlji in naravi. 6. in 7. razred sta 
ob video predstavitvah življenja v celinskih

vodah in morja spoznala pestrost živih bitij 
v vodi, za tem pa so učenci ustvarjali v 
likovni ali literarni skupini. 8. razred je ne 
glede na vreme uvrščal nabrane rastline v 
sistem, kar pa je ena od vsebin pouka biolo
gije. Devetošolci so po video predstavitvah 
o zdravju, s poudarkom na zdravi prehrani, 
izdelali plakate in prehransko piramido, iz
delke pa na koncu razstavili na panojih.
Koordinatorica eko šole: Janja Gjurasek, 

OŠ Videm, podružnica Leskovec

Začelo se je pred enim letom, ko sta me 
športna pedagoga Gorazd Čemila in Jože 
Šoštar prijavila na tekmovanje za atletski 
pokal v teku.
Prvo priložnost, da se izkažem, sem do

bil v Moškanjcih v teku na 1000 metrov. 
Takoj po štartnem znaku sem se podal v 
dir. V veliki gneči sem se čez čas prebil 
med prvih pet. Potem sem nadaljeval svoj 
tempo in se prebil na prvo mesto, ki sem ga 
obdržal do cilja, ter tako osvojil svojo prvo 
pomembnejšo medaljo. Nestrpno sem čakal 
razglasitev zmagovalcev, saj sem vedel, 
da mi bo medaljo podelil najboljši atlet iz 
Haloz, Mirko Vindiš. To je bila zame še 
posebna čast.

Poplačana vztrajnost
Ker sem imel na omenjenem tekmovanju 

najboljši čas, sem se uvrstil na medobčinsko 
tekmovanje, kjer pa sem nastopil v teku na 
600 metrov. Spet sem bil najboljši. Sledilo 
je področno tekmovanje, kjer sem bil spet 
nepremagljiv in zlato je bilo moje. Sledilo 
je državno prvenstvo v Postojni, katerega pa 
se zaradi poškodbe kolena žal nisem mogel 
udeležiti. Bilo mi je hudo, vendar sem 
sklenil, da ne odneham in skušam naslednje 
leto nadoknaditi zamujeno.
Letos sem tekmoval predvsem v skoku v 

višino. Na medobčinskem tekmovanju sem 
preskočil 163 cm, kar je zadostovalo za 
srebrno medaljo. Šel sem naprej. Na podro
čnem tekmovanju sem preskočil lestvico pri

168 cm in tako izboljšal svoj osebni rekord 
za 5 cm. Ta višina je zadostovala za brona
sto medaljo. S tem sem se uvrstil naprej, saj 
sem bil med 20 najboljšimi, natančneje 7. v 
podravski regiji.
5. junija sem odpotoval na državno tekmo

vanje, kije letos bilo v Celju. Tam sem pre
skočil 170 cm in s tem izboljšal svoj osebni 
rekord za 2 cm. Ta višina pa je pomenila 7. 
mesto v državi. S tem sem sam sebi dokazal, 
da moj trud na treningih in tekmovanjih ni 
bil zastonj.
In potrdil sem tudi to, da lahko z vztrajnost

jo dosežeš odlične rezultate.

Timi Kmetec, 8. r, šola Leskovec

Kolesarski izpit
Že v 3. razredu smo komaj čakali na kole

sarski izpit. V tem šolskem letu smo lahko 
to željo uresničili. Srčno smo upali, da nam 
bo uspelo. Na začetku smo se pripravljali na 
teoretični del izpita, za katerega smo vadili 
nekaj mesecev. Nato smo marca uspešno 
odgovorili na izpitna vprašanja in tako 
opravili teoretični del izpita.
Čez dva meseca nas je čakal še zadnji del 

izpita. Preden smo se preizkusili v vožnji, 
sta k nam prišla policista, ki sta pregledala 
kolesa. Vsak je dobil nalepko Varno kolo. 
Nato smo vadili spretnostno vožnjo na 
igrišču. Opremljeni z znanjem smo se od
pravili na cesto in v spremstvu policista 
opravili še zadnje vaje.

Končno nam je uspelo. Vsi smo čisto pravi 
vozniki koles. HURA!

Učenci 5. razreda, šola Leskovec 
Foto: OŠ Leskovec Čestitka za opravljen kolesarski izpit

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JUNIJ 2008



Stran 29___

Zdravi zobje in zdrava prehrana
V tem šolskem letu so bili učen

ci prve triade na šoli Leskovec 
vključeni v projekt Zdravi zobje 
in zdrava prehrana, ki ga je 
izvajala učiteljica Manja Vinko 
ob pomoči preventivne sestre 
Brigite Jureš iz Zdravstvenega 
doma Ptuj.
Jureševa skrbi za širjenje zna

nja o skrbi in preventivi zob. 
Tako vsak mesec obišče učence, 
opravi pregled zob in učence 
Uči pravilnega umivanja ter skr
bi za zobe nasploh. Ugotavlja, 
da je higiena zob pri nekaterih 
učencih še vedno na nizki ravni, 
da zaužijejo preveč sladkarij in 
da neustrezno skrbijo za svoje 
zobe. Tako karies še vedno unič
uje mlečne, pa tudi stalne zobe 
naših otrok in mladostnikov. 
Projekt Zdravi zobje in zdra

va prehrana je bil namenjen 
seznanjanju učencev o pravilni

in redni skrbi za zobe ter o 
zdravem prehranjevanju. V no
vembru so pripravili zajtrk pri 
muci Copatarici, ki je učencem 
iz raznovrstnega sadja pripra
vila sadna nabodala in sveže 
stisnjen sok iz pomaranč in 
rdečih grenivk. Izvedli so tudi 
anketo o uživanju zajtrka med 
učenci prve triade. Ugotovili so, 
da večina učencev prve triade 
redno vsako jutro uživa zajtrk, 
da jim zajtrk pripravijo starši 
ali pa tudi sami. Pri zajtrku naj
pogosteje pijejo čaj ali kakav, 
jedo pa kruh z namazom ali 
kosmiče.
Decembrska delavnica je bila 

namenjena poslušanju pravljic 
o zobeh. Učencem je bila naj
bolj všeč zgodba o Lumpiju in 
Capiju, ki obožujeta sladkarije 
in veselo vrtata po umazanih 
zobeh, na smrt pa se bojita zob

Sadni zajtrk pri muci Copatarici
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Izdelali smo stalne zobe iz dasmase.

ne ščetke, zdrave prehrane in 
zobozdravnika.
Januarja so učenci likovno in 

literarno ustvarjali. Risali in 
pisali so zgodbe o Lumpiju in 
Capiju, zobni vili, zobni miški, 
o zajčkih, dogodivščinah zobne 
krtačke in nežne zobne nitke.
Februarska delavnica je učen

ce še posebej navdušila, saj so 
imeli priložnost videti in potipa
ti prave mlečne in stalne zobe. 
Na internetu so si ogledali, kako 
s snemnim ali fiksnim zobnim 
aparatom ortodonti popravijo 
nepravilno izrasle zobe, kako 
izpadle stalne zobe nadomestijo 
z zobnimi protezami in kakšni

Eko dan v šoli
Na dan Zemlje smo imeli v 
šoli eko dan. Zjutraj smo se 
pri okrogli mizi pogovarjali z 
ekologom. Pripovedoval nam je 
o ekologiji. Povedal je, kdaj se 
je začel dan Zemlje praznovati. 
Potem smo mu postavili nekaj 
vprašanj. Na vse je natančno 
odgovoril. Potem smo šli ven 
posadit drevo. Dečki iz 5. razre
da smo skopali jamo. Postavili 
smo jo in nanjo nasipali humus. 
Ekolog nam je pokazal, kako se 
mlado drevo zaveže k opornici. 
Mlado lipo smo še zalili. Potem 
nam je Urška razložila, kje bo 
kateri razred pobiral smeti. Od
šli smo in nabrali polne vreče 
odpadnih snovi. Vrnili smo se v 
šolo. Na koncu smo še narisali 
plakat o dnevu Zemlje. Tako se

so zobje, če zanje ne skrbimo. 
Nato so iz dasmase izdelali 
modele stalnih zob. V marcu 
so spoznavali prehransko pira
mido, ki so jo nato s pomočjo 
odpadnih kartonskih škatel in 
reklamnega časopisja tudi iz
delali. V maju so zbrali svoje 
vtise in znanje ter jih zapisali. 
Pripravili so bilten in razstavo, 
ki je na ogled v šoli Leskovec. 
Del razstave pa bodo prikazali 
tudi v zdravstvenem domu na 
Ptuju.

Besedilo in foto:
mag. Manja Vinko

je eko dan v šoli končal.
Tudi domov sem odnesel mla

do drevo, ki ga bova z atijem 
posadila v vinogradu.

Leon Kovačec, 5. r, OŠ Sela

Moje drevo
O, drevo cvetoče, 
o, drevo dehteče!
Tvoje veje plapolajo 
in z listi se igrajo.
Ko se vreme otopli, 
listi začnejo plesati.
Pojejo in rajajo, 
se vrtijo, plešejo.
In jesen že prihiti, 
listi grej o v tople dni.
Brž ko zima je pri nas, 
zebe veje, ker je mraz.
Pokajo in škripajo, 
ker mrzlo je, uh, kako.

Špela Zajc, 5. r, OŠ Sela
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V vrtcu Mavrica (Leskovec) smo bili 27.
maia na izletu. In kako smo se imeli?

Dobro. Pa ko smo šli na sla- avtobusom, pa vem, kakšen
doled, pa ko sem bila na avto- je bil. Pa vem, da smo bli v
busu, na igralih. pekami, tam pečejo kruh, so

Simona bli taki stroji, se spomnim vse.
Pa vem, kaki vlek je bil tam,

Vredi. Zabavno. Najbolj mi ko smo bli na igralih, je mimo
je bil všeč avtobus. Luštno je peljal.
bilo na sladoledi. Matija

Nina
Lepo, da smo šli na sladoled,

Vredi. Na igralah je bilo lepo, da smo šli na igrala, da so bla
po avtobusu, pa sladoled, vse plezala tam. V pekarno smo
je bilo vredi. Na zibelkah je šli. Da smo šli na avtobus.
blo lepo, pa ono, ko si se Timotej
gugagl na onem rumenem, pa
plezala, ovi konj. Da mi je blo všeč. Všeč mi

Tamara je blo, da smo se z avtobusom
pelali, da smo se gugali, da

Igrala so mi bla všeč, pa slado- smo na plezalih plezali.
led, da so kruh pekli v pekami, Rok
da smo galebe hranli.

Tjaša Na zibelkah je blo lušno. Pa
da smo plezali. Labodi so mi

Meni je bilo tisto všeč, ko bli všeč, golobi, račke. Bli smo
smo bili na igralih, ko smo šli tam, ko kruh pečejo.
na sladoled, ko smo se pelali Andrej B.
z avtobusom, ko smo hranili
golobe, pa račke, pa gledanje. Všeč mi je bil oni avtobus,

Matevž ko smo šli nazaj v vrtec, so bli
taki modri sedeži, ko smo jedli

Ko smo bli na plezalih, smo žemljice. Z Matijem srna skup
plezali, se gugali gor, dol ..., jedla in sedela na avtobusu.
ko smo račkam tisto metali, Vse sma skup.
ko smo pustili, ko smo šli na Luka
sladoled, ko smo se pelali z
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Pika
Imam psičko Piko. Je bele barve, ima pa tudi črne pike. Najraje 

pije vodo. Kosti ne mara. Rada hodi na sprehod. Kadar se kdo mimo 
hiše sprehodi, tako glasno laja, da me kar ušesa bolijo. Lani je Pika 
skotila osem mladičkov. Trije so bili črni, pet pa belih. Ko so bili 
dovolj stari, smo jih podarili znancem.

Nina Bratušek, 2. r, OŠ Videm

Vrtec Videm
Odzvali smo se vabilu in se z otroki iz skupine Luna udeležili 

medobčinskega tekmovanja v krosu cicibanov in cicibank. 
Tekmovalo je 10 otrok iz naše skupine. Tako dečki kot deklice 
so v močni konkurenci zasedli skupinsko 5. mesto. Čestitamo! 
Koristno je najbolje združiti s prijetnim, zato smo to priložnost 
izkoristili še za obisk ptujskega gradu, kjer smo si ogledali 
zbirko glasbil in orožja. Otroci so bili navdušeni nad videnim in 
slišanim. Ker pa je bil to za nas tudi izlet, sendvič in sok nista 
manjkala v nobenem nahrbtniku. In prav je tako, saj smo postali 
lačni že takoj po prihodu na Ptuj.
In komentarji otrok?

Bilo je super. Tekmovali smo na krosu, potem pa smo šli na 
ptujski grad. Videli smo delavnico, kjer so delali violine, in nekaj 
piščalk. Šli smo še gledat viteze, tam smo dvigovali meč.

Mia

Najprej smo šli na tekaško tekmovanje, potem pa na ptujski 
grad. Pokazala nam je, kako se igra na orgle. Tam smo videli 
oblačila za viteze, meče, topove in veliko kolo.

Lovro

Če se pelješ z velikim kolesom, lahko padeš in se udariš ali pa 
ubiješ. Meni je bilo všeč, ko smo dvigovali meč, pa glasbila.

Anže

Videli smo delavnico za violine, pa klavirje, boben. Na krosu 
mi je bilo všeč, ko smo skakali po trampolinu in se vozili po 
toboganu.

Klara

Meni je bilo tudi to všeč. Pa ko smo se z avtobusom peljali.
Rok

Lepa češnja
Nekoč je stala češnja. Bila je zelo visoka in lepa. Gospod Mirko 

je bil zelo prijazen. Ptičkom je zgradil ptičjo hišico. Privezal jo 
je na drevo in priletele so ptičke. Zelo lepo so čivkale. Otroci so 
bili zelo veseli. Plezali so po cvetoči češnji. Na češnji so vonjali 
cvetove. Polomili so vse veje, po katerih so plezali. Polomljene 
veje so pustili pod drevesom in odšli domov. Druga češnja je zelo 
lepo cvetela. Bila je vesela, ker je niso obiskali otroci. Na cvetje 
priletela čebela nabirat med. Čebele oprašujejo češnje. Gospod 
Mirko je poškropil češnjo, da jo je zaščitil pred škodljivci. Tako 
bo češnja bogato obrodila.
____________________________ Jaka Mesarič, 3. r, OŠ Sela
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Medobčinsko tekmovanje » Kaj veš o 
prometu«

Letošnje 10. medobčinsko tekmovanje se je odvijalo v občini 
Majšperk, 10. maja 2008. Občino Videm sta zastopali kar dve ekipi, 
učenci šole Videm in učenci podružnične šole Leskovec. Ekipo OŠ 
Videm so sestavljali: Jure Horvat, Alen Krajnc, Marko Jazbec in 
Žan Bratušek. V letošnjem letu nismo imeli toliko sreče kot lani in 
predlani, ko smo ekipno osvojili 1. mesto. Med 19 ekipami smo bili 
v končni razvrstitvi 9. Najboljši posameznik je bil Jure Horvat na 
7. mestu. Največ težav nam je povzročala proga za ulično vožnjo 
in tudi poligon, kjer je naredila svoje trema. Kljub vsemu je bil 
prijeten dan.

Mentorica: Olga Zelenik

Šolski izlet
Najprej smo se zjutraj zbrali pred šolo. Potem nas je avtobus od

peljal v Moškanjce na letališče. Tam smo si ogledali letala, nekatera 
so bila jadralna. Nato smo se odpeljali v Gorišnico na Dominkovo 
domačijo. Ogledali smo si staro hišo, ki je bila pokrita s slamo. 
Dve gospe sta nam razkazali hišo. Povedali sta, da hišo krasi pet 
prostorov: veža, hiša, črna kuhinja, izba in shramba. Slišali smo, da 
je hiša stara več kot 300 let, narejena je iz lesa in blata. V njej je na
zadnje živela Kata Dominko. Ko smo si ogledali domačijo, smo se 
odpravili v Ljutomer k lončarju, kjer smo videli, kako se izdelujejo 
lonci, posode ... Tam so imeli tudi trgovino s spominki. Kupila 
sem si pujska. Potem smo se odpravili v Ključarovce v gostilno 
Slavič. Tam so imeli konje, lahko smo sijih ogledali. Nato smo se 
najedli. Po kosilu smo se šli igrat. Lahko smo tudi jahali velikega ali 
manjšega konja. Ko smo se naigrali, smo šli v Ižakovce. Videli smo 
mlin na vodi in brod. Z brodom se nismo mogli peljati, ker je bila 
Prevelika voda. Gospa nam je zato pokazala posnetke, kako so brod 
izdelovali. V trgovinici smo si lahko kupili spominke.
Bilo je zelo lepo, upam, da bomo še kdaj šli.

Nika Jeza, 3. a, OŠ Videm

Videmski tretješolci na izletu na Dominkovi domačiji v Gorišnici

Osnovna šola Videm v šolskem 
letu 2007/2008

Zavod osnovne šole Videm predstavljajo centralna šola Videm, 
podružnična šola Leskovec in Sela ter oddelki vrtca pri šolah Videm 
in Leskovec. V celotnem zavodu je bilo v letošnjem šolskem letu 
vpisanih 438 učencev (302 v šoli Videm, 105 v šoli Leskovec in 31 
v šoli Sela) ter 90 otrok v petih oddelkih vrtca od prvega leta starosti 
do vstopa v šolo. V šolskem letu 2007/08 smo izvajali pouk v 23 
čistih in 3 kombiniranih oddelkih od prvega do devetega razreda - v 
letošnjem šolskem letu imamo prvič popolno devetletko.
Oboji, učitelji in učenci, smo se skupaj s starši trudili usvojiti čim 

več znanja ter omogočiti našim učencem kar najboljše pogoje za 
učenje. Ob rednem pouku so učenci razvijali svoja močna področja 
pri izbirnih predmetih in interesnih dejavnostih; skupaj z mentorji 
so se pripravljali na različna tekmovanja, kjer so dosegali priznanja, 
tudi zlata na državnih tekmovanjih. Sodelovali so na različnih nate
čajih, kjer so dobili kar precej nagrad (od denarne nagrade v višini 
skoraj 300 €, do poljubne vožnje z vlakom za dva razreda, polurni 
polet s potniškim letalom po Sloveniji ter številne manjše nagrade). 
Skozi celo šolsko leto smo izvedli več šol v naravi na različnih 
lokacijah po Sloveniji. Učenci pa so skupaj z učitelji pripravili kar 
nekaj kulturnih prireditev za starše in širšo javnost.
Ob vzgoji in izobraževanju, kar je osnovno poslanstvo šole, pa smo 

v letošnjem šolskem letu uspeli uresničiti še nekaj drugih želja in 
potreb.
V šoli na Vidmu je bila v letošnjem šolskem letu gotovo naj večja 

pridobitev sprejem otrok v nove, čudovite prostore vrtca pri šoli.
Ob sprotnih vzdrževalnih delih smo na novo prelakirali nekaj 

učilnic, usposobili šolski radio, kupili nekaj računalniške opreme 
ter priskrbeli nekaj učil za pouk ter didaktičnega materiala in 
rekvizitov za vrtec.
V šoli na Selih se dela opazijo že od daleč, saj je bila v začetku 

šolskega leta zamenjana strešna kritina, vstavljena pa so bila tudi 
nova okna. Sicer pa smo ob rednih vzdrževalnih delih na šoli Sela 
opremili »mini« računalniško učilnico in omogočili učencem do
stop do interneta.
V šoli v Leskovcu pa smo ob sprotnih vzdrževalnih delih na

mestili v učilnice nekaj računalnikov in dostop do interneta tudi v 
učilnice.
Čeprav smo postorili kar veliko, je ostalo še vedno veliko ne

uresničenih želja, ki jih bomo uresničili v prihodnosti. Naša glavna 
skrb pa bo vsekakor tudi v prihodnjem šolskem letu zagotoviti 
učiteljem in učencem čim boljše pogoje za sodoben in kvaliteten 
pouk - le tako bomo lahko načrtovali še višje cilje. In ker so pred 
vrati počitnice, želim vsem, učencem in strokovnim delavcem, da se 
odpočijejo in si naberejo dovolj energije za naslednje šolsko leto, 
starše pa vabim k dobremu sodelovanju tudi v bodoče.

v.d. ravnateljice: Dragica Majhen

Rdeča kapica - narobe pravljica
Nekoč je živela Rdeča kapica. Daleč od nje je živela babica. Vsak 

dan sta nosili Rdeča kapica in njena prijateljica Trnuljčica piškote 
k babici. Ko sta bili v gozdu, sta ju prestrašila volk in kralj Matjaž. 
Ker seje kralj Matjaž spoprijateljil z Rdečo kapico in Trnuljčico, je 
volk sam nadaljeval pot k babici. Pojedel je najprej babico. Ko so 
prišli trije junaki, je pojedel še Rdečo kapico, potem pa Trnuljčico. 
Kralja Matjaža ni mogel pojesti, ker je bil preveč sit. Zato je kralj 
Matjaž rešil svoji dve prijateljici in so skupaj živeli do konca svojih 
dni.

Simon Vaupotič, 3. a, OŠ Videm
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S spletom in kolesom do medkulturnega dialoga
V zadnjem tednu meseca maja smo na 

Osnovni šoli Videm pri Ptuju gostili pri
jatelje iz Poznana na Poljskem, s katerimi 
smo sodelovali v projektu S spletom in 
kolesom do medkulturnega dialoga pod 
okriljem evropske organizacije eTwinning. 
S šolo sodelujemo že 2 leti in to je naša 
druga izmenjava. Sodelovanje na slovenski 
šoli koordinirata Petra Fošnarič in Robert 
Murko.
V nedeljo, 25. maja, je z vlakom pripo

tovalo pet učencev šole Gimnazjum nr 5 
Mistrzostwa Sportwego skupaj z učitelji
cama Romo Cieslak in Leno Radzimsko. 
Z veseljem smo jih pričakali na mariborski 
železniški postaji, od koder smo se po izre
čeni dobrodošlici napotili domov. Da bi čim 
bolje spoznali našo šolo in življenje naših 
učencev, so se gostje nastanili pri učencih 
naše šole, s katerimi so se spoznali že med 
našim obiskom Poznana v septembru 2007.
Pripravili smo pester teden z raznolikimi
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Spominski posnetek s prijatelji iz Poznana na Poljskem

Voditelja na kolesih Publika je bila navdušena.

aktivnostmi, ki so nudile številne prilož
nosti za druženje, spoznavanje naših navad 
in našega kraja. V dopoldanskem času so 
Magda, Gosia, Kasia, Mateusz in Maciej 
skupaj s svojimi slovenskimi sošolci, Bla
žem, Alenom in Katjo iz osmih razredov ter 
Špelo, Barbaro in Tjašo iz devetih razredov 
obiskovali pouk. Po pouku pa so potekale 
različne ustvarjalne in zabavne aktivnosti. 
Tako smo se že v ponedeljek s skupnimi 
močmi in obilo ustvarjalnega zagona lotili 
izdelave skulpture kolesa, pri čemer nam 
je bila v veliko pomoč naša profesorica 
likovne umetnosti Aleksandra Vidovič.
Tekom šolskega leta smo pripravili kole

sarsko pot po naši občini, kar smo Poljakom 
tudi predstavili preko spleta. Sedaj, ko so 
nas obiskali, smo se seveda s kolesi odpra
vili po tej poti. Pokazali smo jim prečudo
vito naravo, ki nas obkroža, ustavili smo se 
v cerkvicah sv. Vida in sv. Janža, ogledali 
smo si Djočanovo domačijo, pri ribogojnici

Hrga smo se poskusili v ribolovu. Ob koncu 
kolesarjenja v vročem torkovem popoldne
vu pa smo se okrepčali še s picami. Vreme 
nam je bilo naklonjeno tudi v sredo, ko smo 
se po drugem delu ustvarjalne delavnice 
osvežili v bazenih ptujskih term.
V četrtek se nam je pridružila še štiričlan

ska delegacija iz Poznana: ravnateljica šole 
Danuta Mikolajczak in trije predstavniki 
poznanske šole. Na javni prireditvi smo 
se predstavili z našo glasbo, folklornim 
plesom, predstavili smo projekt in rezultate 
dosedanjega sodelovanja, Poljaki pa so nam 
prikazali mesto, od koder prihajajo. Po 
prijetnem in zanimivem programu, je sledil 
ples za učence.
Naši gostje so se že dobro spoznali z do

mačim krajem, zato smo jih v petek peljali 
na izlet. Sprehodili smo se po naši prestol
nici Ljubljani, kjer smo si ogledali številne 
znamenitosti, nato pa smo se z vlečnico 
popeljali na ljubljanski grad. Povzpeli smo

se na razgledni stolp, od koder seje v lepem 
vremenu videla cela Ljubljana. Po ogledu 
glavnega mesta smo se napotili v Postojno, 
kjer smo z vlakcem odbrzeli v največjo kra- 
ško jamo v Sloveniji. Vsi so bili navdušeni 
nad velikostjo in lepoto jame. Po hladnem 
potepu v globinah smo se v restavraciji 
okrepčali s slovenskim kosilom. Čeprav je 
na poti domov močno deževalo, nas to ni 
prav nič oviralo pri sladkanju z ogromnimi 
trojanskimi krofi.
Zadnji dan gostovanja prijateljev s Poljske 

smo se odpravili še v haloške griče. Gostje 
so si tako ogledali prelepo pokrajino, po
krito z vinogradi in gozdovi. Obiskali smo 
lesen etnografski muzej Velika Varnica, kjer 
nam je družina Roškar predstavila številne 
eksponate, ki so jih uporabljali prebivalci 
teh krajev v preteklosti. Pogoščeni pa smo 
bili tudi z zelo okusno haloško gibanico. Po 
zadnjem potepu je napočil čas slovesa. Spet 
smo se vsi - družine gostiteljice, učitelji Ro-
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bert Murko, Petra Fošnarič in Maja Juričinec in naši gostje - zbrali 
na železniški postaji v Mariboru. Hitro smo naredili še zadnje 
posnetke za spomin in se poslovili. Ko seje vlak začel premikati in 
smo si pomahali v slovo, je bila potočena tudi kakšna solza.
Spoznali smo, da je potrebno vložiti kar nekaj truda za uspešno 

mednarodno sodelovanje, vendar pa je le-to čudovita izkušnja tako 
za učence kot učitelje, saj omogoča spoznavanje drugačnih načinov 
šolskega dela, hkrati pa opremlja naše mlade s tistim znanjem in 
izkušnjami, ki jih ne morejo pridobiti z nobenim učbenikom in 
jim bo pomoč v prihodnosti, ko bodo iskali svojo življenjsko pot v 
evropskem prostoru.
Vendar pa bi brez sponzorjev težko izpeljali ta teden druženja, zato 

se na tem mestu zahvaljujemo vsem sponzorjem, ki so nam stali ob 
strani. To so: Občina Videm, poslanec DZ RS g. Branko Marinič, 
Sveča d.o.o., trgovina Leska, trgovina Nadateks, cvetličarna Orhi
deja in ribogojnica Hrga.

Petra Fošnarič 
Foto: OŠ Videm

Vtisi učencev 2. e. šola Leskovec iz 
Plavalnega tečaja, ki je bil od 7. do 11.4. 

2008 v Termah Ptuj
V petek sem preplavala dosti več kot v ponedeljek. Tega sem 

bila zelo vesela. Sama sem se lahko spustila po toboganu. V petek 
sem bila najbolj srečna. Preplavala sem celi bazen. Ko sem delala 
»mrtveca«, sem ostala na vodi.

Aliče Šmigoc

Preplavala sem celi bazen. Ves čas sem pravilno delala. V malem 
bazenu smo vadili plavanje žabice. Šli smo tudi v veliki bazen.

Anja Vidovič

Najboljše je bilo na toboganu. V petek sem preplaval bazen sem 
m tja. Všeč mi je bilo plavanje kravla, skakanje na glavo in ko smo 
Plavali hrbtno. Žalosten pa sem bil, ko sem skočil na glavo in sem 
s kolenom udaril v zid.

Timotej Krajnc

Sli smo na tobogan. Igrali smo se z deskami. Preplaval sem pol 
bazena. Smešno mi je bilo, ko se je Lea bala vode in se je držala 
samo roba bazena. Večkrat sem se zaletel v zid malega bazena.

Alen Pernek

Lahko smo se peljali po toboganu. Vesel sem bil, ko smo imeli 
»črva« na hrbtu in smo z njim ležali na vodi in smo brcali. Všeč mi 
Je bilo, da smo plavali kravl in da smo preplavali celi bazen tja in 
nazaj brez dotika.
Alen Irgl

Najbolj smešno mi je bilo, ko je skočil Rok in je učiteljico po
tegnilo z njim v vodo. Vesel sem bil, ker sem trikrat preplaval celi 
bazen in sem dva prehitel, ker sta bila tako počasna.

Blaž Krajnc

Najbolj sem bil vesel, ko sem preplaval celi bazen. Smešno pa mi 
Je bilo, ko sem sedel na robu bazena in ker je bilo spolzko, sem 
Padel v vodo. Plavali smo žabico. Z Aliče sva skupaj skočila v vodo 
'nje štrbunknilo.

Rene Jančič

Trikrat smo šli na tobogan brez učitelja. Naučili smo se plavati 
kravl in hrbtno. Preplaval sem celi bazen.

Luka Lovenjak

Trikrat sem preplaval celi bazen tja in nazaj in se nisem prijel za 
rob bazena. Všeč mi je bilo, ko smo skakali na glavo in se naučili 
plavati hrbtno. V četrtek in petek smo šli na tobogan. Vesel sem bil, 
ko smo hodili kot »ČARLI ČAPLIN« in padli v veliki bazen.

Alen Orlač

Žalostna sem bila, ko me je Alen I. porinil v vodo. V četrtek in 
petek smo bili samo v velikem bazenu. Lahko smo šli na tobogan. 
Skoraj sem priplavala do konca bazena.

Janja Kozel

Rad plavam. Zadovoljen sem, da sem toliko preplaval. Najbolj 
všeč mi je bilo, ko smo skakali na glavo, ko smo plavali žabico in 
kravl. Še bi šel.

Rok Stopaj nik

Nisem mogla preplavati celega bazena. Najbolj všeč mi je bilo v 
malem bazenu. Plavala sem žabico pod vodo.

Lea Šmigoc

Vesela sem bila, ko sem preplavala bazen do polovice, v petek pa 
sem preplavala celi bazen. Plavali smo »mrtvaka«. V globoko vodo 
smo skakali na glavo. Plavali smo tudi z desko in se potapljali.

Mateja Topolovec

Prvomajske počitnice
V četrtek smo šli v Čatež. Pot je bila zelo dolga. Med potjo sem 

videla Boč.
Ko smo prispeli, smo si najprej ogledali hišico, v kateri smo spali. 

Najedli smo se, potem smo se šli kopat v notranji bazen. Tam sem 
plavala in se spuščala po toboganih. Po kopanju sva se s sestro 
Klaro do večerje igrali na zunanjih igralih. V petek in soboto je 
bilo zunaj topleje, tako smo se lahko kopali v zunanjih bazenih. 
Šla sem na gusarski otok, na hitro in počasno reko, poizkusila sem 
vse tobogane, včasih pa smo se šli tudi petelinčka v vodi. Ko sem 
se naveličala igre, sem šla na sladoled. Zvečer smo se sprehajali in 
si ogledovali razstavljene stojnice. V nedeljo smo se dopoldne še 
kopali, potem smo šli domov.
V Čatežu mi je bilo lepo. Še bi se rada vrnila.

Lucija Vaupotič, 3. a, OŠ Videm

Prijatelji - narobe pravljica

V mestu je živela deklica Rdeča kapica, ki seje rada igrala z zvez
dico Zaspanko. Nekoč sta srečali Sneguljčico. Prosili stajo za žogo. 
Sneguljčica jima je posodila žogo in vse tri so se skupaj igrale. 
Kar nenadoma so slišale jok, bila je Pika Nogavička. Žalostna in 
nesrečna je jokala, ker se ni mogla z nikomer igrati. Povabile so jo 
v svojo družbo. Iz potovanja sta prišla še Peter Pan in kralj Matjaž. 
Vsi so bili srečni, ker jih je Pika Nogavička povabila na palačinke.

Nuša Štrafela, 3. a, OŠ Videm
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10O-letnica Ivane Bedrač iz Dravcev
Pred stotimi leti se je Mariji in Ivanu 

Sakelšku v Šturmovcih rodila hči Ivana. 
Usoda jo je kaj kmalu oklestila sreče, saj ji 
je strela vzela moža, prvorojencu pa očeta. 
Nato se je leta 1935 poročila s Tomažem 
Bedračem in rodilo se jima je devet otrok, s 
katerimi so živeli na domačiji v Pobrežju. 
Otroke je pot vodila na različne konce, v 

Avstralijo, na Primorsko, drugi so ostali 
zvesti Štajerski. Otroke sta vzgajala v do
brem, poštenem duhu in jih naučila spo
štovanja in ljubezni. Ustvarili so si svoje 
družine in mamo razveselili z dvajsetimi 
vnuki, triintridesetimi pravnuki in dvema 
prapravnukoma. Leta 1985 sta Ivana in 
Tomaž praznovala zlato poroko, deset let 
kasneje sta se veselila šestdesetih let skup
nega življenja, leta 1997 pa je Ivana svojo 
življenjsko pot nadaljevala sama, saj ji je 
usoda vzela moža. Ivana živi v Dravcih, 
kjer zanjo skrbita hči Rozika in zet Albin. 
Pravijo, daje njen najljubši trenutek, ko se 
Albin vrne iz službe in skupaj spijeta toplo, 
dišečo kavo, kiji daje moč in vedrino. Nje
nih sto let je bilo polno vzponov in padcev, 
usoda jo je obdarila tako z življenji, kot ji je 
slednja tudi jemala, a vendar je Ivana ostala 
polna vere, upanja in ljubezni.
Ob njenem prazniku se je zbralo resnično 

veliko ljudi, ki soji hvaležni za vse, kar jim 
je v življenju dala. Niso pozabili na njeno 
razdajanje, zato so seji zahvalili s spoštova-

Slavljenki je čestital tudi župan Friderik Bračič, na slavju pa so ji v roko segli še mnogi 
drugi iz občine in župnije.
njem, ljubeznijo, izkazanima v pesmi, petju, 
besedah in cveticah. Ob njenem prazniku 
so jo počastili tudi župan občine Friderik 
Bračič, pater Tarzicij Kolenko, pater Emil 
Križan, predsednica videmske Karitas Nada 
Galun, predsednik Društva upokojencev 
Videm Franc Koderman in predsednik KS 
Soviče-Vareja-Dravci Marjan Jelen. Ni pa 
100-letnice praznovala le Ivana. Enak do

godek so obeležili tudi v Drogi Kolinski s 
svojo blagovno znamko Donat, zato sta jo 
s svojim obiskom presenetili predstavnici 
omenjene družbe.
Tudi v našem uredništvu ji želimo vse 

najlepše, predvsem zdravja in moči ter še 
veliko popoldnevov ob topli kavi.

Besedilo in foto: Stanka Letonja

Murkova praznovala 95. rojstni dan

Slavljenka z vnukom Frenkom, ki zelo dobro ve, kako razveseliti 
mamo Angelo.

Pri Murkovih v Trnovcu je 
bilo 20. maja znova nadvse 
slovesno, saj je mama, babica 
in prababica Angela Murko 
praznovala že 95. rojstni dan. 
V krogu družine so ji pripra
vili majhno presenečenje, na 
njenem domu pa so jo poleg 
predstavnikov videmske obči
ne obiskali še farni župnik, 
predstavniki župnijske Karitas, 
društva upokojencev Sela, za
pet pa ji je prišel tudi kvartet 
Sion, v katerem prepeva tudi 
slavljenkin vnuk Frenk.
Ko pa smo Angelo Murko obis

kali nekaj dni po praznovanju, 
je bila zgodba o njenem prazno
vanju še vsa sveža in nasmeh 
na obrazu je povedal, da je bil 
zanjo to še en pomemben dan 
v življenju, ki si ga želi zapom

niti. In človek bi pomislil, da se 
pri tako visoki starosti lahko le 
počiva, pa pri Angeli ni tako, saj 
še zmeraj kaj malega postori po 
hiši, skuha, pa tudi na domačem 
vrtu jo je večkrat videti. Čeprav 
ji vid vedno bolj nagaja, pa je za 
svoja leta še dobrega zdravja in 
polna vedrine, pove sin Mirko, 
ki z mamo preživlja lepe trenut
ke. Vesel je, pravi, ko je mama 
vesela in zdrava, da se lahko 
skupaj z vso družino veselijo 
vsakega njenega rojstnega dne. 
In velja si zapomniti, kar nam 
je zaupala slavljenka, da če je 
človek zdrav, potem lahko dol
go živi. Pa tudi to, daje lepo, ko 
si mlad, da pa je tudi starost po 
svoje lepa, le s potrpežljivostjo 
jo moraš sprejemati in prena
šati, pa gre. Ponosna je na vse

svoje otroke, 14 vnukov in že 
23 pravnukov, ki se velikokrat 
spomnijo nanjo in jo obiščejo. 
Vse najboljše, draga Angela,

in veselimo se novih srečanj na 
poti do 100. obletnice.

Besedilo in foto: TM
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DU Videm med marcem in junijem
Po uspešno izvedeni letni konferenci dru

štva, ki je bila 25. 3. 2008 v gostišču Pal v 
Vidmu, se je delo v društvu z nezmanjša
nim tempom nadaljevalo. 4. aprila smo s 
prostovoljci, ki delajo na projektu Starejši 
za starejše nad 69 let obiskali tovarno 
Zdravi! Krka v Novem mestu, kjer smo si 
ogledali moderno proizvodnjo zdravil, po 
ogledu so nas v tovarni tudi bogato po
gostili. Iz našega društva se je tega izleta 
udeležilo 10 članov, iz ostalih treh DU v 
naši občini pa še 17 članov, skupno torej 
27 prostovoljcev.

V aprilu smo za naše članice in člane orga
nizirali tudi brezplačen ogled veseloigre 
Babja kmetija, v izvedbi gledališke skupine 
France Prešeren iz Vidma. Predstava je bila 
kar dobro obiskana in takih prireditev si še 
želimo. V začetku maja smo organizirali 
prvi izlet, in sicer v Lenti na Madžarsko. Po 
uspešnem nakupu smo se odpeljali na Go
ričko, kjer smo obiskali Plečnikovo cerkev 
v Bogojini. Po ogledu cerkve smo obiskali 
še Bukovsko jezero, kjer so si nekateri na
brali zdravja na energetskih točkah, ne
kateri pa smo kar počivali v prijetni senci 
pred gostiščem. Vožnjo smo nadaljevali do 
Moravskih toplic, kjer smo imeli v prijet
nem kmečkem turizmu Flisar pozno kosilo. 
Zadovoljni smo bili tudi z gospodinjo tega 
gostišča, saj nas je znala razveseliti s svojim 
prijetnim nastopom in ob slovesu smo si 
dejali, da se bomo še vrnili k njim.
V maju je praznovala svoj 100. rojstni dan 

tudi naša članica Ivana Bedrač iz Pobrežja, 
ki pa že dalj časa živi v Dravcih pri hčerki 
Roziki. To lepo praznovanje je bilo 9. 5. 
2008 v gostišču Pal v Vidmu. Naša pevska 
skupina je slavljenki zapela kar nekaj lepih 
Pesmi, predsednik DU Videm pa ji je v 
imenu društva izročil skromno darilo. Vsi 
skupaj pa smo slavljenki zaželeli še mnogo 
srečnih in zdravih let življenja z njeno 
Veliko družino.
V maju smo organizirali tudi prvo kolesar

jenje okrog Ptujskega jezera z zaključkom 
v ribogojnici Hrga v Šturmovcih. Žal se 
tega kolesarjenja ni udeležilo veliko članov, 
ker je bilo prvi dan slabo vreme in smo 
zadevo prestavili na naslednji dan, ko je 
bila udeležba še slabša. Upamo in želimo 
si, da bi bilo naslednje kolesarjenje bolj 
obiskano. Maja smo izvedli tudi 15-umi 
začetniški tečaj za naše članice in člane v 
šoli v Vidmu. Upamo, da sedaj tečajniki že 
veselo križarijo po internetu.

UPOKOJENCI SO SE DRUŽILI 
NA ŠPORTNO-REKREACIJSKIH 
IGRAH V PODLEHNIKU
V soboto, 7. junija, smo se udeležili šport- 

no-rekreacijskih iger, ki jih je letos pri
pravilo in organiziralo DU Podlehnik. To 
so bile že četrte športne igre šestih društev 
iz naše bližnje okolice, bilo je veselo in pri
jetno. Niso bili pomembni rezultati, ampak 
druženje.

Pevska skupina DU Videm je pripravila 
v nedeljo, 8. junija, ob obletnici obstoja 
jubilejno pevsko revijo v občinski dvorani, 
na ta jubilej so v goste povabili še 11 drugih 
pevskih skupin iz bližnje in daljne okolice. 
Naši pevski skupini ob obletnici obstoja 
vsi skupaj izrekamo iskrene čestitke in jim 
želimo še veliko uspešnih in kvalitetnih 
nastopov.
V začetku julija se bomo odpravili na izlet 

po Sloveniji in že sedaj vas vabimo, da se 
izleta udeležite v velikem številu. Izlet, 
križarjenje in kopanje v slovenskem morju 
pa je na programu v mesecu avgustu.

Spoštovani, toliko za tokrat. Želimo Vam 
prijetno poletje z željo, da bi se z veseljem 
udeleževali naših prireditev.

Besedilo in foto: Franc Koderman

Športnorekreacijske igre v Podlehniku Kolesarji na ptujski Ranci
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Tudi selski upokojenci so aktivni
V DU Sela so v letošnjem letu praznovali 

Že več jubilejev svojih članov, udeležili so 
se številnih občnih zborov sosednjih dru
štev, posebno pozornost pa so namenili 
druženju in izletom. Dobro obiskani dru
štveni občni zbor pa je bil 8. marca, ki so 
ga združili s praznovanjem dneva žena in 
vse žene obdarili z rožico.

Na občnem zboru so sprejeli finančni načrt 
in plan dela za leto 2008, ki pa ga že kar 
dobro uresničujejo. 22. aprila so selski 
upokojenci obiskali Korpičevo kmetijo v 
Drave ih, v maju so obiskali naj starejšo 
članico Angelo Murko v Trnovcih, ki je 
praznovala 95. rojstni dan, konec maja pa 
so obiskali še ptujsko Ranco in si od blizu

ogledali ptujsko jezero. V Šturmovcih pri 
Hrgi so se okrepčali s pečenimi ribami, 
prav poseben zaključek pa je bil v društveni 
pisarni. Še pred poletjem jih čaka druženje v 
Podlehniku, na upokojenskih igrah, kjer pa 
se želijo kar najbolje odrezati.

TM
Foto: Kostanjevec

Obiskali so Korpičeve v Dravcih. Selski upokojenci na ptujskem jezeru

Spominska maša ob 30-letnici požara na Selih
Sreda, 29. marca 1978, je mnogim sta

rejšim krajanom Sel ostala v spominu po 
hudem požaru, ki je povzroči! veliko škode. 
Zgorelo je pet gospodarskih poslopij in del 
stanovanjske hiše, požar, ki se je razmahnil 
po vasi, pa so pomagali gasiti celo poklicni 
gasilci iz Maribora. Danes so posledice 
požara še kje vidne, spomini ostajajo, hva
ležnost domačinov pa tudi, saj je bilo veliko 
pridnih rok, ki so pred 30. leti pomagale pri 
odpravljanju posledic.
»Tisto jutro sem bila pri pouku, obiskovala 

sem tretji razred osnovne šole Sela. Ob 
hrupnem drvenju gasilskih in drugih vozil 
smo učenci nemudoma zapustili šolsko po
slopje. Ko smo opazovali od daleč visoke 
plamene in ob novici, da gori pri nas doma, 
težko povem, kaj sem kot otrok občutila. 
Vem le, da sem ob vrnitvi domov hodila čez 
velike luže, na domačem dvorišču pa je vla
dal pravi kaos. Naše kolamice ni bilo več, 
le goli zidovi hleva, svinjaka in garaže so 
brez ostrešja molili v zrak. Polno dvorišče 
ljudi in gasilskih vozil. Vedela sem, da so 
to plemeniti ljudje, ki so nam v naj hujših 
trenutkih priskočili na pomoč. Danes je še 
en dan naše zahvale,« je v nagovoru na za
hvalni maši med drugim povedala Marjeta 
Kmetec.

PRISRČNA ZAHVALA VSEM 
DOBRIM LJUDEM
Vsem dobrim ljudem so se Selani po treh 

desetletjih zahvalili s spominsko mašo, ki jo 
je v domači cerkvi daroval pater Gavdencij

Skledar, pred 30. leti pater v videmski fari, 
sedaj pa župnik v Marijini cerkvi na Ptujski 
Gori. Pri maši so sodelovali tudi domači ga
silci, ki so s seboj prinesli kipec sv. Florjana, 
zapel je kvartet Sion s patrom Slavkom
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Stermškom. Po maši pa so si zbrani ogledali selsko pogorišče predstavilo celi Sloveniji, nov televizijski prispevek, 
še posnetek iz Dnevnika Televizije Ljubija- In tudi po treh desetletjih so Sela vzbudila
na, ki je pred 30. leti, prav na dan požara, zanimanje in televizijska ekipa je naredila TM

Spomini oživijo, še posebej ob pogledu na tri desetletja star sesta- Sela so danes povsem drugačna, požar pa je pri starejših krajih 
vek Martina Ozmeca v ptujskem Tedniku. pustil grenki priokus.

Pri Božičkovem križu v Zg. 
Pristavi, streljaj od Sel, so se na 
predzadnji majski večer pri slo
vesni šmarnični molitvi zbrali 
domači, sorodniki, sosedje in 
Prijatelji. Mašo je daroval pater 
Slavko Stermšek iz župnije sv. 
Vida.

Julijana Božičko, ki s svojo 
družino lepo skrbi za križ in 
njegovo okolico, je povedala, 
da se pri križu že dolgo ni zbra
lo toliko ljudi. Križ pri njihovi 
hiši pa ima poseben pomen, saj 
gaje dala postaviti njena mama, 
ki je tako izpolnila obljubo, ko 
se je vrnila iz zaporov. Prvič

Šmarnični večer pri Božičkovih
je bil blagoslovljen na Anino 
nedeljo 1951, potem pa so ga 
še trikrat obnovili in mu dali 
sedanjo podobo. V družini in 
nasploh v majhnem zaselku, ki 
spada v KS Sela, so na križ zelo 
ponosni, zato si tudi želijo, da 
bi bila druženja ob njem še več
krat v letu, zagotovo pa se bodo 
dobili prihodnje leto v maju 
- mesecu šmarnic.

TM
Foto: Božičko

Mašo pri Božičkovem križu, ki je bil od leta 1951 že trikrat 
obnovljen, je daroval p. Slavko Stermšek.

Na obisku pri čebelarju Marohu
Iz cveta na cvet čebele marljivo letijo, 

ohranjajo svet, nabirajo med, za zdravje 
ljudi poskrbijo!
Čebelarstvo je panoga, za katero se od

točijo ljudje s srcem. Ljudje, ki imajo radi 
naravo, ji posvečajo svoj prosti čas in ji po- 
'nagajo, da nam da svoje najboljše. Eden 
kmed takih je prav gotovo nasmejan in 
Prijeten čebelar iz Tržca, Janko Marolt.
Včasih so živele čebele brez čebelarja v 

duplih in tam, kjer so našle svoj dom, danes 
brez čebelarjev ne morejo več živeti. Go
spod Janko pravi, da seje rodil v čebelnjaku, 
saj se je s čebelarstvom ukvarjal že njegov

oče, znani čebelarski mojster, ki je čebelarji 
že pred drugo svetovno vojno. Bil je med 
prvimi poklicnimi čebelarji v Sloveniji. Da 
ne bi šel njegov sloves po čebelarjenju v po
zabo, so z veseljem nadaljevali in prevzeli 
ljubezen do čebel njegovi otroci.
Janko z ženo Anico in sinovoma, ki jima 

rada priskočita na pomoč, ko je v čebelnja
kih največ dela, se s čebelarjenjem ukvarja 
poklicno. Začel je kot delavec Medexa na 
domu, danes pa z ženo opravljata to kot 
osnovno kmetijsko dejavnost. V sezoni jima 
na pomoč priskoči tudi dodatna delovna 
sila, saj sama vsega ne zmoreta, kljub temu

da sta pri čebelah cele dneve. Gospod Janko 
je tudi član čebelarskega društva Turnišče, 
kjer je član upravnega odbora.

SKRBIJO ZA 240 ČEBELJIH 
DRUŽIN
Marohovi družini se pridružuje še 240 

čebeljih družin. Svoje čebelnjake imajo v 
Sovičah in na žetalskem koncu. Od letine 
je odvisno, koliko medu pridelajo, na to pa 
vplivajo še močna čebelja družina, cvet in 
vreme. Če je vreme lepo, je tudi pridelava 
zlatega medu dobra, in to jim je v zadnjih 
desetih letih še kar dobro služilo. Marohovi
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Eden izmed Marohovih čebelnjakov

pridelujejo tako med (cvetlični, akacijev, 
kostanjev, gozdni), kot tudi matični mleček, 
propolis in cvetni prah. Vse svoje izdelke 
prodajajo doma na domu, kjer imajo za to 
prav prijetno urejen prostor.

ŠE NEKAJ O ČEBELAH, ZA 
KATERE VEMO, KAKO KORISTNE 
SO ...
Čebele imajo v naravi izredno pomembno 

vlogo, saj oprašujejo prosto rastoče cvet
nice, kakor tudi gojene rastline. Njihovo 
naravno poslanstvo je zlasti pomembno 
v pridelavi sadja in semen. Slovenski če
belarji gojijo v svetu dobro uveljavljeno 
avtohtono kranjsko pasmo čebel, kranjsko 
sivko. Kranjska čebela je umirjena pasma, 
namenjena pridobivanju medu in drugih 
čebeljih izdelkov. V normalno razviti če
belji družini živi ena matica, približno do 
1000 trotov in največ 75000 čebel delavk. 
Matica živi do 5 let. Troti pomladi živijo 
do 32 dni poleti, ob boljši hrani, pa do 
90 dni. Čebele delavke pomladi in poleti 
živijo 20-40 dni, odvisno od intenzivnosti 
nabiranja medičine. Naloga matice je po
laganje jajčec, trot - čebelji samec, ima 
nalogo, da oplodi matico, po tem tudi umre. 
Čebelam delavkam pa ostane vse delo, ki se 
prične takoj po rojstvu in traja vse do smrti.
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Janko Maroh v svoji prodajalni medenih 
izdelkov

Čebelja družina za svoje potrebe nabere in 
porabi na leto do 100 kg medu in do 30 kg 
cvetnega prahu. Čebelar jim sme vzeti le 
višek pridelka. Kakšen je ta višek, pa je 
odvisno, kako bogate so paše v naravi.

POSEBNOST TUDI MEDENI 
IZDELKI
Med ima veliko zdravilnih učinkovin. 

Zaradi vsebnosti sladkorjev, beljakovin, 
aminokislin, flavonoidov, vitaminov in rud
ninskih snovi učinkuje kot naravno zdra

vilo. Ponaša se tudi z veliko energije, zato 
je odlična hrana bolnikov, otrok in vseh, 
ki premagujejo duševne in telesne napore. 
Uporabljamo ga lahko za lajšanje težav z 
dihali, pri prehladu, težavah z želodcem, za 
kri in ožilje, za pomoč jetrom, za moč srca 
in mnoge druge tegobe.
Propolis je ime čebeljega izdelka in iz

haja iz grške besede: »pro« pomeni pred in 
»polis« pomeni nekaj, kar je pred mestnim 
obzidjem, vsaj tako so Grki razumeli delo 
čebel s propolisom. Čebele namreč propolis 
uporabljajo za gradnjo obrambnih zidov ob 
vhodu v panj, z njim mašijo, lepijo, razpo
ke, ki nastanejo v stenah panja. Propolis je 
med znanstveniki znan kot snov, ki uničuje 
bakterije - lahko jih uniči ali pa le prepreči 
njihovo razmnoževanje, uničuje pa tudi 
viruse in glivice. Ima tudi moč blaženja 
vnetja ustne sluznice in kože in deluje 
kot lokalni anestetik. Že dolgo je znan za 
zdravljenje prehladov, nabodov, kašlja.
Matični mleček je uporaben za lajšanje šte

vilnih težav, saj preprečuje vnetje, pomaga 
pri astmi, normalizira razvoj pri otrocih, 
povečuje imunost organizma, deluje kot po
memben krvotvomi spodbujevalec in lajša 
bolečine pri številnih kroničnih oblikah 
bolezni.
Cvetni prah spodbuja nastajanje rdečih in 

belih krvničk ter krvnega barvila hemoglo
bina, pomaga imunskemu sistemu, deluje 
antiodsidativno in preprečuje nastajanje 
številnih bolezni.
Gospod Janko je čebelar z dušo in srcem, 

pravi, da ga to delo osrečuje, da s čebelami 
živi že vse svoje življenje, da so njegova 
družina. Na trenutno problematiko o po
moru čebel ni želel dajati komentarjev. 
Vesel bo, če bosta tradicijo čebelarjenja 
nadaljevala tudi njegova sinova, da pa bo to

odvisno od njune volje.

Želim mu še veliko dobrih čebelarskih 
letin.

Besedilo in foto: Mojca Kmetec

Moj rododendron

Prišel je zopet mesec maj, 
sedaj je spet pravi raj.
Ptički žvrgolijo in rože 
najlepše cvetijo.
Pri nas se je rododendron razcvetel in 
zrasel v višino in širino.
Kljub temu da je že vsaj 20 let star, 
je iz leta v leto lepši in večji. 
Potrebujejo veliko nege in pozornosti, 
zato pa se nam zahvalijo s tisoči cvetov

Justina in Rajko

In še nasvet
Rododendron je ena od najbolj priljub

ljenih vrtnih rastlin zadnjega desetletja. 
Obenem pa je tudi ena od najbolj zahtev
nih vrtnih rastlin. Za dobro uspevanje 
potrebuje vse kaj drugega kot le navadno 
vrtno prst. Rododendron potrebuje pol 
senco in kislo zemljo, ne prenaša preveč 
sonca, pa borove iglice. Tako bo rodo
dendron lepo uspeval.

Veliko sreče!
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Na Korpičevi domačiji posadili trto
V turistični vasi Halonga, na Korpiče

vi domačiji, so zavzeti člani društva za 
ohranjanje dediščine in KTD Klopotec 
Soviče-Dravci s skupnimi močmi v aprilu 
uresničili dolgoletno željo. Posadili so 48 
avtohtonih vrst stare trte, gorico pa uredili 
v starem stilu in ob trsih postavili kolje. 
Zvonko Korpič, ki bo tudi skrbnik vino

grada in klopotca, ni skrival navdušenja, saj

je bila pravzaprav to njegova velika želja, 
še posebej pa zdaj, ko imajo na domačiji 
že urejeno etnološko zbirko. Dejal je, da 
se zmeraj več turistov oglaša pri njih in 
zdaj jim bodo z veseljem lahko pokazali 
še nekaj novega, izbirnega, česar mnogi 
še videli niso. Odločili so se, da posadijo 
sorte, ki jih je že težko dobiti: ranfol bo za 
vino, žlahtnina ali gutegl pa za »zobanje«,

je povedal Korpič, kije prepričan, da bodo 
lahko vse pridelali na tradicionalni način in 
to pokazali tudi drugim.
Pri sajenju trte so mu na pomoč priskočili 

zavzeti domačini, člani obeh društev in ak
cija je uspela, pa še druženje v nedeljskem 
popoldnevu je bilo nekaj posebnega.

Besedilo in foto: TM

Posaditi trto je mala umetnost... Tudi gospodinje so se oglasile z domačimi izdelki.

Že sedmič v »družbi« najboljših kvintonov
PGD Tržeč je tudi letos na 

kvintonijado pritegnilo veliko 
Pridelovalcev brajdeščnice in 
Poznavalcev domače kapljice. 
k ocenjevanje so prejeli 44 
tekočih vzorcev in 10 vzorcev 
klobas, komisija pa ni imel 
lahkega dela, saj je morala 
'ned dobrimi vini in klobasami 
'zbrati tudi šampione posamez

nih kategorij. Nagrajencem sta 
posebej čestitala predsednik 
PGD Tržeč Franc Kirbiš in 
direktorica občinske uprave 
Videm mag. Darinka Ratajc.

IN KDO SO LETOŠNJI 
VINSKI ZMAGOVALCI?
Avgust Bele iz Žetal je pridelal 

najboljšo šmarnico (4 vzorci), 
Ivan Svenšek najboljše mešano

jlsM
"JlJs

Organizatorji so se zahvalili za pomoč pri pripravi še ene kvinto- 
nijade.

V družbi najboljših ...

rdeče vino z brajd (23 vzorcev), 
Milena Hliš iz Lancove vasi 
najboljši gemaj (7 vzorcev), 
Jože Klinc iz Lancove vasi naj
boljši kvinton (9 vzorcev) in 
Ivan Prevolšek najboljšo jurko, 
vzorec pa je bil samo eden. 
Domačin Albin Štrucl pa je 

letos zmagal med pridelovalci 
domačih salam, tako je namreč 
odločila komisija, v kateri so bili

Jože Orlač, predsednik, Marjan 
Šibila in Alojz Emeršič. Vinsko 
komisijo pa so sestavljali: Edi 
Hojnik, predsednik, Zvonko 
Amečič, Miran Reberc.
Edi Hojnik, sicer predsednik 

Društva vinogradnikov in sad
jarjev Haloze, je po podelitvi 
povedal: »Na takih dogodkih 
je čutiti malo tekmovalnosti, 
ljudje se raje družijo, prepri-
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čan pa sem, da se s tem ohranja tudi 
kultura te pokrajine. Kvinton postaja spet 
priljubljena pijača, kletarji pa so vse bolj 
vešči v kletarjenju, kar je opaziti pri vedno 
boljših vzorcih. V komisiji smo bili eno

tnega mnenja, da lepo kletarijo, spoznajo se 
na kletarske metode in težko je vina sploh 
primerjati z začetki. Gemaji so »lepši«, vina 
nasploh so bolj polna, primerne so kisline, 
lepi okusi, pa tudi zvrsti so dobro zmešali

(jurka, kvinton, malo gemaja). Vse čestitke 
in pohvala kletarjem.«

Besedilo in foto: TM

Za dobro voljo so poskrbeli muzikantje etnografskega društva, pri- Druženje v Tržcu so tudi letos z razstavo obogatile žene in dekle- 
družili pa so se jim tudi Jurovski fantje. ta iz videmskega in lancovovaškega društva.

KTD Soviče-Dravci na obisku v Salzburgu
V soboto, 10. maja, se je naša pot z 

avtobusom začeta v zgodnjih jutranjih 
urah proti Salzburgu. Nekaj ur prijetne in 
koristne vožnje je z našim vodičem hitro 
minila, saj nam je vso pot razkazoval in 
nas poučeval o vseh lepotah planin in 
gora, ki so blestela v obsijanem soncu vso 
pot skozi Avstrijo.
Pot nas je vodila mimo znamenitih smu

čišč, kot je npr. Schladming. Ob pogledu 
na vse te lepote smo si želeli, da bi se čas 
ustavil. Ampak čakalo nas je še veliko 
presenečenj. Imeli smo nekaj kratkih po
stankov, nato pa je v Salzburgu sledila 
malica, takoj po okrepčilu smo odšli na 
ogled rudnika soli, po katerem je mesto 
tudi dobilo ime. Vožnja na drčah v rudniku 
nam j e dodala še malo adrenalina, ki smo ga 
potrebovali za ogled Orlovega gnezda. Na 
višini 1834 metrov, kjer je še vedno veliko 
snega, je bila nekoč Hitlerjeva rezidenca. 
Proti vrhu nas je najprej peljal avtobus, nato 
pa smo z dvigalom prišli do najvišje točke, 
od koder je prekrasen pogled v dolino in 
na vse zasnežene gore, ki so nas obdajale. 
Se pol ure smo imeli za kakšen posnetek, 
potem pa nazaj v dolino, kajti hoteli smo 
si ogledati in se popeljati z ladjico po zelo 
znanem 8 kilometrov dolgem Konig zee 
(Kraljevem jezeru), ki velja za eno najbolj 
čistih jezer v Nemčiji. Jezero obdaja mo
gočna gora Jenner, na drugi strani je velik 
slap, katerega izvir je 1600 metrov visoko v 
pogorju Hagen. Na koncu naše vožnje smo 
si ogledali še cerkvico na jezeru.

Polni prijetnih doživetij in kar malo utruje
ni ter lačni smo se še enkrat pošteno najedli 
in se počasi odpravili proti našemu domu. 
Še zadnji pogledi na lepe bavarske hiše 
in hotele, ki so resnično nekaj posebnega. 
Vožnja je hitro minila, saj nas je vso pot 
zabaval naš harmonikar. Tako je za nami še 
ena prijetna in nepozabna ekskurzija.

Marinka Krajnc

Urška Franc, 5. r., OŠ Leskovec
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Jubilejni 25. občni zbor Folklornega društva Lancova vas

S predstavitve zgoščenke lani decembra

Člani in članice FD Lancova vas so se 
v mesecu marcu zbrali na jubilejnem, 
tokrat že 25. občnem zboru, v svoji sredi 

pa so ta večer gostili tudi videmskega 
podžupana Bojana Merca, ravnateljico 
videmske OŠ Dragico Majhen, podpred
sednico KS Lancova vas in predstavnike 
folklornih in ostalih društev. Na občnem 
zboru so pregledali delovanje društva v 
letu 2007, podali načrte in smernice dela 
za trajajoče leto in izvedli volitve za nove 
organe društva.
Predsednik Franci Gojkošek je v svojem 

poročilu o delovanju društva v preteklem 
letu povedal, daje bilo tudi leto 2007 zanje 
zelo delovno in uspešno, saj so aktivno 
delovali v vseh 8 sekcijah, ki delujejo v 
njihovem društvu. Skozi vse leto so se tako 
udeleževali revij in nastopov, ki jih organi
zira Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, 
plese, glasbo in pustne običaje Lancove vasi 
z okolico pa so ponesli tudi izven videmske 
občine in slovenskih meja.

V LETU 2007 ŠTEVILNA 
GOSTOVANJA, PA TUDI NOV 
CD
Omenimo le nekaj tujih mest, v katere so 

lancovovaški folkloristi v preteklem letu 
ponesli svoje izročilo: Viarggio (Italija), 
Bruck an der Mur (Avstrija), Zagreb, Sirač, 
Donji Miholjac (Hrvaška), najbolj odmevno 
pa je bilo prav gotovo poletno gostovanje 
v Bolgariji, kjer so sodelovali na velikem 
mednarodnem festivalu. Preteklo leto pa si 
bodo gotovo ob številnih nastopih doma in 
v tujini najbolj zapomnili po izidu novega 
CD-ja Sem fantič mlad, vesel, ki so ga ob 
koncu leta predstavili tudi javnosti, pa tudi

po tem, da je ponovno uspešno zaživela 
starejša - veteranska skupina plesalcev. 
Svoje poročilo pa je Gojkošek zaključil 

takole: »Za nami je že kar 25 let uspešnega 
delovanja. V vseh teh letih smo imeli ne
šteto nastopov, bili smo praktično že na 
vseh koncih Slovenije, ob tem pa še na 
mnogih festivalih v tujini. Iz leta v leto smo 
napredovali, tako da smo sedaj eno najbolj 
prepoznavnih folklornih društev v Sloveniji 
in tujini. Ob vseh teh številnih aktivnih 
članih pa bo tako gotovo še naprej.«

LETOS V OSPREDJU 25. 
OBLETNICA DRUŠTVA
Glede načrtov za prihodnost smo lahko

slišali, da se bodo tudi v prihodnje udele
ževali revij in nastopov, na katerih bodo 
predstavljali svoje ljudsko izročilo. Prav 
gotovo pa bo v letošnjem letu v ospredju 
25-letnica društva, ki jo bodo na slovesen 
način tudi obeležili. Od 20. do 22. junija 
namreč pripravljajo 3-dnevno praznova
nje jubileja pod šotorom v Lancovi vasi, 
obljubljajo zanimiv in pester program, v 
goste pa bodo povabili tudi nekatere tuje 
folklorne skupine.

FRANCI GOJKOŠEK OSTAJA 
PREDSEDNIK
Letošnji občni zbor pa je bil tudi volilni, saj 

so po 4 letih ponovno izvolili organe dru
štva. Predsedniško funkcijo so zaupali do
sedanjemu predsedniku Franciju Gojkošku, 
za podpredsednika sta bila izvoljena Danilo 
Turk in Roman Habjanič, tajniško delo bo 
opravljala Marjana Mlakar, blagajniške po
sle pa bo vodila Mateja Verhovšek.
Tudi letos pa so lancovovaški folkloristi v 

svoje vrste sprejeli kar nekaj novih članov, 
predvsem mladih, ki so dobra naložba za 
prihodnost ohranjanja folklornega izročila 
v Lancovi vasi, članske izkaznice pa sta 
podelila Janko Jerenko in podžupan Bojan 
Merc.

Petra Krajnc 
Foto: TM, Staša Cafuta

Letos so koranti obiskali tudi Bolgarijo.
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Društvo podeželskih žena in deklet Lancova vas na Ramini 
stojnici na Dobrotah slovenskih kmetij

Ljubljansko podjetje Unilever Slovenija, 
ki je zastopnik za prodajo margarine za 
peko Ranta, je tudi letos k sodelovanju po
vabilo aktive žena in deklet, da sodelujejo 
na njihovi Ramini stojnici, na kateri so 
obiskovalcem letošnje razstave Dobrote 
slovenskih kmetij na Ptuju brezplačno po
nujale sladke dobrote.
V Minoritskem samostanu je od 23. do 26. 

maja 2008 potekala že 19. državna razstava 
Dobrote slovenskih kmetij, letos pa se je 
posebej predstavila primorska pokrajina. 
Na razstavi je tokrat sodelovalo preko 700 
slovenskih kmetij, ki so na ogled postavile 
preko 1000 dobrot. Ob razstavi pa je na 
minoritskem dvorišču potekal tudi bogat 
kulturni program, različne degustacije iz
delkov, pa tudi prodaja dobrot na stojnicah.

S svojo stojnico se je vse tri dni predstav
ljalo tudi podjetje Unilever, kije obiskoval
cem razstave brezplačno ponujalo sladke 
dobrote, spečene z Ramo. Na nedeljski 
»Ramini stojnici« so se predstavile tudi 
žene in dekleta iz Lancove vasi, ki so se 
tudi letos zelo potrudile, saj so spekle kar 
60 vrst peciv. Katica Krajnc, predsednica 
društva, je ob tem pohvalila zavzetost in 
pridnost svojih članic, saj so lancovovaške 
gospodinje spekle več peciva, kot so dobile 
materiala. Na nedeljski stojnici so tako obis
kovalci lahko pokušali njihove dobrote, ki 
so bile lepe za oči, pa tudi okusne, zraven 
pa so članice delile še recepte, za katere pa 
so obiskovalci pokazali veliko zanimanja, 
mnogi pa so bili razočarani, ker pokušanih 
dobrot žal ni bilo moč kupiti.

JERICA ŽUNKOVIČ DOBITNICA 
ZLATEGA PRIZNANJA
V društvu pa so še posebej vesele in ponos

ne, da je njihova članica, Jerica Žunkovič 
iz Lancove vasi, na letošnji razstavi prejela 
zlato priznanje za domači kruh.

NATEČAJ »NAJLEPŠA RAMA 
STOJNICA«
Podjetje Unilever pa je tudi letos že raz

pisalo nagradni natečaj »Najlepša Rama 
stojnica«, ki bo trajal vse do konca oktobra 
2008. Naj spomnimo, da so predlani žene 
in dekleta iz Lancove vasi na tem natečaju 
že prejele nagrado za 3. mesto med vsemi 
društvi v Sloveniji, v društvu pa upajo, da 
bodo tudi letos vsaj tako uspešne.

PK

Lancovovaške gospodinje so spekle mnogo vrst peciva, stojnico 
pa tudi lično okrasile.

Na stojnici so se posladkali tudi videmski Veseli Jožeki ...

Priprave na kmečki praznik v Leskovcu in povabilo na izlet
Člani društva TD Klopotec iz Leskovca 

se že pripravljajo na organizacijo tradici
onalnega kmečkega praznika, ki bo sredi 
avgusta v Leskovcu. Priprave so že v pol
nem teku. Letos bodo praznik pripravili v 
sodelovanju s podmladkom TD na osnovni 
šoli Leskovec. Kot vsako leto bodo tudi 
letos pripravili kmečke igre, kulturni pro
gram in razstavo na temo Kaj so vezle naše 
babice in mame. V sklopu občine Videm 
bodo podelili tudi priznanja za najbolj ure
jene domove v občini in občinsko priznanje 
za ohranjanje kulturne dediščine.

NZ
TD Klopotec Leskovec organizira v 

soboto, 28. junija 2008, izlet. Prijave 
lahko sporočite Mariji Bratušek in 
Kristini Orlač.

*lllf itT
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Na rednem občnem zboru se je 60 članov 
in članic KTD Soviče-Dravci zbralo konec 
marca. V svoje vrste so sprejeli štiri nove 
mlade člane, ki so s seboj prinesli nove 
ideje in zamisli.
Povabilu so se prijazno odzvali tudi iz TD 

Leskovec in Cirkulane, posebej veseli pa so 
bili gostov iz KD Slovenske Konjice, s ka

terimi sodelujejo že nekaj let. Vsi so pohvali 
prizadevanja KTD, predsednik Jani Alt pa 
je podal poročilo o dogodkih in delu v pre
teklem letu, ki se je začelo z novoletnim 
pohodom po haloških poteh. Nadaljevali 
so s pripravami na pustni čas, kjer so prav 
z izvirnostjo znani daleč naokrog, poznani 
pa so tudi po prav posebnih presmecih,

vsako leto pa se udeležijo tudi kmečkih iger 
v sosednjih društvih. Lani so pripravili še 
postavitev klopotca v Dravcih, zimske dni 
so si krajšali z rekreacijo, posebej delovno 
in družabno pa je naravnan tudi letošnji plan 
dela in aktivnosti.

TM

Tradicionalno ocenjevanje vin letnika 2007
Ocenjevanje vin letnika 2007 

je potekalo 9. maja na sedežu 
Društ\’a za napredek in razvoj 
Kocil v Skorišnjaku. Letos sta 
ga prvič skupaj organizirala 
Društvo za napredek in raz
voj Kocil iz Skorišnjaka in 
Turistično društvo Klopotec 
Leskovec v Halozah. Tovrstno 
sodelovanje se je dobro ob
neslo, saj je komisija ocenila 
kar 32 vzorcev, od tega največ 
rednih trgatev, nekaj pa tudi 
vin posebne kakovosti.
Vzorce vin je ocenjevala 5- 

članska komisija, katere pred
sednik je bil Miran Reberc iz 
Kmetijsko svetovalne službe 
Ptuj. Vinogradniki in vinarji so 
na ocenjevanje prinesli največ 
vzorcev vin redne trgatve, med
tem ko je med sortami pred
njačil laški rizling, sledile pa so 
mu ostale sorte (šipon, sauvig- 
non, traminec, rumeni muškat 
in renski rizling). Prav tako je 
komisija ocenila šest vzorcev 
vin posebne kakovosti - last 
Rozalije in Janeza Belšaka ter 
Milana Tomaniča. Potrebno je 
poudariti, da je veliko vzorcev 
vin dobilo visoke ocene, kar 
nakazuje na kvaliteto vin v Ha
lozah. Vinogradniki in vinarji se 
zavedajo konkurence in delajo v 
smeri kvalitete in ne kvantitete, 
kot je mogoče veljalo pred leti, 
ko se je vino dalo prodajati v 
večjih količinah in brez težav.

Melita Turk

Komisija: Reberc Miran
- predsednik, Terezija Meško, 
Jurij Cvitanič, Viktor Šprajc 
in Marjan Sok.

IME IN PRIIMEK NASLOV SORTA OCENA
Iztok Knapič Skorišnjak 36 zvrst 17,10
Jože Vidovič Skorišnjak 34 zvrst 17,17
Jože Emeršič Skorišnjak 33 zvrst 17,43
Stefan Perenk Ložine 8 zvrst 17,50
TD Klopotec Leskovec zvrst 17,47
Edi Fric Skorišnjak 25 zvrst 17,80
Andrej Vidovič Orešje 176 zvrst 17,67
Franjo Bratušek Strmec zvrst 17,97
Janez in Rozalija Belšak Skorišnjak 1 zvrst 17,67
Melita Turk Hajdoše 98 zvrst 17,53
Toni Šparakl Pod Pohorjem zvrst 17,63
Franc Emeršič Skorišnjak 20 a zvrst 17,93
Roman Zavec st. Mariborska 40 šipon 17,53
Franc Pernek Zg. Gruškovje šipon 17,90
Roman Zavec ml. Mariborska 40 laški rizling 16,93
Stefan Pernek Ložine 8 laški rizling 17,27
Janez Orlač Repišče 4 a laški rizling 17,67
Franc Pernek Zg. Gruškovje laški rizling 17,87
Andrej Vidovič Orešje 176 laški rizling 18,17
Janko Baniček Skorišnjak 44 renski rizling 18,07
Župnijski urad Zg.
Leskovec sauvignon 17,90

Brane in Ivanka Orlač Skorišnjak 1 a sauvignon 18,10
Martin Vidovič Velika Varnica 24 traminec 18,20
Franc Emeršič Hajdoše 98 traminec 18,10
Andrej Vidovič Orešje 176 rumeni muškat 17,97
Janko Baniček Skorišnjak 44 rumeni muškat 17,53
Milan Tomanič Skorišnjak 7 laški rizling PT 18,07

Milan Tomanič Skorišnjak 7 laški rizling izbor 
2003 19,03

Janez in Rozalija Belšak Skorišnjak 1 sauvignon izbor 
2007 18,77

Janez in Rozalija Belšak Skorišnjak 1 traminec izbor 2007 19,03
Janez in Rozalija Belšak Skorišnjak 1 sauvignon JI 2006 19,30
Janez in Rozalija Belšak Skorišnjak 1 sauvignon SJI 2007 19,80
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Dogodki v Skorišnjaku od marca do junija

Postavljanje prvomajskega drevesa pri Orlačevih (Emeršič Dejan)

Po uspešnem letu 2007 v Društvu za na
predek in razvoj Kocil iz Skorišnjaka ne 
počivajo. V mesecu marcu so izvedli redni 
letni občni zbor, v aprilu organizirali tradi
cionalni pohod, postavili prvomajsko drevo 
in, kot se spodobi, zakurili kres ter maja 
skupaj s Turističnim društvom Klopotec 
iz Leskovca organizirali ocenjevanje vin 
letnika 2007.
V sredini meseca marca je na sedežu Dru

štva za napredek in razvoj Kocil v Skoriš
njaku potekal osmi redni letni občni zbor. 
Po pozdravnem govoru in izvolitvi delo
vnega predsedstva je sledila predstavitev 
poročil za preteklo leto. Franc Emeršič, 
predsednik društva, je poudaril, da je bilo 
društvo v preteklem letu aktivno, saj je 
uresničilo velik del predvidenih načrtov. 
Izpostavil je dva posebej zanimiva dogodka 
v preteklem letu, in sicer kresovanje in mar
tinovanje. V nadaljevanju so člani društva 
začrtali načrte za tekoče leto, od katerih je 
potrebno izpostaviti predvsem tradicionalni 
velikonočni pohod, ocenjevanje vin letnika 
2007, postavljanje prvomajskega drevesa in 
kresovanje ter seveda martinovanje. Člani 
društva so še posebej v svoji sredini pozdra
vili tudi goste: predsednika KS Leskovec 
Franca Kozela, predstavnice Društva upo
kojencev Leskovec in Turističnega društva 
Klopotec iz Leskovca.
Po koncu formalnega dela občnega zbora 

so se vsi udeleženi skupaj poveselili in 
izmenjali nekaj besed. Člani društva so 
zadovoljni ugotovili, da društvo aktivno 
nadaljuje svoje poslanstvo skozi celo leto, 
zato se z delom splača nadaljevati.

TRADICIONALNI POHOD
Tudi letos so organizirali že tradicionalni

velikonočni pohod po okoliških hribih, ki pa 
je bil zaradi slabega vremena iz velikonoč
nega ponedeljka prestavljen na mesec april. 
Okrog 40 dobre volje in rekreacije željnih 
ljudi se je odpravilo na pot v sredi meseca 
aprila. Tudi tokrat sta pohod organizirala 
Žalika in Janez Belšak, tokrat po Skorišnja
ku, Belavšku, Repiščah do Velikega Okiča, 
kjer so se pohodniki ustavili pri Pintarjevi 
domačiji. Tam so ob prigrizku degustirali 
pet vzorcev vin. Tako odpočiti in okrepčani 
so pot nadaljevali nazaj proti Skorišnjaku, 
kjer jim je Gerčka Kozel pripravila dobro 
domačo gobovo juho. Polni prijetnih vtisov 
so si pohodniki obljubili, da se prihodnje 
leto spet zberejo na tradicionalnem veliko
nočnem pohodu, tudi če le-ta ne bo ravno 
na velikonočni ponedeljek.

POSTAVITEV PRVOMAJSKEGA 
DREVESA IN KRESOVANJE
Konec meseca aprila so tudi v Društvu za 

napredek in razvoj Kocil organizirali posta
vitev prvomajskega drevesa in kresovanje. 
Kot že dve leti poprej, je tudi letos priredi
tev potekala pri družini Orlač v Skorišnjaku. 
Kljub hladnemu in vetrovnemu vremenu se 
moški niso dali ugnati in so pogumno za
vihali rokave ter prvomajsko drevo postavili 
na svoje mesto. Pri tem jim je pomagal tudi 
videmski župan Friderik Bračič. Nato so se 
obiskovalci okrepčali z jedačo in pijačo, ki 
jo je pripravila družina Orlač. Med tem pa 
je padel tudi že mrak in prižgali so še kres, 
ob katerem so se obiskovalci veselili pozno 
v noč.

Melita Turk

Strojni krožek »Posestnik« v Toskani
Ogled tovarne SAME DEUTZ - FAHR Group

V času od 28. do 31. maja 2008 so se člani 
strojnega krožka »Posestnik« odpravili na 
strokovno ekskurzijo v Italijo. Tokrat jih je 
pot zanesla v kraj Treviglio, kjer je sedež 
družbe, ki ga tvorijo štiri pomembne, sveto
vno znane in priznane blagovne znamke: 
Same, Deutz - Fahr, Lamborghini in Hiir- 
limann.
Predsednik SK Posestnik Anton Zemljak je 

tokrat k sodelovanju povabil predstavnika 
podjetja Trakom, d. o. o., iz Škofje vasi pri 
Celju, ki traktorje te družbe trži v sloven
skem prostoru. Udeležence so po izraženi 
dobrodošlici najprej sprejeli v velikem

multimedijskem centru, kjer so jim s so
dobnimi avdio-vizualnimi napravami pred
stavili poglavitne pozitivne atribute družbe 
Same Deutz - Fahr Group. Izvedeli so, da 
ležijo pokrite proizvodne površine družbe 
na več kot 20 hektarjih. Družba ima okoli 
2000 zaposlenih v proizvodnji, okoli 150 
visoko strokovno usposobljenih sodelavcev 
dela v razvojnem oddelku, 60 raziskovalcev 
pa dela na razvoju prototipov. Traktorje 
omenjenih znamk izvažajo v kar 93 držav 
sveta, dobršen del proizvodnje pa je iz
delan za že znanega naročnika, zato se pri 
naročilih pojavljajo tudi različno dolgi ali

kratki dobavni roki, odvisno pač od tipa in 
opreme traktorja. Izjemno velik poudarek 
posvečajo kakovosti, saj morajo dobavljene 
vstopne materialne komponente zahtevanih 
in znanih kakovostnih parametrov uspeš
no preiti tudi niz internih laboratorijskih 
kontrol kakovosti, preden jih sploh začnejo 
vgrajevati v procesu sestavljanja traktorjev. 
V primeru nedoseganja deklariranih para
metrov naročeno in dobavljeno pošiljko 
zavrnejo ter se s tem izognejo morebitnim 
kasnejšim indikacijam hib in reklamacij na 
gotovih izdelkih. Gre predvsem za odlitke 
ohišja motorja, ki jih s specialnimi orodji
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dodelajo sami v tovarni. Udeleženci so si 
nato ob strokovnem vodenju in simultanem 
prevajanju ogledali proizvodni proces v pro
izvodnih halah. Videli so lahko, kako trak
torji nastajajo na tekočem traku, od šasije 
pa do vgradnje kabine. Vsako delovno fazo 
vnesejo v poseben administrativni protokol, 
ki spremlja nastajajoči traktor, tudi zaradi 
sledljivosti in kontrole opravljenih delovnih 
opravil. Veliko delovnih postopkov je avto
matiziranih, v uporabi so roboti, ki opravijo 
za zdravje najbolj škodljiva in nevarna dela. 
Le v lakirnici pred izstopom z lakirne linije 
morebitne težko dostopne dele preveri še 
en delavec. Sme pa v takih pogojih delati le 
pet ur na teden, sicer bi lahko bilo ogroženo 
njegovo zdravje. Preden traktorje postavijo 
na tovarniško parkirišče, jih testirajo na 
testni stezi. Tu ugotovijo, če vse mehanske 
komponente delujejo pravilno in v skladu s 
tehničnimi normami in predpisi. Preverijo 
še vse električne in elektronske sisteme, 
nato pa je traktor nared za dobavo. Ker 
gre za delovne proizvodne postopke štirih

Skupni posnetek pred tovarno
znamk, je bilo v tej tovarni opaziti kar malo 
razvlečen proizvodni kompleks, predvsem 

v primerjavi s tovarnami, kjer 
izdelujejo samo eno znamko, 
a situacijo z vidika obisko
valca kljub temu prav dobro 
obvladujejo. Hčerinske izpo
stave imajo še na Hrvaškem 
(Županja, kjer sestavljajo žit
ne kombajne), na Kitajskem 
in celo v Indiji.
V nadaljevanju so udeleženci 

tokratne ekskurzije obiskali 
še tehnični muzej, v katerem 
so lahko nazorno videli kro
nološki razvoj proizvodnje 
traktorjev izpred davnih let 
in mnogim so oživeli prijetni,

zadovoljni spomini ...
V neuradnem delu so si udeleženci ogledali 

še Genovo s pristaniščem, ki je drugo naj
večje v Sredozemlju, videli poševni stolp 
v Piši, občudovali kupolo katedrale v Fi
rencah, se odpeljali v kraj La Spezia in 
z ladjo odšli na ogled obmorske turistične 
znamenitosti Cinqe Terre, se vrnili z vla
kom in degustirali tipična italijanska vina, 
sredi slikovite toskanske pokrajine obiskali 
še znamenito srednjeveško mestece San 
Gimignano ter se ustavili v mestu Siena 
in domala na vsakem koraku uživali v 
impozantnih arhitekturnih dosežkih iz pre
teklosti ...

Besedilo in foto: Jože Murko, KGZ Ptuj, 
Kmetijska svetovalna služba

Lastniki in ljubitelji terencev znova na vožnji po Halozah
Šele od letošnjega leta v no deluje sekcija Off road, v 

Športnem društvu Videm urad- katero so se združili lastniki

Po Halozah so spet vozili terenci ...

in ljubitelji terencev iz videm
ske in drugih občin na širšem 
Ptujskem. Že tradicionalno pa 
so se po haloških poteh podali 
na deževno soboto, 7. junija, 
ko se jih je na startu v Vidmu 
zbralo 30.

Aleš Horvat, predsednik sek
cije, se prvih začetkov pred 
leti, ko sta s kolegom Milanom 
Grilom sploh pričela razmiš
ljati o tovrstnem združevanju, 
dobro spominja. Vesel je, da 
jim je uspelo ustanoviti sekcijo 
pri športnem društvu in zraven 
pritegniti lastnike terencev od 
vsepovsod in teh zadnja leta 
sploh ni malo. Kot pravi Hor
vat, so sekcijo ustavili pred

vsem z namenom, da bi Haloze 
in okolico še bolj promovirali 
v turistične in športne namene. 
Za zdaj jim to uspeva, spomla
danska in zimska vožnja pa sta 
tisti, ki člane sekcije tudi najbolj 
pritegneta.
7. junija pa so se s terenci 

podali na okrog 30 kilometrov 
dolgo pot po Halozah, vmes so 
se ustavili tudi pri vinogradni
kih, na celi trasi, ki jo v sekciji 
najprej pripravi upravno-tehnič- 
ni odbor, pa so doživeli veliko 
zanimivega, predvsem pa po
skrbeli za nova prijateljstva in 
izmenjavo izkušenj.

TM
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PGD Leskovec ob 80-letnici z novim gasilskim vozilom
PGD Leskovec uresničuje svoje zadane 

cilje in se že pripravlja na velik dogodek, 
praznovanje 80. obletnice delovanja dru
štva in prevzem novega gasilskega vozila 
GVC 24/50. Verjetno vsi krajani opažate, 
da smo gasilci PGD Leskovec izredno 
aktivni, še posebej v teh mesecih, ko tečejo 
priprave na osrednji dogodek praznovanja 
in prevzem novega vozila. In res je, da 
skoraj ni dneva, ko ne bi bila odprta vrata 
našega gasilskega doma in da se v njem ne 

bi kaj dogajalo.
Pravkar gresta h koncu velika investicija 

in veliko delo, kajti gasilci smo se lotili 
izgradnje novih sanitarij, umivalnice in 
sušilnice. Obnavljamo vse tri garaže za 
vozila, celotno gasilsko orodišče, garderobe 
operativcev, med garažami pa smo naredili 
prehode. Zraven vsega napornega dela in 
požrtvovalnosti, nam novo voljo in veselje 
do dela prinaša vesela novica, da bo z za
četkom poletja v naši garaži novo gasilsko 
vozilo GVC 24/50. Izdelava in dobava po
teka po predvidenem planu, saj smo v me
secu marcu v Leskovec pripeljali podvozje 
za gasilsko vozilo, pravkar pa potekata 
izdelava nadgradnje in opremljanje vozila. 
V začetku poletja bo v Leskovcu priprav
ljeno novo gasilsko vozilo, svečana predaja 
vozila svojemu namenu in praznovanje 80. 
obletnice društva pa bo 6. septembra.
Z vsemi temi investicijami pa so povezana 

tudi finančna sredstva, ki jih mora zagoto
viti naše društvo. Zato gasilci prosimo za 
pomoč, da lahko potem pomagamo drugim,

kadar so naše pomoči potrebni. Obračamo 
se tudi na naše krajane, ki jim zagotavljamo 
požarno varnost, njih in njihovo premoženje 
varujemo, rešujemo ter zagotavljamo oskrbo 
s pitno vodo, kjer je to in še bo potrebno.

Spoštovani občani in krajani!
V mesecu maju smo vas pisno obvestili 

in vam podrobneje predstavili omenjeno 
investicijo ter vas zaprosili, da nam finanč
no pomagate. Od nikogar ne zahtevamo

določenega zneska, ampak vas samo pro
simo, da nam pomagate po svojih močeh. 
Z vašo pomočjo bomo uresničili skupni cilj 
in tako skupaj pripomogli k večji požarni 
varnosti naših občanov, krajanov, kraja 
in imetja!

Z gasilskim pozdravom NA POMOČ!

Peter Jagarinec,
predsednik PGD Leskovec

Roparji na domu
Ker je pred nami čas dopustov in s tem povezana naša odsotnost z domov, vam dajemo nekaj napotkov, 

kako se zaščiti pred morebitnim ropom ali vlomom v hišo ali stanovanje.
V Sloveniji narašča število hišnih ropov, ki 

so izvedeni na nasilen in dobro pripravljen 
način. Storilci žrtve vnaprej izbirajo in ob
jekte predhodno skrbno opazujejo. Napadi 
so običajno izvedeni na nič hudega sluteče 
ljudi v njihovih hišah ali stanovanjih. Ro
parji uporabljajo telesno silo, grožnje, razne 
nevarne predmete in orožje ter tako žrtev 
prisilijo, da pove, kje hrani gotovino in 
dragocenosti.
Pri hišnih ropih gre za hudo nasilje, pri 

katerem storilci delujejo v skupinah, so 
zamaskirani in oboroženi, žrtev zvežejo, ji 
grozijo z orožjem in se nenavadno dolgo za
držujejo v prostorih. Očitno je, da poznajo 
razmere v objektih, da v nekaterih primerih 
celo vedo, kje so skriti prihranki, da ropajo 
na domovih starejših ljudi in žensk, ki se

niso sposobne braniti.

Svetujemo vam:
• Večjih vsot gotovine ni modro skrivati 

doma. Najbolj zanesljiv naslov za hrambo 
je banka.

• Če se kljub temu odločite, da določeno 
vsoto gotovine hranite na “skritem” me
stu doma, tega nikomur ne zaupajte. Krog 
tistih, ki vedo za skrivališče, naj bo čim 
manjši.

• Priporočljivo je, da si vgradite zidni ali 
pohištveni trezor.

• Če posojate gotovino prijateljem in znan
cem, naj za to ve čim manj ljudi; vhodna, 
stranska, kletna in garažna vrata naj bodo 
vedno zaklenjena in opremljena s kako
vostno ključavnico in varnostnim ščitom.

Pomembne so tudi dodatne ključavnice.
• K varnosti prispevajo tudi rolete in kako-
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vostna okenska zapirala, saj otežujejo in 
zadržujejo dostop vlomilca v vaš dom.

• Stranska, balkonska, kletna vrata in vrata 
teras naj bodo zaklenjena, ne puščajte 
jih priprtih ali celo odprtih, tudi ko ste le 
kratek čas zdoma.

• Ključev ne puščajte v poštnih nabiralnikih, 
pod predpražnikom, v cvetličnih lončkih, 
na okenskih policah ali v drugih “skriva
liščih”.

• Pred vhodnimi vrati naj bo vedno ustrezna 
razsvetljava, da lahko vidite, kdo je pred 
vrati. Zelo priporočljiva je senzorska luč.

• Na notranji strani vrat imejte vgrajeno 
verižico. Vrata odprite le ob zataknjeni 
verižici.

• Preden odprete vrata, poglejte skozi ku
kalo ali pa se po domofonu oziroma s 
pogledom skozi okno prepričajte, kdo je 
pred vrati.

• Če v bližini svojega doma opazite neznane
osebe, jih vprašajte, koga iščejo oziroma 
jim dajte vedeti, da ste jih opazili.

• Alarmne naprave so pomemben element 
varnosti pred vlomilci, roparji in nasilne
ži, zato jih policija priporoča.

TUJA NESREČA - TUJA SKRB!
Od vseh nesreč najlažje prenašamo 

tujo.
Naslednji ste na vrsti vi - ali pa tudi ne, 
Ukrepajte pravočasno - zavarujte sebe 

in svoj dom.

• Policija posebej opozarja: Ne poskušajte 
sami prijeti vsiljivca, zlasti če ste telesno 
šibkejši. Takoj pokličite policijo!

Miran Brumec, 
vodja policijskega okoliša

Varnost na območju Občine Videm v letu 2007
1. Preprečevanje, odkrivanje in 
preiskovanje kriminalitete
Na področju kriminalitete v občini Videm 

ni zaznati bistvenih sprememb v strukturi 
kaznivih dejanj. Kvantitativno je število 
zaznanih kaznivih dejanj v upadu, saj smo 
zaznali 75 (86) kaznivih dejanj, pri čemer 
smo uspeli povečati stopnjo preiskanosti 
kaznivih dejanj iz 68,5 % v letu 2006 na 
75,47 % v letu 2007.
Še posebej velja poudariti preiskanost KD 

zoper premoženje, saj smo od skupno 13 
KD velikih tatvin uspešno preiskali 12 teh 
kaznivih dejanj, od 22 kaznivih dejanj na
vadnih tatvin pa smo preiskali 12 tovrstnih 
kaznivih dejanj.
V letu 2007 smo na območju občine Videm 

od skupno 75 kaznivih dejanj obravnavali 
44 (45) kaznivih dejanj zoper premoženje, 
od tega 22 (18) navadnih tatvin, 13 (13) ve
likih tatvin, 3 (3) kaznivih dejanj goljufije, 1 
(0) kaznivo dejanje zatajitve, 5 (7) kaznivih 
dejanj poškodovanja tuje stvari. Nadalje 
smo obravnavali 9 (13) kaznivih dejanj 
zoper človekove pravice in svoboščine, in 
sicer 9 (13) KD ogrožanja varnosti, 5 (10) 
kaznivih dejanj zoper življenje in telo, 
od tega 5 (7) kaznivih dejanj lahke tele
sne poškodbe, 4 (3) kazniva dejanja zoper 
človekovo zdravje in sicer 3 kazniva deja
nja neupravičene proizvodnje in prometa 
z mamili in 1 kaznivo dejanje omogočanje 
uživanja mamil, 1 (0) kaznivo dejanje zoper 
delovno razmerje in socialno varnost, 1 (2) 
kaznivo dejanje zoper gospodarstvo, to je 
kaznivo dejanje zlorabe položaja in pravic 
po 244. členu KZ, 1 (0) kaznivo dejanje 
zoper pravni promet - ponarejanje listin, 2 
(0) kaznivi dejanji zoper uradno dolžnost, 
javna pooblastila, od tega 1 kaznivo dejanje 
jemanja podkupnine in 1 kaznivo dejanje 
kršitev človeškega dostojanstva z zlorabo 
uradnega položaja, 8 (3) kaznivih dejanj 
zoper javni red in mir, od tega 4 (3) kazniva 
dejanja nasilništva, 1 kaznivo dejanje pre
prečitve uradnega dejanja uradni osebi in

1 kaznivo dejanje nedovoljene proizvodnje 
in prometa orožja ter razstrelivih snovi in 2 
kaznivi dejanji zlorabe znamenj za pomoč, 
nevarnost.
Veliko truda smo vložili v preprečevanje 

kaznivih dejanj s področja prometa s pre
povedanimi drogami, kjer pa nam je v pri
merjavi z letom 2005, ko tovrstnih kaznivih 
dejanj nismo zaznali, v letu 2006 uspelo 
preiskali 3 tovrstna kazniva dejanja, v letu 
2007 4 kazniva dejanja s tega področja, pri 
katerih smo zasegli tako mehke kot tudi 
trde droge.

2. Vzdrževanje javnega reda in 
zagotavljanje splošne varnosti 
ljudi in premoženja
S skupno oceno dela in stanja na področju 

vzdrževanja javnega reda in splošne var
nosti ljudi in premoženja smo zadovoljni. 
Kršitve na območju občine Videm so v 
rahlem upadu, v rahlem upadu pa so tudi 
kršitve Zakona o prekrških zoper javni red 
in mir.
V letu 2007 smo obravnavali skupaj 95 

kršitev (116), kar predstavlja 12,21-odstot
ni upad kršitev. Na področju Zakona o 
prekrških zoper javni red in mir smo ob
ravnavali 80 (84) kršitev ali 5 % manj kot v 
primerjalnem obdobju. Posebno pozornost 
so policisti med obravnavanjem kršitev jav
nega reda namenili družinskemu nasilju, saj 
smo v tem segmentu 4 (2) osebam izrekli 
ukrep prepovedi približevanja osebi in tako 
pred družinskim nasiljem zaščitili osebe, 
nad katerimi seje s strani partnerja izvajalo 
nasilje.
Od skupnega števila obravnavanih kršitev 

jih je bilo največ storjenih v stanovanju, in 
sicer 54 (64), sledijo pa kršitve na javnem 
kraju in javnih prireditvah (cesta, trg, go
stinski lokal) 37 (24).
Obravnavali smo še 1 kršitev Uredbe o pre

povedi vožnje z vozili v naravnem okolju, 
2 (7) kršitvi Zakona o eksplozivih, 2 (2) 
kršitvi Zakona o nadzoru državne meje, 4

(6) kršitve Zakona o orožju, 1 (2) kršitev 
Zakona o osebni izkaznici, 3 (1) kršitve 
Zakona o proizvodnji in prometu s prepo
vedanimi drogami in 1 (2) kršitev Zakona 
o tujcih.
V letu 2007 smo nadaljevali z načrtnim 

delom in ukrepi zoper kršitelje in organi
zatorje javnih prireditev, povečali smo tudi 
aktivnosti preventivnega dela VPO in osta
lih policistov ter dosegli, da so se kršitve 
na javnih prireditvah in v gostinskih lokalih 
občutno zmanjšale iz 24 v letu 2006 na 15 v 
letu 2007. Posredno smo pri organizatorjih 
dosegli povečanje njihove aktivnosti na 
področju varovanja prireditev in s tem tudi 
pripomogli k boljši javni varnosti.
V letu 2007 smo na območju občine Videm 

obravnavali skupaj 5 (15) dogodkov, od 
tega 2 požara, 2 nenadni smrti in razpisali 
iskanje za 1 pogrešano osebo.

3. Zagotavljanje varnosti cest
nega prometa
Prometnovamostne razmere na območju 

občine Videm so glede na posledice in 
število prometnih nesreč ugodnejše, kot v 
zadnjih letih, saj smo v obdobju zadnjih 
3 let konstantno opažali tako zmanjšanje 
skupnega števila prometnih nesreč, kakor 
tudi zmanjšanje posledic v prometnih ne
srečah, kot so umrli ali telesno poškodovani 
udeleženci, saj v letu 2007 prometne ne
sreče s smrtnim izidom nismo obravnavali, 
v letu 2006 pa sta se na območju občine 
Videm zgodili 2 prometni nesreči, v katerih 
sta 2 osebi umrli.
Skupaj seje v letu 2007 na območju občine 

Videm zgodilo 78 (99) prometnih nesreč, in 
sicer seje 55 (60) prometnih nesreč zgodilo 
v naselju, 23 (39) pa izven naselja. Pri tem 
smo obravnavali 39 prometnih nesreč s tele
snimi poškodbami, od tega 3 s hudo telesno 
poškodbo, v kateri so bile 4(1) osebe hudo 
telesno poškodovane, in 36 (45) prometnih 
nesreč z lahko telesno poškodbo, v katerih 
je bilo 57 (76) oseb lahko telesno poškodo-
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vanih. Prav tako smo obravnavali 39 (51) 
prometnih nesreč z materialno škodo, v 
katerih je bilo udeleženih 146 (111) oseb.
Pri nadzoru cestnega prometa, kamor prav 

tako prištevamo ukrepe policistov PP Ma
ribor in PP Ptuj je bilo ugotovljenih 1981 
(1860) kršitev cestnoprometnih predpisov. 
Podali smo 234 (300) obdolžilnih pred
logov na Okrajno sodišče Ptuj, oddelek za 
prekrške, izrekli 1540 (1218) glob, 3 (130) 
kršitelji so bili predlagani v hitri postopek 
pri prekrškovnem organu na PP Podlehnik, 
zaradi lažjih CPP kršitev pa je bilo izrečenih 
193 (212) opozoril.
Nepravilna stran in smer vožnje sta bili naj- 

pogostejši vzrok prometnih nesreč, in sicer 
v 24 primerih, sledijo jima neupoštevanje 
pravil o prednosti (20), vožnja z nepri
lagojeno hitrostjo (13) in premiki z vozilom 
(8). Največ prometnih nesreč se je zgodilo 
v soboto, petek in sredo, in sicer med 14. in 
18. uro ter med 19. in 23. uro.
Izvedli smo načrtovan poostren nadzor nad 

prevozi otrok v sodelovanju s policisti Pro
metne policije Maribor in izvedli tudi po
samezne prometne akcije (Veriga, Morska 
deklica, Varnostni pas - vez z življenjem, 
Hitrost ubija, Stopimo iz teme, itd.), Tudi 
v lanskem obdobju smo največjo pozornost 
namenili urejanju in kontroli prometa na 
glavni cesti G1-9 Haj dina-Gruškovj e in na 
regionalni cesti štev. 690, odsek 1235 Tr- 
žec-Leskovec, kjer je v preteklosti prihajalo 
do naj hujših prometnih nesreč.
Na tukajšnji policijski postaji smo izdelali 

načrt aktivnosti policistov v zvezi z iz
vajanjem nalog v poletni in zimski turistični 
sezoni, v okviru katerih smo izvajali aktiv
nosti na glavni in na vseh ostalih turističnih 
cestah. Delo policistov v času turistične se
zone je potekalo po zato posebej izdelanem 
opomniku, v katerem so bile navedene vse 
naloge in aktivnosti za izvajanje varnosti in

___Stran 48___________

tekočega odvijanja cestnega prometa.

4. Nadzor državne meje in izva
janje predpisov o tujcih
S področja nadzora državne meje in iz

vajanja predpisov o tujcih, je bil ugotovljen 
upad ilegalnega prehajanja državne meje, na 
celotnem območju PP pa porast. Naloge smo 
izvedli z različnimi oblikami in metodami 
dela, ki smo jih izvajali na podlagi načrtov 
dela, v sodelovanju s policisti konjeniki 
in vodiči službenih psov. Ocenjujemo, da 
uspešno obvladujemo problematiko in varu
jemo državno mejo z Republiko Hrvaško. 
Pri varovanju državne meje smo ugotovili 

3 (4) kršitve ilegalnega prehajanja državne 
meje, pri katerih smo prijeli 27 oseb, ki so 
ilegalno prestopile državno mejo z Repu
bliko Hrvaško. Pri varovanju državne meje 
smo ugotovili še 1 (2) kršitev Zakona o 
tujcih in 2 (2) kršitvi določil Zakona o nad
zoru državne meje. Kršitev nedotakljivosti 
državne meje, mejnih incidentov ali drugih 
kršitev nismo obravnavali. Pri poostrenih 
nadzorih, povezanih z delom in zaposlova
njem tujcev, smo poostrene nadzore izvedli 
v sodelovanju z delovnim inšpektorjem, 
kršitev nismo zaznali.

5. V skupnost usmerjeno poli
cijsko delo
Aktivnosti, ki smo jih načrtovali in izvajali, 

smo na področju v skupnost usmerjenega 
policijskega dela ustrezno evidentirali v 
obliki uradnih zaznamkov oziroma z vnosi 
v računalniške evidence.
V začetku leta 2007, kakor tudi pred tu

ristično sezono, smo opravili razgovore z 
odgovornimi osebami na poštah Leskovec, 
Videm, NKBM Videm in drugimi finančni
mi institucijami na območju občine Videm.
V razgovorih smo vse pristojne opozorili 
na samozaščitne ukrepe. Posebej smo jih

opozorili na samozaščitno obnašanje in rav
nanje delavcev v primeru ropov in drugih 
kaznivih dejanj. Prav tako smo jih opo
zorili na ravnanje s signalno varnostnimi 
napravami.
V zvezi problematike drog med mladimi, 

vrstniškega nasilja in seznanjanja s cestno
prometnimi predpisi smo v OS Videm in 
podružničnih OŠ Leskovec in Sela izvedli 
več predavanj.
Preventivne aktivnosti na področju cest

nega prometa smo izvajali sami in v so
delovanju z lokalnimi skupnostmi oziroma 
SPVCP, kjer smo izvedli preventivne akcije 
Stopimo iz teme, Varna šolska pot, Var
ne šolske počitnice, Natakar, taksi prosim, 
Bistro glavo varuje čelada in Varnostni pas 
— vez z življenjem.
Ob koncu šolskega leta 2006/2007 smo 

ob odhodu na zaključne izlete opravljali 
preventivne preglede avtobusov. Ob za
četku šolskega leta 2007/2008 smo izvedli 
preventivno akcijo Varna šolska pot. Med 
rednim delom smo javnost in udeležence 
v cestnem prometu seznanjali z vsebinami 
in namenom določene preventivne akcije, 
tako da smo delili tematske zloženke, kakor 
tudi napisali več člankov za lokalno glasilo 
občine Videm Naš glas.
Na področju preventivne dejavnosti na 

področju mejnih zadev in tujcev smo redno 
seznanjali posameznike in podjetja, ki spre
jemajo tujce na prenočevanje z obveznostjo 
pravilnega vodenja evidenc in jim nudili 
ustrezno strokovno pomoč. Policiste iz sku
pine za nadzor državne meje smo z razpo
redom dela odrejali na delo skupaj z VPO s 
ciljem, da se čim bolje spoznajo z lokalnim 
prebivalstvom in vzpostavijo čim pristnejše 
stike. Pri tem smo si pomagali z zloženko 
Sodelovanje - pomoč - zaupanje, ki smo jo 
v preteklem letu tudi delili prebivalcem ob 
državni meji.

Klopi

Svetuje Milanka Furek, mag. farm. (AZ)

Čeprav je v javnosti izoblikovan veliko 
večji strah pred kačami kot klopi, so po sta
tističnih podatkih klopi veliko nevarnejši. 
Za posledicami ugrizov okuženih klopov je 
namreč umrlo več ljudi.
Zmotno je mišljenje, da nas klop lahko 

ugrizne le v gozdu. Pogosto prežijo na 
nas na jasah, v parkih, na vrtu, na hišnih 
ljubljenčkih in celo na mestnih zelenicah. 
Najraje se zadržujejo v svetlih listnatih goz
dovih z veliko podrasti in odpadlega listja. 
Aktivni postanejo spomladi, ko se otopli 
(marca) in delujejo do jeseni (običajno do 
oktobra). Na površino kože se prisesajo 
z zobci, ki se nahajajo na sprednjem delu

njihovega telesa.
Klopi prenašajo povzročitelje nevarnih bo

lezni. V našem okolju sta najpomembnejši 
klopni meningoencefalitis in lymska bore
lioza. Bolezenski znaki klopnega menin- 
goencefalitisa so podobni gripi. Najprej je 
bolnik utrujen, počuti se splošno slabo, ima 
bolečine v mišicah, vročino in glavobol. 
Znaki izginejo že v nekaj dneh. Pri približno 
tretjini okuženih pa se kmalu ponovijo v 
hujši odliki - slabost in bruhanje, izjemno 
močni glavoboli in visoka vročina. Nujen 
je takojšnji obisk zdravnika. Za klopni me
ningoencefalitis obstaja cepivo. Cepljenje 
se praviloma izvede v jesenskih in zimskih

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM - JUNIJ 2008



mesecih, ponoviti pa gaje potrebno trikrat. 
Okužbo z boreliozo je mogoče najprej pre

poznati po značilnih spremembah na koži 
na mestu ugriza okuženega klopa. Po nekaj 
tednih nastane značilna rdečica - v osred
njem delu zbledi, pojavi se kolobar. Lymska 
borelioza se kaže kot prizadetost srca in 
živčevja, v zadnjem stadiju pa tudi sklepov. 
Proti boreliozi ni cepiva, zato morate mesto 
ugriza opazovati več tednov in pri pojavu 
rdečine čim prej obiskati zdravnika, da vam 
predpiše ustrezne antibiotike.
V gozd se odpravimo primemo oblečeni.

Oblačila naj bodo iz gladkih materialov, 
kjer je verjetnost oprijemanja veliko manj
ša. Nosimo dolge hlače, srajco z dolgimi, 
zapetimi rokavi, škornje, pokrivala. Oblači
la naj bodo svetla, da klopa takoj opazimo 
in odstranimo. Uporabljajmo repelente, ki 
z vonjem odganjajo klope. Nanesemo jih 
zlasti na obleko in čim manj na kožo. Za 
odganjanje klopov lahko uporabimo tudi 
elektronske odganjalce klopov. Po prihodu 
domov se takoj oprhamo in temeljito pregle
damo celo telo. Oblačila, ki smo jih nosili, 
damo v pranje.

Prisesanega klopa moramo čim prej od
straniti. Primemo ga s pinceto ali nohti in 
previdno zavrtimo, odsvetuje pa se od
stranjevanje z oljem. Po odstranitvi mesto 
ugriza razkužimo in ga pozorno opazujemo 
vsaj mesec dni.
Bodite previdni, upoštevajte preventivne 

ukrepe in se predvsem podrobno preglejte 
po prihodu iz narave. Naj vam drobceni 
zajedavci ne pokvarijo čudovitih izletov!

Milanka Furek, mag. farm,
Lekarne Ptuj - Lekarna Majšperk

Varno in zdravo na soncu
Prvi močnejši sončni žarki nas spomnijo 

na počitnice, poletje in na potrebno zaščito 
naše kože pred njihovimi škodljivimi vplivi. 
Vendar imajo sončni žarki tudi pozitivne 
učinke na človeški organizem. Že 15 minut 
sonca dnevno zadošča za nastanek zadostne 
količine vitamina D v naši koži. Zdravo son
čenje lahko izboljša imunske sposobnosti 
organizma. Da bi lahko izkoristili pozitivne 
učinke sonca, se moramo hkrati izogniti nje
govim negativnim učinkom. Zadrževanje v 
senci, ustrezna obleka, pokrivalo in sončna 
očala ter varovalni pripravki za sončenje so 
najpomembnejša zaščita pred negativnimi 
posledicami izpostavljenosti soncu. 
Prekomerna izpostavljenost sončnim žar

kom namreč povzroča zgodnje in pozne 
posledice. Zgodnje posledice so opekline in 
preobčutljivostne reakcije (alergije), pozne 
posledice so prezgodnje staranje kože in 
kožni rak ter njegove predstopnje. Ob iz
postavljenosti soncu najprej čutimo toploto. 
To so infrardeči žarki (IR). Ultravijolični 
(UV) žarki pa so tisti, ki povzročajo sončne 
opekline.
UVB žarki ne prodirajo globoko v kožo, 

povzročijo pa opekline in so odgovorni za 
pigmentacijo kože. UVA žarki prodirajo v 
globlje plasti kože, povzročajo pojav alergij 
in so odgovorni za staranje kože. Alergija 
na sonce se kaže kot rdeče bunčice oziroma 
mozoljčki, lahko pa tudi kot večje pordele 
površine. Koža močno srbi. Največkrat je 
prizadeta koža dekolteja, rok, hrbtne strani 
dlani, nog in obraza. Večje tveganje za 
nastanek alergije predstavljajo pripravki, ki 
vsebujejo dišave, konzervanse in organske 
UV filtre.
Opozoriti velja še na to, da številna zdravila 

povzročajo preobčutljivost kože na sonce.
Nekaj osnovnih navodil za varno son

čenje:
- na sonce se privajajmo počasi;
- izogibajmo se opoldanskemu soncu, to je 

med 11. in 16. uro;

- uporabimo ustrezno zaščito pred soncem, 
ki vsebuje dovolj visok zaščitni faktor in 
nas varuje tako pred UVA kot pred UVB 
žarki;

- pred soncem nas dobro zaščitijo oblačila, 
izdelana iz svetlih, gosto tkanih vlaken, 
pokrivalo in očala z UV filtrom;

- sonce nas doseže tudi v senci dreves in pod 
senčnikom ter pri oblačnem vremenu, zato 
tudi takrat uporabimo zaščitne pripravke 
za sončenje;

- bolnikom, ki imajo veliko pigmentnih zna
menj, se izpostavljenost soncu odsvetuje;

- bolniki z raznimi kožnimi obolenji naj se 
glede izpostavljenosti sonca posvetujejo 
s svojim zdravnikom oziroma dermatolo
gom. Nekatere bolezni sončenje poslabša, 
pri nekaterih pa zmerna izpostavljenost 
soncu deluje blagodejno;

- osebe z večjim tveganjem za razvoj kož
nega raka (delavci na prostem, ljudje z 
velikim številom pigmentnih znamenj, 
ljudje z rdečimi lasmi in zelo svetlo poltjo, 
ljudje, ki so se že zdravili zaradi kožnega 
raka ...) naj izpostavljene dele kože ščitijo 
skozi vse leto.

Ko izbiramo primerno zaščitno sredstvo
pred soncem, bodimo pozorni na na
slednje:
- izdelek naj vsebuje visoko UVB in UVA 

zaščito. Višina zaščite mora biti ustrezno 
označena na embalaži. Izdelki so označeni 
z UV faktorjem - ta pomeni, da smo za
ščiteni lahko tolikokrat dlje na soncu brez 
vidnih posledic v primerjavi s sončenjem 
brez uporabe zaščitnega pripravka. Izberi
mo zaščitni faktor 15 ali več, odvisno od 
naše polti. Zelo občutljivim osebam bo iz
biro svetoval že dermatolog, vsem ostalim 
pa bomo ustrezno svetovali v lekarni;

- izberemo primemo teksturo izdelka. Za 
osebe z alergijo na sonce so bolj primerne 
gel oblike, ki ne vsebujejo maščob;

- izbran izdelek naj bo fotostabilen in od
poren proti vodi;

- preverimo rok uporabe izdelka. Sredstvo 
za zaščito pred soncem, ki smo ga že 
odprli in uporabljali preteklo leto, nam ne 
zagotavlja ustrezne zaščite pred soncem. 

In še nasveti za pravilen nanos sredstev
za zaščito pred soncem:
- nanesemo jih vsaj 30 minut pred izpo

stavljanjem soncu in pozneje vsaki dve uri 
ter po vsakem kopanju;

- nanašamo jih enakomerno in v dovolj 
debeli plasti;

- posebej zaščitimo ustnice, veke in uhlje;
- v bližini površin, ki odbijajo sončno sve

tlobo (voda), prejemamo dodano, posredno 
sevanje. Zato je npr. na čolnu ali jadrnici 
potrebno uporabiti zaščitne izdelke z zelo 
visokim faktorjem.

Posebno pozornost namenimo otrokom. 
Koža otrok je nežna in občutljiva, otroci še 
nimajo vzpostavljenih zaščitnih mehaniz
mov. Zato otrok do enega leta starosti sploh 
ne izpostavljamo soncu, otroke do drugega 
leta starosti pa zelo malo (zjutraj in pozno 
popoldan). Ob tem jih moramo zaščititi s 
pripravki z zelo visokim zaščitnim faktor
jem. Otrokom so namenjeni posebni zaščit
ni pripravki, ki so praviloma brez dodanih 
dišav in konzervansov (ti dražjo kože) in so 
fotostabilni, odporni proti vodi, potenju in 
novejši pripravki tudi proti pesku. O izbiri 
izdelka se posvetujte s farmacevtom.
Če ste že imeli težave z alergijo na sonce, 

upoštevajte navodila zdravnika. Možna je 
uporaba zdravil, tako v obliki kreme ali 
gela, ki ublaži srbenje, kot tudi v obliki 
tablet. Pojavu alergije se lahko izognete s 
pravočasno uporabo omenjenih zdravil. Če 
se vam alergija pojavi prvič, je najbolje, 
da poiščete zdravniško pomoč. Nekatera 
zdravila pa so na voljo tudi brez recepta v 
lekarnah.
Kaj storiti pri sončnih opeklinah?
Opekline povzročijo UVB žarki. Reakcija, 

ki jo opazimo kot rdečino, oteklino, bole
čino in pekoč občutek, se pojavi 30 minut
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po sončenju, najmočneje pa je izražena šele 
po 12 do 24 urah. Ta zakasnela reakcija nas 
zavede, da se ne zaščitimo ali umaknemo s 
sonca. Takoj, ko opazimo pordelo kožo, se 
umaknemo s sonca in se ne izpostavljamo, 
dokler se opeklina ne pozdravi. Za blažje 
opekline se priporoča uporaba indiferentnih 
krem ali losjonov, ki pogosto vsebujejo

pantenol in kožo intenzivno vlažijo. Kožo 
tudi hladimo. Hujše opekline pokrijemo 
s hladnimi obkladki in se odpravimo k 
zdravniku.
Tudi po zmernem izpostavljanju soncu 

je naša koža utrujena in izsušena. Da ji 
povrnemo vlago in elastičnost, uporabimo 
primerne izdelke za nego. Koža je največji

in najbolj občutljiv ter izpostavljen organ 
našega telesa. Zato je prav, da ji v obdobju, 
ko smo izpostavljeni UV sevanju, posveti
mo posebno skrb in nego. Koža bo ostala 
zdrava in naše počutje bo dobro.

Milanka Furek, mag. farm.,
Lekarne Ptuj - Lekarna Majšperk

Modelarsko društvo Tržeč organiziralo tekmo
Člani modelarskega društva Tržeč so 

tudi letos v aprilu pripravili tekmovanje 
Z modeli vojaških letal iz II. svetovne 
vojne za nacionalni pokal. Zbralo se je 19 
tekmovalcev, od tega tudi dva iz Avstrije. 
Vreme, ki je ključnega pomena, je bilo 
odlično, malo je nagajal le JZ veter, ki pa 
ni bistveno zmedel tekmovalcev. Gledalci 
so videli kar nekaj zanimivih in napetih 
bojev, 26 odrezanih trakov in kar nekaj 
polomljenih modelov.

Modelarsko društvo Tržeč je nastopilo s 
šestimi tekmovalci, od katerih seje najbolje 
odrezal Mišo Rakuša z osvojenim tretjim 
mestom, drugi je bil Peter Buchberger, 
zmagovalni pokal pa je odnesel Srečo Žni
darčič. Čestitke vsem tekmovalcem, hkrati

pa zahvala vsem, ki so nam pomagali pri 
izvedbi tekmovanja.

JJ

Zgoraj: model
Desno: Tekmovalci med bojem

Novo vodstvo NK Tržeč
Športno društvo Tržeč je 15. marca iz

vedlo skupščino, na kateri so izvolili novo 
vodstvo. Formirali so nov 15-članski od
bor, nadzorni odbor in disciplinsko komi
sijo. Predsednik društva je postal Dušan 
Serdinšek, ki mu bosta kot podpredsednika 
pomagala Bojan Emeršič in Miran Selak, 
tajniške posle pa bo opravljala Mateja 
Kirbiš. Za predsednika nadzornega od
bora je bil izvoljen Boštjan Hliš, disciplin
sko komisijo bo vodil Danilo Turk, Alojz 
Emeršič pa je bil imenovan za gospodarja 
ŠD Tržeč.

Nov v nogometnem klubu je tudi trener 
Zlatko Klinc, ki je začel priprave s člansko 
ekipo že v februarju. V pripravljalnem ob
dobju so odigrali pet tekem, dobro delo pa 
se je poznalo v ligaškem delu tekmovanja, 
kjer so dosegli šest zaporednih zmag, dva 
remija in le en poraz. Tako so se povzpeli 
iz zadnjega mesta in na koncu osvojili 
četrto mesto. Pri mlajših selekcijah je tudi 
viden napredek, saj so se uspeli dogovoriti 
za sodelovanje z NK Videm. Tako mlajše 
selekcije skupno delujejo pod vodstvom 
Mirana Selaka.
Veteranska ekipa je uspešno nastopala v 

ligi veteranov, kjer pa veliko vlogo igra 
druženje ob prijetnih vonjavah z žara. V

prihodnje si želijo še bolj kakovostnega 
dela, predvsem v članski ekipi, zato se na
meravajo v prestopnem roku okrepiti tudi z 
novimi igralci, kar bi prav gotovo prineslo 
nove dosežke in uspehe.
Za skupni uspeh pa se zahvaljujejo svojim 

sponzorjem: baru Osmica, okrepčevalnici 
Majolka - Bosch servis, papirnici Papirus 
in kleparstvu Drevenšek, kakor tudi vsem

donatorjem in navijačem, ki so jih bodrili 
skozi vso sezono.
Kakor pa je v navadi že nekaj let, sledi še 

tekma s člani ekipe družine Emeršič, kjer 
je resda v ospredju nogomet, le rezultat ni 
tako pomemben. Ali pač? Skratka, vabljeni 
vsi ljubitelji nogometa, za pijačo in jedačo 
pa bo tudi poskrbljeno.

JJ
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Krajani Velike Varnice obiskali Postojnsko jamo
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Mateja Vidovič je takole opisala njihov izlet...

Udeleženci izleta v Postojnsko jamo

Zaradi prehitrega tempa življenja ljudje 
mnogokrat pozabimo nase. Pozabimo na 
počitek, zabavo, druženje ... Zato smo se 
tudi v Veliki Varnici odločili, da se odpravi
mo na enodnevni izlet v Postojnsko jamo in 
arboretum Volčji potok ter preživimo nekaj 
prijetnih uric v znamenju druženja in dobre 
volje. Že zgodaj zjutraj smo se z avtobusom 
odpravili na pot. Da smo Vamičani veseli 
ljudje, je bilo čutiti takoj po odhodu, saj so 
se kljub jutranji uri zaslišali zvoki harmoni
ke in kmalu seveda tudi petje. Ob takšnem 
vzdušju je tudi pot do Postojne hitro minila. 
Najprej smo si ogledali Predjamski grad, 
takoj zatem pa še Postojnsko jamo, ki nas ni 
pustila ravnodušnih in nas je očarala s svojo 
lepoto. Seveda so vse te aktivnosti povzro
čile, da smo se kar z veseljem okrepčali z 
dobrotami, ki so jih za nas pripravile naše 
gospodinje. Ob tem smo se še malo zabava
li in pripravili krst avtobusa, saj nas je šofer 
Ivan Pernek ta dan popeljal na izlet s popol
noma novim vozilom. Seveda smo obema 
zaželeli srečno vožnjo, nato pa se odpravili 
proti arboretumu Volčji potok. Ogled smo 
zaradi muhastega aprilskega vremena malo 
skrajšali, ker so nas pozdravile prve dežne 
kaplje. Toda to ni spremenilo našega razpol

oženja, ki se je nadaljevalo v Frankolovem, 
v gostišču Medved ob dobri hrani in pijači. 
Pa tudi naši štirje harmonikarji niso bili 
od muh. Ob polnoči, ko smo se vrnili v 
Varnico, smo utrujeni povzemali preživeti 
dan, ki je bil izredno lep in bo ostal v naših

spominih. Pa tudi to, da smo spoznali del 
naše lepe dežele, čeprav še vedno velja, da 
je doma naj lepše.

JJ

Barka Nada že pluje po ptujskem jezeru
Koliko dobrih zamisli, truda in never

jetne volje je potrebno, da izdelaš čisto 
pravo leseno barko, najbolje ve Srečko 
Golob iz Pobrežja, ki se je tega zahtevnega 
»projekta« loti! kar z lastnimi rokami. 
Ideja je povsem njegova, pri delu pa sta 
mu pomagala tast Slavko Kolednik in sin

Niko Golob. Vsi trije so zdaj tudi skrbniki 
družinske barke.
Barka je povsem lesena, izdelana je iz 

hrastovega lesa, dolga je 6,02 metra, široka 
2 metra, prvič pa je po vodi ptujskega jezera 
zaplavala 3. maja letos. Prepoznali jo boste 
po njenem imenu NADA, pravijo, daje tudi

ta barka kot upanje. Tisti, ki so se že peljali 
z njo, pa so zatrdili, da je odličen izdelek, 
zato vse čestitke Srečku in njegovim do
mačim za odlično opravljeno delo.

TM

Ko je Nada prvič odplula na vožnjo po ptujskem jezeru ... (arhiv Golob)

NAŠ GLAS - OBČINA VIDEM -JUNIJ 2008



___Stran 52 ¥

New York in Niagarski slapovi
Mnogi se čez prvomajske počitnice od

pravijo na morje lovit prve vroče sončne 
žarke in okušat slanost morja, nekateri 
pa ta čas izkoristijo za potovanja. Sama 
sem se podala na drugo stran Atlantika v 
New York in na Niagarske slapove, čeprav 
sem videla še veliko več. Ker sem se tako 
daleč odpravila prvič, sem potovala preko 
turistične agencije in s čudovito vodičko, 
ki »v nulo« obvlada Ameriko.
V soboto, 26. aprila, smo se zgodaj zjutraj 

zbrali na Brniku. Bila sem edina s Štajerske, 
pa še na zbor potnikov sem prišla zadnja. 
A nič zato. Vse je teklo gladko. Oddaja 
kovčkov, polet do Dunaja in končno vkr
canje na boeing 767, ki sprejme okrog 210 
potnikov. Polet do New Yorka je trajal devet 
ur, ki pa hitro minejo. Stevardese vas ne
prestano strežejo, malo berete, malo spite, 
malo se sprehajate, da vam noge ne otrdijo, 
malo gledate TV, ki vam nudi pester izbor 
filmov in glasbe različnih zvrsti. Če pa ste 
potnik začetnik, kot sem bila jaz, ves čas na 
internem kanalu spremljaš zemljevid poti 
in direkten prenos dveh kamer na »nosu in 
trebuhu« letala. Leteli smo na višini 11.000 
metrov, s hitrostjo 870 km na uro, zunanja 
temperatura je dosegla največ minus 65 
stopinj Celzija. Pristanek na letališču JFK v 
New Yorku je med potniki sprožil spontan 
aplavz. Vsak potnik je moral skozi kontrolo, 
kjer so vzeli prstne odtise mojih kazalcev, 
me fotografirali in v potni list udarili žig, ki 
mi je dovolil ostati v ZDA teden dni.
Prvi dan smo se nastanili v Savoy Park 

hotelu na 58. ulici, le eno ulico stran od 
Centralnega parka - pljuč tega ogromnega 
mesta, ki nikoli ne spi. Čeprav je časovna 
razlika šest ur, sem takoj padla v njihov čas 
in ritem. Na pozno popoldanskem sprehodu 
smo si ogledali znamenito Peto avenijo s 
Trumpovim nebotičnikom, Rockefellerjev 
center, Times Square, kjer za novo leto 
spuščajo stekleno kroglo, in cerkev sv. 
Patricka.
Drugi dan smo začeli s kontinentalnim 

zajtrkom, kar pomeni, da si sam pripraviš 
kavo ali čaj, vzameš en krof ali rogljič in to 
poješ v svoji sobi. Lastnik hotela je bil Grk, 
ki pa zna srbohrvaščino, zato s sporazume
vanjem ni bilo težav. V dobrih petih urah 
smo z avtobusom prevozili večino Man
hattna, najbolj znanega dela mesta NY, kjer 
živi okrog 2 milijona ljudi, med delovnim 
tednom pa številka naraste na 4 milijone in 
več. Ogledali smo si del Harlema, univerzo 
Columbia, cerkev sv. Johna, ki bo - ko bo 
enkrat dokončana - največja gotska kate
drala na svetu. Pred hotelom Dakota je bil 
ustreljen John Lennon, v Centralnem parku 
preko ceste pa je njemu v čast spominska

Times Square sredi Nev/ Yorka

plošča z napisom »Imagine«. Broadway, 
edina avenija, ki diagonalno prečka otok 
Manhattan, je prepolna gledališč in klubov.
V spodnjem delu otoka je Little Italy, ki 
pa postaja vse manjša, ker se Kitajska 
četrt neprestano širi. Najbolj pretresljiv del 
ogleda pa je vsekakor »Ground Zero«, kjer 
sta nekoč stala znamenita Dvojčka. Človek 
ostane brez besed. Tam bodo v naslednjih 
letih zgradili nove nebotičnike. Veličastna 
je zgradba Združenih narodov, kjer je še 
pred nekaj leti služboval naš predsednik 
DaniloTurk.
V New Yorku ne boste lačni, hrane je 

ogromno, pa tudi poceni. Hrana je okusna, 
a blazno kalorična. Jedli smo predvsem v 
samopostrežnih restavracijah, kjer se pre
hranjuje večina Newyorčanov. Če jih pet 
kuha doma, potem je to že veliko. Tukaj se 
je zunaj in spotoma. Nedeljsko popoldne 
sem preživela v Naravoslovnem muzeju, 
ki je milo rečeno ogromen, najbolj pa so 
me navdušile makete dinozavrov. Sprehod 
skozi Centralni park je tak 
kot v filmih. Ljudje kolesari
jo, tečejo, se sprehajajo sami 
ali s psi. Večer smo izkoristili 
za sprehod do 443 metrov 
visokega Empire State Bu- 
ildinga, najvišje zgradbe v 
New Yorku. Večerni pogled 
s 86. nadstropja je zares ve
ličasten, dvigalo pa izjemno 
hitro, saj je za to pot porabilo 
pičlih 57 sekund.
V ponedeljek smo se vozili 

predvsem s podzemno že
leznico, ker je deževalo. Z 
dnevno karto za 7,5 dolarjev

se lahko neomejeno vozite s podzemno 
in mestnim avtobusom. Peljali smo se na 
skrajno južno točko otoka, od tam pa s tra
jektom na Staten Island, kar je najcenejša 
in najhitrejša varianta ogleda Kipa svobode 
in otoka Ellis. Trajekt je namreč zastonj. 
Pogled na Brooklynski most vas spomni 
na prizore iz številnih filmov. Wall Street 
ali finančni del Manhattna je mesto samih 
poslovnežev. Deluje hladno in nedostopno. 
Pot smo nadaljevali mimo zgradbe Flatiron, 
ki je v obliki likalnika, do 34. ulice, kjer 
je največja in predvsem draga blagovnica 
Macy’s. Sicer pa seje v New Yorku mogoče 
kvalitetno obleči in obuti tudi po nižjih ce
nah. Takoj preko ceste je takšna blagovnica 
Dufly’s. O, da bi imela več denarja in še 
kakšne tri kovčke prostora!
Popoldan sem izkoristila za pohajkovanje 

po mestu, malo s podzemno, še več pa peš. 
Nikakor nisem hotela oditi iz New Yorka, 
ne da bi videla Madison Sqare Garden z 
ogromno dvorano za športne in glasbene 
prireditve, glavno železniško postajo, ki 
je presenetljivo izredno čista, avtobusno 
postajo v dveh nadstropjih, ki naenkrat 
sprejme okrog 1500 avtobusov, notranjost 
cerkve sv. Patricka in muzej voščenih lutk.
V slednjem sem srečala veliko svetovnih 
zvezd - seveda ne živih, ampak voščenih. 
Ko bi vsaj imela še več časa za ogled notra
njosti osrednje knjižnice!
V New Yorku je nemogoče, da bi se iz

gubili, ker so ulice in avenije razporejene 
v obliki šahovnice, vse je dobro označeno, 
ljudje pa prijazni in takoj pripravljeni po
magati. Presenečena sem bila, da so skoraj 
vsi, s katerimi sem se pogovarjala, vedeli, 
kje je Slovenija in kdo so njene sosede. 
Kar razganjalo me je od ponosa! Zvečer 
nas je vodička popeljala do naj znamenitej
še restavracije v Centralnem parku in do 
Lincolnovega centra, ki ga sestavlja šest 
ločenih koncertnih dvoran in gledališč. 
Četrti dan smo se z avtobusom odpravili
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Bela hiša v VVashingtonu D. C.

na skoraj osemurno vožnjo do Niagarskih 
slapov. Avtoceste so široke, urejene, dežela 
je zelena in gozdnata. Skoraj vsaka hiša ima 
vedno izobešeno zastavo, kar priča o njiho
vem odnosu in ponosu do lastne države. 
Niagarski slapovi so sestavljeni iz slapu 

Nevestin pajčolan na strani ZDA in Podkva
stega slapu na kanadski strani. Tam nas je 
najprej pozdravil ledeni dež in temperature 
blizu ničle. Slapove si je potrebno ogledati 
v vsakem vremenu in delu dneva, ker imajo 
tisoč in en obraz. Prelepi so zvečer, ko so 
osvetljeni, in v sončnem vremenu, ko jih 
krasi nešteto mavric. Mestece Niagara Falls 
je stisnjeno ob slapove, njena glavna ulica 
pa z vsemi lučmi in hrupom spominja na 
Las Vegas. Hotel je bil prijeten, vendar 
se sobe prezračujejo le s klimatskimi na
pravami, ker se nobeno okno ne da odpreti 
(bojda zaradi tatov in samomorilcev). Sicer 
pa je v sobi velikanska postelja, odlično 
opremljena kopalnica, čaka vas tudi likalna 
miza z likalnikom in električni čistilec čev
ljev. Samo pritisneš gumb in čevelj podržiš 
k ustreznemu valjčku.
Sredo smo preživeli v Torontu, največjem 

kanadskem mestu, kjer nas je kljub sonč
nemu vremenu zelo zeblo. Kanadčani so 
se sprehajali kar v kratkih hlačah in kratkih 
majicah, jaz pa v bundi s kapuco na glavi! 
Mesto je lepo, sestavljeno iz modernega 
dela z najbolj opaznim CN Tovverjem, na 
katerem je znamenita vrteča se restavracija 
(za en krog porabi 78 minut), ogromne 
dvorane Skydome (Roger Centre) in šte
vilnimi nebotičniki. Med njimi je zgradba 
neke banke, ki je prevlečena z zlatom, ki 
je dober toplotni izolator in se v soncu 
prav nesramno blešči. Na drugi strani pa so 
nižje zgradbe v starem slogu, ki spominja 
na Anglijo. Ker nas je zeblo, smo se greli 
v Eaton Centru, kjer je ogromno trgovin 
in od koder ne smete brez suhih brusnic in 
javorjevega sirupa.
Jezero Ontario, ob katerem je zrasel Toron

to, je večje kot cela Slovenija in spominja 
na morje. Okrog jezera je ogromno vino
gradov in sadovnjakov. Nasploh j e naseljeni 
del pokrajine izjemno urejen, na veliko pa 
se tudi gradi, predvsem vrstne hiše. 
Popoldne smo nameravali z ladjico pod 

slapove, a ladja še ne vozi, pa tudi zima 
je bila letos huda, saj je spodaj še veliko 
snega in ledu. Žal tudi 3D kinodvorana še 
ni obratovala, ker se sezona začenja šele 
konec maja. Bo pa to dober izgovor za po
noven obisk Niagarskih slapov.
Šesti dan smo se zelo zgodaj odpeljali proti 

Philadelphii. Na poti smo se ustavili v enem 
izmed mestec, v katerem med drugimi 
prebivalci živijo amiši, potomci nemških 
priseljencev, ki še vedno ohranjajo svojo 
kulturo in način življenja iz 17. stoletja. Na
okrog se vozijo s kočijami, ki imajo zadaj

smerokaze in rdeč trikotnik.
Do njihovih hiš ni napelja
na državna elektrika, imajo 
pa svoje akumulatorje. Hišo 
amišev prepoznaš tudi po 
kočiji, parkirani na dvorišču.
Ker pa je bil tisti dan 1. maj, 
smo jih videli bolj malo, ker 
so baje imeli svoja prazno
vanja, pa še deževalo je.
Philadelphia je še eno 

ogromno ameriško mesto, 
ki ima povsem svoj značaj, 
čeprav so tudi tukaj ulice in 
avenije v centru razporejene 
v obliki šahovnice. Mesto 
ima ogromno zelenih površin 
in dolgo alejo z zastavami držav s celega 
sveta. Slovenska zastava je po besedah 
vodičke že od novembra lani zataknjena za 
luč in slabo vidna. Če boste kdaj tam, ne 
smete zamuditi posebnega Phili sendviča, 
ki v dolžino meri pol metra, tehta pa kakšen 
kilogram. Njami! Po tej obilni večerji in 
pločevinki piva (alkohol se sme nositi samo 
skrit v papirnatih vrečkah, sicer ste kazno
vani) je prijal poznovečemi sprehod skozi 
center Philadelphie.
V petek smo spet vstali zgodaj. Odpeljali 

smo se še proti glavnemu mestu ZDA, Was- 
hingtonu D. C. Ko smo stopili z avtobusa, 
nas je zadušila vročina skoraj 30 stopinj in 
visoka vlaga. Torej smo prišli iz kanadske 
zime v vroče poletje. Mesto je bilo načrtno 
grajeno, v njem ni nebotičnikov, ampak so 
vse zgradbe približno enako visoke, ceste 
široke, ogromno je zelenih površin. Prvi 
postanek je bil pred Belo hišo, ki ni tako 
velika kot zgleda na televiziji. Busha nismo 
videli, smo pa opazili zasedo številnih TV 
ekip, kako so čakale v grmovju za kakšen 
ekskluzivni posnetek. Pretresljiv je spre
hod po Arlingtonskem pokopališču, kjer so 
pokopani ameriški vojaki. Groza! Tam so 
tudi grobovi Johna F. Kennedyja in Jackie 
Kennedy Onassis, njunih otrok, nekoliko 
stran pa še grob Johnovega brata Roberta. 
Obvezen je ogled ogromnega spomenika 

predsedniku Lincolnu in spomenikov pa
dlim v vietnamski in korejski vojni. Capitol 
ali parlament je veličastna zgradba sredi 
Washingtona, katere notranjost si lahko 
ogledate le, če imate srečo, da vas izžreba
jo. Medtem pa čakate in čakate. Ogledali 
pa smo si tudi znameniti Reflecting Pool 
pod obeliskom, kjer je Forest Gump padel 
v objem svoje Jenny. Še kosilo v zgradbi 
prelepe osrednje Washingtonske železniške 
postaje in čas je bil za odhod na letališče. 
Na poti do letališča Dulles smo videli 
dobro zastraženo zgradbo Pentagona. Na 
letališču smo se morali sezuti in odvreči 
vse sumljive tekočine, šele nato smo smeli 
naprej. Kovčkov nismo smeli zakleniti, ker

so jih brez naše prisotnosti pregledali pred 
vkrcanjem na letalo. Vzleteli smo ob 18.30 
po njihovem času.
Nazaj smo leteli z boeingom 777, ki sprej

me skoraj 300 potnikov, let pa je trajal 
okrog osem ur in pol do Dunaja. Na letu 
smo tri ure tudi mi imeli noč. Stevardese 
takrat niso stregle, lučke so se ugasnile na 
minimum in potniki smo utrujeni odspali 
kratko noč, tako da vsaj mene časovna raz
lika ni »prizadela«. Na Dunaju smo pristali 
ob devetih zjutraj po našem času. Samo 
uro časa smo imeli, da ujamemo letalo na 
Brnik, a je šlo za las. Na Brniku pa smo 
ugotovili, da je polovica potnikov ostala 
brez prtljage, ki ni bila tako hitra kot mi. Na 
srečo je mene moj rdeči kovček pričakal na 
tekočem traku. Jupi! Brez skrbi sem lahko 
odšla domov.
Potovanje v Ameriko je res nekaj po

sebnega, a šele sedaj ugotavljam, da sem 
videla le peščico zanimivosti, zato bom 
najbrž še poletela tja čez. Ljudje so prijazni, 
nevarnosti nisem doživela nobene, čeprav v 
turističnih vodičih svarijo popotnike, zlasti 
ženske, pred vsem mogočim. Strinjam se, 
pazljivost nikoli ni odveč. Na cestah v vseh 
sedmih dneh nismo videli nobene prometne 
nesreče, lačni in žejni nismo bili, za počitek 
pa je tudi dovolj časa in dovolj udobne 
postelje. Na potovanju se je potrebno samo 
prepustiti dogajanju, biti prilagodljiv in ne 
zahteven. Poskrbite za priročno lekarno, 
na internetu pa preverite vremensko na
poved za kraje, kamor potujete, da boste 
lažje vzeli primemo garderobo. Devize je 
najbolje nesti že od doma zaradi ugodnejše 
menjave evra, s seboj pa je potrebno vzeti 
dober fotoaparat, dovolj baterij s polnilcem 
in zmogljivo kartico, ker je potrebno ove
kovečiti vse, kar vidite. Vsaj pri meni je 
bilo tako. Domov sem prišla z okrog 1300 
fotografijami.
Če vas mika, ne odlašajte. Tudi z majhnimi 

stroški se da doživeti Ameriko. Preverjeno!

Manja Vinko
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Ob župnijskem prazniku sv. Vida se na
vadno spletejo kakšni dogodki ali prazno
vanja. Praznik sv. Petra in Pavla je dan 
mašniškega posvečenja. Ko so bile v naši 
Župniji bolj pogoste nove maše, so ti praz
niki imeli za naše občestvo globlji pomen. 
Upamo, da se bodo takšni izredni prazniki 
v naši župniji še ponovili. Novomašna 
slavja so usmerjala pogled vnaprej. 

Jubileji, ki jih bomo letos v naši župniji 
obhajali trije duhovniki, pa so mejniki neke 
prehojene duhovniške poti. So pa tudi pri
ložnost, da sprejmemo sedanji trenutek in 
se ozremo na zmage, poraze, uspehe in 
neuspehe ter se zazremo na obzorje jutra
nje zarje, ki nam vsak dan prinaša svoje 
sporočilo.

Pater Martin Kmetec - srebrno- 
mašnik, 25 let duhovništva
P. Martin Kmetec seje rodil 10. novembra 
1956 v Lancovi vasi očetu Jožefu in Mariji, 
rojeni Sitar. V semenišče je vstopil leta 1971 
v Zagrebu, kjer je končal prvi letnik gimna
zije, šolanje pa nato nadaljeval na Ptujski 
gimnaziji, kjer je leta 1975 maturiral. Tuje 
ob mnogih šikaniranjih dobro utrdil svojo 
poklicanost. Takoj po maturi je šel v vojsko. 
Leto noviciata je preživel od oktobra 1976 
do 1977 na Cresu. Še istega leta v jeseni se 
je vpisal na Teološko fakulteto v Ljubljani. 
Slovesne zaobljube je naredil 4. oktobra
1982 v minoritskem samostanu na Ptuju, 
za diakona pa je bil posvečen v škofiji New 
York (ZDA), kjer je končal pastoralni let
nik. Mašniško posvečenje mu je 29. junija
1983 na Ptujski Gori podelil mariborski 
pomožni škof dr. Jožef Smej.
8. junija 1983 je bil izvoljen za magistra v 

malem semenišču Kolbejev dom v Ljublja
ni. Takrat je bilo še lepo število kandidatov, 
ki se jim je z vso dušo posvečal. To službo 
je opravljal do leta 1990. V tem času je 
na ljubljanski univerzi študiral primerjalno 
književnost.
Leta 1989 je v mednarodnem glasilu Reda 

manjših bratov prebiral dnevnik generalne
ga ministra, kije delal zapiske med potova
njem po Libanonu. To ga je spodbudilo, da 
je napisal prošnjo za misijone. Bilje sprejet. 
Za eno leto je odšel v Francijo na študij 
arabščine. Leta 1990 je odšel v Libanon, 
kjer je deloval dobrih deset let.
V nekem članku Družine iz leta 1990 je 

zapisano: »Od rojstne župnije sv. Vida se 
je na prvo adventno nedeljo, 2. decembra, 
poslovil minorit p. Martin Kmetec in 6. 
decembra iz Rima poletel v Libanon. Odslej 
bo misijonar v predmestju Bejruta ...«
V tem času je poleg lepih misijonskih 

uspehov doživljal tudi nesmisel vojne in

Jubilanti na Vidovo

P. Martin Kmetec ob somaševanju bratov duhovnikov

Pater Milan Kos je srebrnomašniku poklonil mašniški plašč.

bombardiranja. 5. septembra 2001 gaje ge
neralni minister fr. Joackim Giermek ime
noval za gvardijana v samostanu sv. Helene 
v Izmiru - Turčija. Spet pred novimi izzivi, 
drugačna kultura, jezik, nova muslimanska 
filozofija, ki jo je izkusil na lastni koži. Zato 
mu je vizija Evrope s Turčijo dokaj jasna. 
Morda je tudi zato leta 2004 na Teološki 
fakulteti v Ljubljani vpisal podiplomski 
študij, kjer sedaj končuje doktorski študij iz 
vprašanja islama v Turčiji.
P. Martin Kmetec se vedno rad vrača v 

svoj rojstni kraj, vedno mu je pri srcu do
mača župnija. Izkušnje, ki si jih na svojem 
misijonskem poslanstvu nabira, pa so vedno 
zanimive, še posebej, ko jih »začini« s 
svojim preprostim frančiškovim veseljem 
in smehom.

Pater Slavko Stermšek - 30 let 
duhovništva
Po dvakratnem mandatu provinciala Slo

venske minoritske province je bil 15. av
gusta izvoljen za gvardijana minoritskega 
samostana v Vidmu. To pa še ni vse, saj 
je tudi župnik sodelavec v naši župniji 
in hkrati vzgojitelj postulantov (redovnih 
pripravnikov). V naslednjem šolskem letu 
pa bi naj bil vice magister v bogoslovnem 
semenišču v Sostrem.
P. Slavko je bil na svojo življenjsko pot 

poklican 28. maja 1950. Otroštvo mu ni 
bilo postlano z rožicami. Že kot otrok pa je 
vedno trgal rože veselja in jih dajal v naroč
je drugim, ki so zaslutili pravo Frančiškovo 
dušo. Bilje prijeten sogovornik. Nekaj tega
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mu je ostalo! Hvala Bogu. Zato je večni 
optimist.
Služboval je v različnih minoritskih skup

nostih. Najprej kot kaplan na Ptuju pri sv. 
Juriju. V Piranu, kjer je še vedno delček 
srca, je lepo uredil cerkev sv. Frančiška. 
Kakšno leto si je nabiral izkušnje za magi
stra novincev v Osimu v Italiji. To službo 
magistra je potem nekaj let vršil v minorit
skem noviciatu.
Ko je župnija sv. Vida ostala brez pevo

vodje, seje lotil dela z župnijskim zborom, 
ki ga še sedaj uspešno vodi. Čaka pa na 
zamenjavo.

Pater Tarzicij Kolenko - 40 let 
duhovništva
Vsi duhovniki vsako leto obhajamo »dan 

posvečenja«, ko obnovimo svoje duhov
ništvo. Letos bomo duhovniki mariborske 
nadškofije poromali v Slavonsko Požego 
v spomin na duhovnike, ki so bili med 
vojno izgnani iz Slovenije in jih je tam škof 
sprejel kot izgnance ter naselil po svojih 
župnijah. Osem duhovnikov je umrlo v 
taborišču Jasenovec.
P. Tarzicij Kolenko je od 15. avgusta 

2006 imenovan za župnika moderatorja v 
župniji sv. Vida, prodekan dekanije Zavrč, 
vikar province sv. Jožefa, odgovoren je za 
družinsko pastoralo v nadškofiji, je dializni 
bolnik. Štirinajst let pred prihodom v Vi
dem pa je bil gvardijan tri mandate, nato pa 
župnik pri sv. Petru in Pavlu. Po posvečenju 
v mariborski stolnici leta 1968 je bil najprej 
dve leti kaplan v Sostrem, nato eno letu 
župnik v Dornavi, štirinajst let na Ptujski 
Gori in tri mandate provincial slovenskih 
minoritov. Poleg redne službe je sodeloval 
na mnogih misijonih po župnijah na vseh 
straneh Slovenije.
Vsi trije jubilanti obhajajo svoje jubileje 

na Vidovo nedeljo. Seveda se slovesno 
obhaja le srebrna maša našega dragega 
jubilanta p. Martina Kmetca, ki ga v naši 
župniji posebej pozdravljamo in mu želimo 
iskrenega veselja v služenju v Gospodovem 
vinogradu.

Bratje minoriti

Stran 55___

Dobre želje in darilce nečakinje Andreje

Jubilantu je v roko segel tudi župan Friderik Bračič.

S srebrnomaškimo so mnogi poklepetali in obudili kak spomin.
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Praznik župnije 
sv. Vida in občine 

Videm

Pred Vidovo cerkvijo so zagrali Veseli Jožeki.jpg

Srebrnomašnik v družbi prijateljev iz študentskih let
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